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INLEIDING 
 

Dit is GILDEKAMERS-DEEL II van het Sint Jorisgilde Stratum. 

De lange weg van “Kodijko” aan de Tongelresestraat naar de Boutenslaan, de realisatie van ons GILDE-

HUIS IN HOUT aldaar en de ondergang daarvan. 

 

Deel III zal te zijner tijd de realisatie van de herbouw in steen weergeven. 

 

Voor dit deel is een keuze gemaakt uit vele honderden (duizenden?) documenten en beeldmateriaal. 

Er is voor gekozen om de verslaglegging binnen het gilde zo veel als mogelijk te volgen in het hoofdstuk 

“UIT DE UITGEBREIDE VERSLAGLEGGING” waarbij vooral gebruik is gemaakt van notulen; de kortere 
wegen zijn te volgen in samenvattingen van de gemeente Eindhoven en Mathieu van der Voort. Enige 

overlap in de drie hoofstukken was daarbij niet te voorkomen. 

 

Zoals gezegd, voor dit boekje is een keuze gemaakt uit al het materiaal, maar: Op onze website 

www.sintjorisgildestratum.nl is in het openbare archief echt alles terug te vinden wat er in de loop van 

de tijd over dit onderwerp is verzameld (documenten, foto’s, films).  

Voor iedereen toegankelijk dus. 

 

Veel plezier met dit nieuwe stukje geschiedschrijving van ons gilde, alle eerder verschenen boekwer-

ken en -werkjes zijn eveneens (in PDF) te vinden in het openbare archief op onze website. 
 

 

 

 

 

GILDEKAMERS-DEEL II  

Is een uitgave van de Archiefcommissie van het Sint Jorisgilde Stratum. 

 

 

 
Frans Bax & Frans Kirchner 

 

Eindhoven, februari 2021. 

 

 

  

http://www.sintjorisgildestratum.nl/
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GESCHIEDENIS 
GEMEENTE EINDHOVEN-adviesnota 1989-12 met beknopte voorgeschiedenis- 

 

1. INLEIDING/PROBLEEMSTELLING 

In het kader van het ontwerpbestemmingsplan Gennep 1988 is bouwvergunning verleend voor 

een gebouw voor het St. Jorisgilde. De locatie blijft echter op bezwaren sluiten. In verband 

daarmee is alsnog naar een alternatieve locatie gezocht. 

2. BEKNOPTE VOORGESCHIEDENIS 

1984-06-19 

Het St. Jorisgilde heeft een terrein in de Iriswijk tijdelijk in gebruik (hoek Tongelresestraat/Ka-

naaldijk Zuid). In verband met het voornemen dit terrein te gaan bebouwen wordt aan de 

dienst stadsontwikkeling opdracht gegeven om het St. Jorisgilde aan een nieuwe locatie te 

helpen. 

1984-09-13 
Nadat een reeks van mogelijke locaties was onderzocht vond er in september een eerste over-

leg plaats met de gilde. In dat overleg kwam een terrein in Gennep nabij de midgetgolf als 

mogelijkheid uit de bus. 

BIJLAGE 01 

1985-11-00 

De gilde wordt medegedeeld dat de locatie bij de midgetgolf, in het licht van een zich wijzigend 

beleid ten aanzien van het groengebied Gennep, politiek niet haalbaar is. 

1985-12-10 en 1986-01-06 

Hernieuwd overleg met de gilde leidt tot de keuze van een locatie aan de Boutenslaan. 

1986-07-06 commissie ROMP 
Het voorstel krijgt in de commissie een meerderheid achter zich. 

BIJLAGE 02 

1986-10-29 B&W vergadering 

B&W besluiten enkele mogelijkheden opnieuw in beschouwing te nemen en wel een locatie 

in de omgeving van de manege in Gennep-Zuid en een locatie achter huize “Den Elzent”. 
1986-12-01 B&W vergadering 

Het dossier diende opnieuw te worden aangeboden, waarbij meer expliciet zou moeten wor-

den aangegeven wat de mogelijkheden van het terrein achter huize “Den Elzent” zouden zijn. 
1987-02-10 B&W vergadering 
Dit dossier leidde, in afwijking van het voorgestelde, tot het beluit van B&W om voor de locatie 

achter huize “Den Elzent” een artikel 19 procedure te starten en het Sint Jorisgilde te ver-

zoeken om een bouwplan in te dienen. Voorts werd door B&W ingestemd met de voorgestelde 

grondprijs. 

BIJLAGE 03 

1987-08-18 B&W vergadering 

Gezien het grote aantal en de aard van de ingediende bezwaren bleek de locatie achter “Den 
Elzent” echter niet haalbaar en viel het besluit om alsnog in te stemmen met de locatie aan 
de Boutenslaan. 

1987-11-18 
Het gilde vraagt een bouwvergunning aan voor de locatie aan de Boutenslaan. 

BIJLAGE 04 

1988-01-04 t/m 1988-01-18 

Het bouwplan ligt ter inzage en blijkt bezwaren op te roepen. 

BIJLAGE 05 
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1988-01-10 B&W vergadering 

B&W besluiten, naar aanleiding van de aanvraag om de bouwvergunning voor het gildehuis, 

er mee in te stemmen dat het gildehuis wordt opgenomen in het bestemmingsplan Gennep 

1988-03-15 B&W vergadering 

Er wordt besloten om in te stemmen met het ontwerpbestemmingsplan Gennep 1988 (mits 

opp. OBG beperkt blijft tot 140 m2). 

1988-03-11 Raadsvergadering 

De raad besluit om het verzoek om vrijstelling van de bepalingen van het bestemmingsplan 
ten behoeve van het verlenen van de bouwvergunning voor het oprichten van een gildecen-

trum in handen te stellen van B&W. 

1988-05-11 

Een brief van gedeputeerde staten, waarin zij aangeven de verklaring van geen bezwaar ten 

behoeve van het bouwplan te zullen weigeren. 

1988-11-15 

Gedeputeerde staten verlenen na bezwaren van de gilde alsnog een verklaring van geen be-

zwaar. 

BIJLAGE 06 

1988-02-21 B&W vergadering 
Er valt de beslissing tot aanvaarding van verruiming van de oppervlakte bouwgrond (276 m2 

in plaats van 140 m2). Ingestemd wordt met het opnemen van het gildehuis (276 m2) in het 

bestemmingsplan Gennep. De brief en het voorgaande besluit worden als ingekomen stukken 

ter inzage aan de raad voorgelegd met het voorstel deze stukken ter kennisgeving aan te ne-

men; voorts wordt besloten om vervolgens in te stemmen met het verlenen van een bouw-

vergunning, waarna de bezwaarmakers daarvan in kennis zullen worden gesteld. 

1989-10-10 

Hoorzitting in het provinciehuis. 

1989-03-29 tot 1989-04-19 

Het bestemmingsplan Gennep 1989 ligt ter inzage en leidt tot bezwaren ter de gildelocatie. 
1989-04-05 

De bouwvergunning wordt afgegeven en leidt tot nieuwe bezwaarschriften. 

BIJLAGE 07 

1989-05-11 

De voorzitter van de afdeling Rechtspraak van de Raad van State wijst het verzoek om schor-

sing van de bouwvergunning af. Bebouwing is nu mogelijk zodra gemeente en gilde een over-

eenkomst hebben ten aanzien van de grondoverdracht. 

BIJLAGE 08 

1989-07-11 B&W vergadering 

Er wordt ter zake van de AROB-bezwaren besloten om de afhandeling uit te stellen tot na de 
wijziging van het bestemmingsplan. 

1989-07-01 

In verband met de bezwaren tegen de locatie wordt door DSO alsnog getracht een geschiktere 

locatie te vinden. Van alle aangedragen alternatieven lijkt alleen “De Burgh” een haalbare. 
1989-07-17 

Per aangetekende brief wordt het gebruik van het terrein in de Iriswijk per 1 november 1989 

opgezegd. 

1989-08-11 

Aan het Sint Jorisgilde wordt een aanbod gedaan tot uitgifte in erfpacht van de grond aan de 

Boutenslaan. 
1989-09-17 B&W vergadering 

De inpassing van de gilde in “De Burgh” lijkt mogelijkheden te bieden. BSN stemmen in met 

het inpassingsvoorstel als basis voor de verdere onderhandelingen met “De Burgh”. 
1989-09-25 Raadsvergadering 
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In de raadsbijlage inzake het bestemmingsplan Gennep 1988 wordt het probleem aldus om-

schreven: 

In de Structuurschets Groengebied Gennep, die door u is vastgesteld op 7 april 1986, 

en die als basis heeft gediend voor het bestemmingsplan Gennep 1988, worden de 

gronden, centraal gelegen in Gennep en langs de oever van de Tongelreep (beekda-

lenlandschap), aangemerkt als de meest waardevolle zone in het plan met grote land-

schappelijke en natuur-educatieve waarde. Tussen dit centrale gebied en de rondweg 

ligt een zone die onderdeel vormt van een gebied dat kan worden getypeerd als een 
mengeling van agrarisch gebruik, stedelijke elementen en landschappelijk waardevolle 

gebiedsdelen en waaraan de bestemming landschappelijk park is gegeven met recrea-

tieve waarde is gegeven. 

De gemeente heeft gelijk wanneer zij stelt dat een gildehuis een aantasting is van de 

thans aanwezige open structuur langs de rondweg tussen zandvang en Jacob Revi-

uslaan. 

Dit neemt niet weg dat wij een gildehuis, ingeval van uiterste nood, in deze bestem-

ming inpasbaar achten. Voorshands hebben wij er echter behoefte aan nogmaals na-

der te bezien of tot een geschiktere alternatieve locatie kan worden gekomen. In ver-

band hiermee stellen wij u voor het plangedeelte waar thans het gildehuis is bedacht, 
buiten de vaststelling te laten. Zo nodig zullen wij hierop later terugkomen. 

1989-11-00 

De alternatieve locatie in de buitenplaats “De Burgh” blijkt kansloos omdat de besturen van 

de congregaties de bouw van een gildehuis wel bespreekbaar achten maar niet de daaraan 

onlosmakelijk verbonden buitenactiviteiten (het schieten met een kruis- of handboog op de 

wip bij gebruik van schietbomen). Dit standpunt komt voort uit de behoefte van de bewoners 

om de buitenplaats zoveel mogelijk besloten en rustig te houden. 

1989-11-01 

Per aangetekende brief wordt de gilde gemeld dat er inzake de ontruiming van het terrein in 

de Iriswijk een uitstel wordt gegeven tot 1 januari 1990. 
 

3. HUIDIGE STAND VAN ZAKEN 

 

Inmiddels is er een zeer grote druk op een snelle afwikkeling ontstaan doordat: 

• De bebouwingsplannen voor het voormalige gildeterrein in een vergevorderd stadium 

zijn. In verband daarmee is het St. Jorisgilde het gebruik van het terrein opgezegd. 

Aanvankelijk diende het per 1 november 1989 ontruimd te zijn. Echter, doordat er op 

dat moment nog geen alternatieve locatie voorhanden zou zijn, werd de uiteindelijke 

ontruimingsdatum doorgeschoven naar 01-01-1990. Verder uitstel is niet meer moge-
lijk omdat de start van de sloopwerkzaamheden en de daarop aansluitende bouwrijp-

fase voor begin januari is gepland. 

• De door het St. Jorisgilde in Gennep geplande nieuwbouw op het laatste moment 

moest worden uitgesteld, hetgeen de contacten tussen gilde en aannemer op de proef 

stelde. 

• Aan het St. Jorisgilde reeds een grondaanbieding heeft plaatsgevonden. 

• Het uit oogpunt van een goed bestuur niet wenselijk is om de AROB-bezwaarmakers 

en de gilde nog lang in onzekerheid te laten. 

Het is dus van groot belang om nu een beslissing te nemen ten aanzien van de locatie voor de 

gilde. 

 

4. DEFINITIEVE LOCATIEKEUZE 
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In de loop van de jaren is een zeer groot aantal locaties onderzocht. Alle locaties bleken in 

mindere of meerdere mate bezwaren op te leveren. Een in alle opzichten goede locatie is niet 

aanwezig gebleken. 

Met het vervallen van een laatste strohalm (een locatie in Eikenburg) is een laatste kans om 

de gilde een alternatief te bieden verloren gegaan. Alleen een verplaatsing naar het terrein 

aan de Boutenslaan is nog binnen de daarvoor beschikbare termijn uitvoerbaar. Naar mijn me-

ning is de toewijzing van de locatie aan de Boutenslaan dan ook onontkoombaar geworden. 

 
5. GRONDPROBLEMATIEK 

 

De gilde stelt niet in staat te zijn de gevraagde grondkosten (f. 4.750 per jaar) te kunnen op-

brengen, dit in verband met het beperkte ledental (ca. 40) en de daarnaast ook al aanwezige 

onvermijdelijke kosten. De gilde is daarom niet van zins om op de grondaanbieding van 16 

augustus 1989 in te gaan. Ook niet nadat u in uw besluit van 24 oktober 1989 de OPG prijs van 

f. 104 per m2 onverkort handhaafde. Als gevolg daarvan dreigt er geen overeenstemming te 

komen over een vervangend terrein terwijl er onverkort doorgegaan wordt met ontruiming 

van het huidige terrein.  

 
6. BEEINDIGING GEBRUIK PER 1 JANUARI 1990 

 

In verband met de mei geplande start van de bebouwing op het huidige gildeterrein is het 

noodzakelijk om per 01-01-1990 de sloopwerkzaamheden te starten. Wellicht beschikt de 

gilde op dat moment over een terrein, echter niet over een nieuw gebouw. Het ziet er dan ook 

naar uit dat het gilde ernstig in de problemen gaat komen. Op dit punt dreigt een patstelling 

te ontstaan. Het lijkt onvermijdelijk tot een harde confrontatie tussen gemeente en gilde te 

leiden, zodra de gemeente de sloop via juridische stappen zal proberen af te dwingen. 

 

7. VRAGEN VAN DE CDA FRACTIE 
 

De CDA fractie heeft d.d. 7 november 1989 vragen over de gildeproblematiek gesteld. De be-

antwoording van deze vragen zal zo spoedig mogelijk na uw besluit inzake locatiekeuze via de 

geldende procedure worden aangeboden. 

 

8. BEZWAARSCHRIFTEN TEGEN HET DOOR DE GILDE INGEDIENDE BOUWPLAN 

 

Voor deze zaak verwijs ik u naar het bijgaande dossier van JB en de bijgevoegde conceptbrie-

ven ter beantwoording van de bezwaarmakers en wel met name naar de toevoeging in de 

conceptbrieven.. De toevoeging heeft betrekking op het intensieve zoeken naar alternatieve 
locaties. 

 

9. INGEKOMEN HANDTEKENINGENLIJST 

 

Per 8 november 1989 is (zonder afzender) een handtekeningenlijst binnengekomen van be-

zwaarmakers tegen de komst van de gilde in Gennep. De 103 bezwaarmakers zijn afkomstig 

uit geheel Eindhoven en omgeving. Deze lijst speelt geen rol in een formele bezwaarprocedure. 

In verband daarmee wordt deze lijst alleen ter kennisname aangeboden. 

 

VOORSTEL 
 

In verband met het vorengaande stel ik voor: 

1. Definitief in te stemmen met de uitgifte van de locatie in Gennep aan het Sint Jorisgilde. 

2. De tegen het bouwplan ingediende bezwaarschriften ongegrond te verklaren. 
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3. De bezwaarmakers te antwoorden conform bijgaande conceptbrieven. 

4. In te stemmen met de opstelling van een “postzegelplan” voor de gildelocatie in Gennep. 

5. In te stemmen met de zo spoedig mogelijke separate beantwoording van vragen van de CDA 

fractie via de daarvoor gelden procedure na uw besluit inzake punten 1 t/m 4. 

BIJLAGE 9 

 

De directeur, 

 
J. Helmons 
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GILDE-chronologische overzicht-basis: Mathieu van der Voort van 15-11-1989 

 

1. Informatiebulletin Voorjaar/Zomer 1983 Gemeente Eindhoven aan bewoners Iriswijk/Oude 
Haven: "Er moet gewerkt worden aan BUURTVERBETERING".  

ONZE MENING: “Dan zeker groen handhaven. Oude gebouwen slopen; door ons gilde, in sa-

menwerking met afd. Groenvoorziening van Openbare Werken, een perkje laten maken van 

ons huidige schietterrein en ons daar ons nieuwe gildehuis laten bouwen. Er moet een ander 

terrein gezocht worden voor het gilde”. Laat dit goed tot u doordringen: NU 6 JAAR GELEDEN!  

2. Gildeorganisaties vragen in september 1983 aan B&W om het gildecentrum aan de Tongelre-

sestraat te handhaven. GILDE: Er is door hen nooit een antwoord ontvangen!  

3. Eindhovens Dagblad publiceert dat raadscommissie ROMP vindt dat: “Niet gegarandeerd is 
dat een bedrijfsbestemming voor het gildeterrein een succes zal worden. Er staan in de omge-

ving diverse bedrijfsgebouwen leeg.”  Vertegenwoordigers van de Iriswijk zijn ontevreden over 

de plannen voor het gildeterrein en eisen garanties voor verbetering van de woonomgeving. 

4. 1984: eerste bespreking van de gemeente met ons gilde.  

a. 20-11-1985: Brief van gemeente aan ons gilde: "U zit reeds lang in onzekerheid over 

een nieuwe locatie. B&W zullen voortvarend te werk moeten gaan".  

b. 20-12-1985: gemeente biedt grond aan: Sportpark Heezerweg (voorheen gemeente 

Geldrop) en een locatie tegen grens Aalst. Deze locaties zijn voor ons gilde niet accep-

tabel. Wij zijn statutair gebonden aan Stratum (Sint Jorisparochie). Zitten hier reeds 

475 jaar. Wij vragen grond achter Huize Den Elzent, uit het zicht van de bewoners van 

de huizen aan de Karel van Woestijnelaan en van Huize Den Elzent. De bewoners pro-
testeren en adviseren de gemeente grond langs "Zandvang De Vleut", aan de andere 

zijde van de rondweg, aan te wijzen.  

5. 1986-06-05: De Dienst Stadsontwikkeling (DSO) vindt 6 met name genoemde locaties niet ge-

schikt en stelt voor: Locatie langs "DE VLEUT". Ons gilde is accoord! De gilde-aktiviteiten ver-

oorzaken op deze locatie minimale hinder aan de omgeving.  

6.  

a. DSO wil alleen ondergrond gebouw en enige omliggende meters (in totaal 400 m2) in 

rekening brengen. Het terrein blijft openbaar plantsoen; is dus geen exclusief terrein 

voor het gilde en is bestemd voor recreatief gebruik. DSO wil verder dat het gildege-

bouw in het bestemmingsplan Gennep wordt opgenomen en dat het gilde een bouw-
plan indient.  

b. Gemeente maakt gilde attent op kerkje Felix Timmermanslaan. Dit is te koop. Als het 

gilde het kerkje koopt dan zal de gemeente voor de gilde-aktiviteiten de grond in te-

genoverliggend plantsoen ter beschikking stellen. Ons gilde wil het kerkje kopen. 

Biedt, om zeker te zijn, iets meer dan de gevraagde prijs. Desondanks wordt het toch 

aan iemand anders verkocht. Plannen zijn dus van de baan. 

BIJLAGE 10  

c. DSO schrijft op 18-09-1986: "B&W hebben op 15 juli '86 beslissing aangehouden en 

DSO opdracht gegeven de mogelijkheden te onderzoeken van een locatie Sportpark 

Heezerweg en ook van de strook grond tussen rondweg en ventweg Boutenslaan."  
7.  

a. Vervolgvoorstel DSO 18-09-1986 aan B&W: "Bepaalde gemeentelijke instanties vinden 

locatie Heezerweg te riskant voor het gilde. Het gilde vindt dat de strook tussen vent-

weg en rondweg voor de kinderen van hun gildebroeders te gevaarlijk is, omdat telkens 

de zeer drukke ventweg moet worden overgestoken om op het gildeterrein te komen 

voor de gilde-aktiviteiten. En er is ook geen binding tussen gebouw en gildeterrein. 

Commissie ROMP is accoord (08-07-1986)met locatie "De Vleut". DSO zal zorgen dat 

het nieuwe gildehuis op minimale wijze de visuele beleving van het gebied verstoort.”  
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b. 20-11-1986 DSO stelt voor aan het gilde grond toe te wijzen bij de manege aan de 

Antoon Coolenlaan, in Gestel. Ons gilde wil niet naar Gestel. Wij zitten al 475 jaar in 

Stratum en zijn daaraan ook statutair gebonden. De aangeboden grond ligt in Gestel, 

is dus niet acceptabel.  

8.  

a. 30-11-1986-Brief van ons gilde aan B&W: Dringend verzoek om een beslissing te ne-

men over de grond, ofwel achter huize Den Elzent ofwel langs "De Vleut".  

b. 00-12-1986-B&W blijven voorkeur geven aan: Achter Huize Den Elzent en wensen 
daarvoor een voorstel van DSO te ontvangen.  

c. 06-01-1987-DSO aan B&W: “De Diensten DSO en DOW vinden locatie Den Elzent ON-
AANVAARDBAAR. Locatie "De Vleut" moet worden aangewezen omdat alle andere on-

derzochte locaties ongeschikt zijn.” 

d. 10-02-1987-Beslissen B&W desondanks: "Gilde moet een bouwplan voor Den Elzent, 

indienen".  

e. 21-02-1987-Gilde kiest voor een gebouw in kruisvorm met aan alle kanten hetzelfde 

mooie aanzicht om daardoor bij de Welstandscommissie geen weerstand te ondervin-

den.  

9. 1987-02-23-Brief ontvangen van DSO-B&W hebben grond achter huize Den Elzent aangewe-
zen.  

10.  

a. Na verzet bewoners Huize Den Elzent en van de Karel van de Woestijnelaan trekken 

B&W hun besluit, aanwijzing locatie achter Huize Den Elzent, in en wijzen locatie langs 

"de Vleut" aan.  

b. Sint Jorisgilde Stratum koopt op 15 oktober 1987 zijn nieuwe gildehuis. Het is een hou-

ten chalet.  

c. 15 november 1987 worden de definitieve bouwplannen ingediend bij Bouw & Wo-

ningtoezicht.  

d. 19 november 1987-de Welstandscommissie is accoord!  
e. December 1987-advertentie in Eindhovens Dagblad: Van 4 t/m 18 januari 1988 liggen 

bouwplannen voor eenieder ter inzage. Bezwaren kunnen worden ingediend. 4x uit de 

van Coothstraat; 1x uit de H. Heijermanslaan, 1x uit de v.d. Lansstraat, 1x uit de v. 

Meursstraat komen bezwaren binnen (niemand uit de J. Reviuslaan!).  

11.  

a. Opsomming ingediende bezwaren en onze tegenargumenten.  

b. 1988-01-25-Ons gilde nodigt bezwaarmakers uit voor een informatieavond met de 

motivering: Ons gilde wil geen onvrede veroorzaken, wil in goed overleg tot afspraken 

met u komen, wil niemand tot last zijn, wil een mooi gilde-chalet te plaatsen, enzo-

voorts. Niemand van de genodigden komt opdagen. Jammer! Maar niets aan te doen. 
Milieuorganisatie noch Gennep Landelijk dienen bezwaren in. Dit was geen wonder 

want de heer S. v. Schooten (Gennep Landelijk) had ons reeds gezegd; "Er geen moeite 

mee te hebben".  

BIJLAGE 11 

12.  

a. Gildeheer, ere-dekenen, gildevrienden worden door ons geïnformeerd over de stand 

van zaken.  

b. 1988-02-23-Gemeente Eindhoven verzoekt aan Gedeputeerde Staten om verklaring 

van geen bezwaar te willen afgeven.  

13.  
a. Op 25 februari 1988 verzoekt directeur Bouw & Woningtoezicht aan B&W geen ge-

bruik te maken van hun bevoegdheid te beslissen omtrent het verlenen van de vrij-

stelling door Gedeputeerde Staten.  
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b. 1988-02-25-B&W berichten aan bezwaarmakers dat het gildehuis zeer wel past in het 

groengebied Gennep en dat de door hen gemaakte bezwaren ongegrond zijn.  

14.  

a. 1988-03-15-Sint Jorisgilde Stratum verzoekt aan de directeur Openbare Werken 

(DOW) de bomen op de bouwgrond tijdig te willen kappen.  

b. 1988-03-15-B&W is accoord met het bestemmingsplan. OBG beperken tot circa 140 

m2.  

c. 1988-03-15-Sint Jorisgilde Stratum deelt aan Bouw & Woningtoezicht mede : “Wij heb-
ben thans een gebouw met bijna 750 m2. oppervlakte. Het Nieuwe gebouw wordt nog 

geen 300 m2. Minder kan niet!” 

d. 1988-03-17-Directeur DOW geeft kapvergunning af.  

e. 1988-04-26-Directeur DOW bericht aan ons gilde: “Bomen worden gekapt als bouw-
vergunning is verleend".  

15.  

a. 1988-05-31-Gedeputeerde Staten weigeren een verklaring van geen bezwaar af te ge-

ven en wijzen het gilde op de mogelijkheid een Arob-procedure aan te spannen.  

b. 1988-07-06-Ons gilde dient bezwaren in bij Gedeputeerde Staten tegen het weigeren 

om een verklaring van geen bezwaar af te geven.  
c. 1988-07-11-Gedeputeerde Staten bevestigen ontvangst van ons bezwaarschrift en 

vragen schriftelijke toelichting.  

d. 1988-08-14-Sint Jorisgilde Stratum stuurt aan Gedeputeerde Staten informatie, (6 

a4tjes), waarom het gilde het niet eens is met de weigering van Gedeputeerde Staten. 

e. 1988-08-25-Gedeputeerde Staten nodigen gilde uit voor hoorzitting op 10 oktober 

1988 in het Provinciehuis in Den Bosch. Regerend-deken Mathieu van der Voort en 

deken-schrijver Frans Kirchner zijn aanwezig. Niet mevrouw Luiten, die geprotesteerd 

had, maar haar echtgenoot J. Luiten is aanwezig. Deze zegt ongeveer hetzelfde als bij 

de hoorzitting van de gemeente Eindhoven. Daarnaast is thans zijn voornaamste be-

zwaar dat hij bang is voor een precedentwerking. Hij vindt dat er een beheersplan 
moet komen. (met de laatste stelling zijn wij het wel eens). Onze regerende deken 

weerlegt, zeer gefundeerd, stuk voor stuk, alle andere bezwaren van de heer Luiten. 

16. 1988-11-16-Gedeputeerde Staten verklaren de door het Sint Jorisgilde ingediende bezwaren 

gegrond. 

              BIJLAGE 06 

17.  

a. 1988-12-08-Bouw & Woningtoezicht aan B&W: “De Raadscommissie ROMP van de ge-
meente Eindhoven heeft besloten dat het gildehuis in bestemmingsplan Gennep kan 

worden opgenomen. Op 15 maart 1988 is door uw college besloten de omvang van het 

gildehuis te beperken tot circa 140 m2. Juridisch is beperking echter niet meer moge-

lijk.”  

b. 1989-02-21-Besluit B&W: “Accoord met bouwplan. Oppervlakte van circa 278 m2. Op-
nemen in bestemmingsplan Gennep 1988”.  

c. 1989-03-17-Gemeente-advertentie in Eindhovens Dagblad: “Bestemmingsplan Gen-
nep ligt ter inzage.” Ons gildehuis is in het plan opgenomen.  

18. 1989-04-05-BOUWVERGUNNING VERLEEND.  

BIJLAGE 07 

19. Daarna plaats de gemeente een advertentie dat men nu bezwaren kan indienen omdat de 

vergunning is afgegeven. Men moet dan wel rechtstreeks in zijn belangen worden getroffen.  

20. 1989-04-25-Er worden opnieuw bezwaren ingediend.  
21.  

a. 1989-05-17-Hoorzitting in stadhuis Eindhoven. De heer Luiten, ja hij weer!, voert de-

zelfde bezwaren aan als bij de provinciale hoorzitting en voegt er aan toe:  

1. Dat de Welstandscommissie er met de pet naar gegooid heeft. 
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2. Dat de gemeente niet serieus gezocht heeft naar alternatieve locaties.  

3. Het huidige gildeterrein niet snel bebouwd zal worden.  

4. Dat verdediging door de gemeente Eindhoven bij de Raad van State geen suc-

ces zal hebben. 

b. Een andere spreker bekladt een overleden gemeentebestuurder. Voorzitter hoorzit-

ting roept spreker tot de orde. Een andere spreker stelt dat de horizon door het gilde-

huis vervuild wordt.  

c. Regerend-deken, als toehoorder aanwezig, en door voorzitter hoorzitting daartoe uit-
genodigd, zegt: "Het nog steeds jammer te vinden dat de 7 bezwaarmakers niet naar 

de informatieavond hebben willen komen. Vele vragen zouden dan vandaag niet ge-

steld zijn.”  
22. 1989-11-11 uur 11-Is er nog niets vernomen over een beslissing inzake de hoorzitting. Is dit 

niet een beetje te gek? 

23. GROND 

BIJLAGE 12  

a. 1989-07-17-De dienst Beheer Woningen en Gebouwen zendt ons gilde zowel per ge-

wone als per aangetekende post een brief, met de mededeling: “Ter realisering van 
het integraal plan Iriswijk/Oude Haven ten behoeve van de huisvesting voor midden en 

kleinbedrijf dient het Kodijko-complex te worden gesloopt. Ik zeg u het gebruik op, van 

het bij u in gebruik zijnde gedeelte van het complex (ongeveer 745 m2 in het gebouw) 

en van het schietterrein, per 1 november 1989 en zeg u tevens aan dit gedeelte per 

deze datum te ontruimen. De directeur.”  

b. 1989-08-03-Sint Jorisgilde Stratum stuurt een brief aan de directeur van de Dienst 

Stadsontwikkeling, de Heer J. Helmons. "De Dienst Beheer Woningen & Gebouwen 

heeft te kennen gegeven dat zij per 1 november 1989 ons gildegebouw willen slopen. 

Ons is nieuwe grond door B&W toegewezen. Nu blijkt, na met diverse ambtenaren van 

uw dienst besprekingen gevoerd te hebben over onze nieuwe locatie, dat wij, toch nog 

formeel schriftelijk, om ter beschikkingstelling van de grond dienen te vragen, hetgeen 

wij dan ook maar hierbij doen. In verband met de door Beheer Woningen en Gebouwen 

gestelde ontruimingsdatum van 1 november vragen wij U om een spoedbehandeling".  

c. 1989-08-11-Sint Jorisgilde Stratum zendt een aangetekende brief naar de directeur 

van de Dienst Beheer Woningen & Gebouwen. “Wij delen u mede dat wij, zo ons dit 
enigszins mogelijk is, aan uw verzoek op correcte wijze willen voldoen. Burgemeester 

& wethouders hebben ons in 1967 deze locatie gratis ter beschikking gesteld onder de 

toezegging dat wij hiervan gebruik zouden kunnen maken tot het moment dat de ge-

meente Eindhoven de locatie dringend zelf nodig zou hebben, maar niet voordat wij 

dan een andere locatie hebben betrokken. Wellicht ten overvloede menen wij u er op 

attent te moeten maken dat wij onze locatie niet vrij kunnen maken voordat wij over 

onze nieuw locatie kunnen beschikken”. 
d. 1989-08-18-Ontvangen wij een brief van de Dienst Stadsontwikkeling, gedateerd 16 

augustus 1989. Men biedt ons 630 m2 grond aan terwijl wij maar 278 m2 nodig heb-

ben omdat ons gebouw maar 278 m2  (afgerond 300 m2) groot is.  

1. De grondprijs van dit terrein bedraagt, behoudens goedkeuring van het ge-

meentebestuur f. 65.520 (fl. 1.104 per m2-niet parkeren op eigen terrein).  

2. De erfpachtcanon bedraagt fl. 4.750.-- per jaar.  

3. Over de transactie bent u nog omzetbelasting verschuldigd.  

4. De gemeente zal zorgdragen voor een (openbare) parkeerhaven langs de vent-

weg van de Boutenslaan, met een lengte van ongeveer 70 meter. Bij de bepa-
ling van de grondprijs is met deze situatie rekening gehouden.  

e. 1989-08-Uit de brief van ons gilde aan B&W:  

1. Dat op 5 april 1989 aan ons een bouwvergunning is verleend. 
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2. Op 17 april ambtenaren van de DSO ons hebben medegedeeld dat wij niet 

mogen bouwen voordat de grondtransactie op papier is geregeld.  

3. Wij thans grond gratis ter beschikking hebben. 

4. B&W ons nu andere grond ter beschikking heeft gesteld. 

5. Wij verwachten dat de nieuwe grond ook gratis zal zijn, het prehistorisch huis 

ook niets behoeft te betalen, evenmin als diverse andere gilden.  

6. Een ambtenaar ons tijdens een mondeling onderhoud had medegedeeld dat 

wij jaarlijks fl. 2.153,25 zouden moeten betalen, gebaseerd op een grondprijs 
van fl. 99 per m2. 

7. Bij erfpacht nog fl. 6.494 BTW betaald moest worden.  

8. Op 20 december 1985 (dossiernr. 86P000063 dd. 6 januari 1986) een prijs van 

fl. 30 per m2 is genoemd. Omgerekend naar erfpacht komt dit voor 300 m2 

neer op fl. 1370,20 per jaar.  

9. In een adviesnota van DSO van 5 juni 1986 staat: "Voorgesteld wordt alleen de 

ondergrond van het gebouw en enkele meters omliggend terrein als grondkos-

ten in rekening te brengen". De dan genoemde prijs is mede gebaseerd op 

aanleg van een 10-tal parkeerplaatsen op het terrein.  

10. Op 10 februari 1989 gaat B&W accoord met de voorstellen van DSO: 630 m2 
voor fl. 4.750 per jaar. 

11. DSO gaat de ene keer uit van 300 m2, de andere keer 400 m2 en nu 630 m2. 

Wij hebben genoeg aan 300 m2, zoals steeds door ons van het begin af aan 

met de heer Cantrijn van DSO besproken is, de rest blijft openbaar terrein. 

Omdat zoveel verschillende ambtenaren in de loop der jaren met deze zaak 

bezig zijn geweest zal het voor de ambtenaar die nu het voorstel heeft gedaan 

allemaal waarschijnlijk niet meer geheel duidelijk geweest zijn. Het kan naar 

onze mening nooit de bedoeling zijn dat wij de gehele strook, tot aan de trot-

toirband toe, afrasteren? En ook niet dat wij gaan betalen voor parkeerplaat-

sen die wij niet nodig hebben, omdat onze gildebroeders praktisch altijd met 
de fiets komen? Uitgaande van de gedachte, die wij meteen verwerpen, dat 

wij nu toch een bepaald bedrag zouden moeten gaan betalen, zouden wij de 

dupe worden van de ….? behandeling van de grondtoewijzing waardoor deze 

inmiddels is opgelopen van fl. 30 naar fl. 99 en vervolgens fl. 104 per m2, ex-

clusief BTW. Dit zou zo onrechtvaardig zijn als maar enigszins mogelijk is. En 

dat zullen B&W, na alle ellende, toch niet doen? Wij gaan er nog steeds vanuit 

dat B&W die uiteindelijk daarover een beslissing moeten nemen, ons de grond 

voor: fl. 1 per jaar zullen verpachten.  

12. In onze brief aan B&W vervolgen wij met:  

"Wij hebben aan ondergrond voor de bouw van ons gildehuis alleen maar no-

dig 300 m2. De overige grond blijft openbaar plantsoen bestemd, voor mede-

gebruik door ons gilde. Wij verwachten dat u de grond, evenals voorheen, gra-

tis aan ons ter beschikking zult stellen".  

13. 1989-09-25-Behandeling door gemeenteraad van Bestemmingsplan Gennep. 

Diverse raadsleden van diverse fracties stellen vragen met betrekking tot de 

locatie voor ons gilde.  

Wethouder van Veelen zegt: “Wij zijn volop bezig om een particulier te bewe-
gen grond voor het gildehuis ter beschikking te doen stellen”.  

Gevraagd wordt: “Hoelang duurt dat nog? De bouwvergunning loopt officieel 

maar tot 5 oktober 1989”. 
Wethouder van Veelen zegt: "HET GILDE WEET BINNEN NU EN 3 WEKEN 

WAAR HET AAN TOE IS." 

Op de vraag: “Wat gaat er gebeuren als de onderhandelingen over de beoogde 
grond op niets uitlopen, antwoord de wethouder: “Dan zorgen wij voor een 
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postzegel oplossing in het heden goed te keuren bestemmingsplan in de aan 

het gilde toegewezen locatie”.  

Vervolgens wordt door raadsleden nog de opmerking gemaakt dat de aanbie-

ding van de grond niet zodanig gesteld mag worden dat dit voor het gilde een 

onhaalbare kaart wordt. Verzekerd wordt dat dit zeker niet het geval zal zijn.  

 

Wij hebben heden na 7 weken nog niets officieel gehoord! 

  
ZIJN WIJ NIET EEN BEETJE TE ONGEDULDIG  

Met betrekking tot het verwezenlijken van onze bouwplannen raken wij uitermate geprikkeld. Wij zijn 

er ons van bewust dat wij tegenover diverse personen en instanties ons behoorlijk lastig en vervelend 

beginnen op te stellen.  

En toch willen wij, zeker in het laatste stadium, ons geduld blijven bewaren, maar het wordt ons toch 

wel heel moeilijk gemaakt.  

Je krijgt wel af en toe zin om tegen iedereen en alles eens flink aan te trappen.  

En als het een persoonlijke zaak zou zijn dan zou je nog kunnen denken: “Dat het maar barst”.  
Maar nu het een verenigingsbelang is, lijkt het beter maar nog even je mond te houden.  

Een en ander blijft natuurlijk een onbevredigend gevoel geven. Maar we hebben al zo lang ons geduld 
bewaard. Dus die paar (?) dagen moeten er dan nog maar bij kunnen.  

Wij hebben de publiciteitsmedia niet willen inschakelen omdat wij de gemeente nog steeds zeer er-

kentelijk zijn voor het mogen gebruiken van de huidige accommodatie. Wij willen de goede verstand-

houding met B&W bewaren.  

Door het initiatief van een journalist van het Eindhovens Dagblad is er toch een bericht over ons nieuwe 

gildehuis in de krant verschenen. Sedertdien worden wij regelmatig opgebeld door diverse publiciteits-

media. Wij vragen steeds begrip voor onze situatie. Publiciteit zou namelijk wel eens een negatieve 

invloed kunnen hebben?  

Wij mogen in dit stadium niemand voor het hoofd stoten. Dit zou ons anders wel eens kunnen opbre-

ken. Nog even lief zijn!  
Bepaalde gildebroeders ontmoeten wel eens raadsleden die informeren of wij al iets gehoord hebben. 

Zij kunnen dan alleen maar zeggen: “OFFICIEEL NIETS”. Wij verkondigen altijd dat gilden niet aan poli-

tiek doen en wij zijn er daarom enigszins huiverig voor dat het een politieke zaak zou kunnen worden. 

Wij moeten er in ieder geval voor zorgen dat wij de steun die wij van diverse partijen genieten op het 

laatste moment niet verspelen, want wij zullen in de toekomst de politiek misschien nog wel eens hard 

nodig kunnen hebben?  

 

1989-11-07 

Wij horen dat een paar raadsleden van het CDA vragen aan B&W hebben gesteld die ongeveer hier op 

neerkomen:  

• Wat hebben B&W gedaan met de toezegging dat het gilde binnen 3 weken, na 25 septem-

ber 1989, uitsluitsel zou krijgen inzake de gedane toezegging in de raadsvergadering van 

25 september 1989?  

• Zijn B&W bereid het gebruik van het huidige gildehuis toe te staan tot de kwestie met 

betrekking tot de nieuwe locatie is afgewerkt?  

 

1989-11-08 
De Dienst Beheer Woningen en Gebouwen, kennelijk van de gestelde vragen op de hoogte gesteld, 

stuurt een per 8 november gedateerde brief, die ons op 14 november 1989 aangetekend wordt aan-

geboden.  

De inhoud van de brief is als volgt:  

Het terrein waarop het voormalige Kodijko-complex zich bevindt dient uiterlijk per 1 januari 1990 ter 

vrije beschikking van de gemeente Eindhoven te zijn. Hoewel mij bekend is dat op die datum nog geen 

vervangende accommodatie voor het Sint Jorisgilde beschikbaar is, ben ik toch genoodzaakt de datum 
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van 1 januari als uiterste datum te hanteren, gezien de huidige stand van zaken van de nieuwbouw ter 

plaatse. Ik verzoek u mij per omgaande doch uiterlijk voor 1 december 1989 te laten weten of u op 1 

januari 1990 het pand en de grond zult hebben ontruimd. Indien ik niets van u verneem of u te kennen 

geeft het pand niet tijdig te zullen ontruimen, ben ik helaas genoodzaakt de rechter om een ontrui-

mingsdatum te vragen. Deze brief wordt u zowel per gewone post als per aangetekende post toege-

zonden. Vertrouwende op uw medewerking. Hoogachtend, de directeur. 

 

1989-11-08 
Dienst Stadsontwikkeling stuurt ons gilde een brief dd. 2 november, verzonden 6 november, ontvan-

gen 8 november 1989, waarin als het voornaamste staat:  

B&W hebben 24 oktober 1989 besloten dat de grondprijs voor de grond aan de Boutenslaan van fl. 104 

per m2, exclusief BTW, niet wijzigt. De canon blijft dus per jaar fl. 4.750. Ik verzoek u mij binnen een 

maand na de verzenddatum van deze brief schriftelijk mede te delen of u alsnog bereid bent een over-

eenkomst van erfpacht te sluiten inzake het aangeboden terrein aan de Boutenslaan. In het bevesti-

gende geval zal ik mijn voorstel ter beslissing aan het gemeentebestuur voorleggen. De directeur J. 

Helmons.  

 

WAT NU?  
Onze opmerkingen over de grondprijs voor het prehistorisch huis en voor andere gilden zijn volkomen 

genegeerd. Ook over het door ons gewenste aantal m2, wordt met geen woord gerept. Ook niet over 

de verschillende prijzen voor de grond die ons genoemd zijn.  

 

WAT WILLEN WIJ NU GRAAG OP KORTE TERMIJN VAN B&W HOREN?  

 

• Wil B&W ons toestaan gratis ongeveer 5.000 m2 grond te gebruiken van onze huidige locatie, 

ons van het schietterrein een parkje te laten maken en ons daarin ons nieuwe gildehuis te 

laten bouwen?  

• Wil B&W ons op het voormalige terrein van de gemeentewerf, aan de Gabriel Metsulaan, on-

der dezelfde condities, dezelfde mogelijkheden bieden?  

• Wil B&W ons op het particuliere terrein, waarover B&W zegt aan het onderhandelen te zijn, 

of een ander particulier- of gemeenteterrein, onder dezelfde condities, dezelfde mogelijkhe-

den bieden? 

• Wil B&W ons het bouwen op de door hen zelf voorgestelde en toegewezen locatie, waarvan 
zij de toestemming om daar te bouwen bij de Raad van State verdedigd hebben, alsnog onmo-

gelijk maken, door een zodanige huurprijs te vragen dat deze door ons niet is op te brengen. 

• Wil B&W toch betaling eisen maar daarnaast een subsidie verstrekken waarmede de ge-

vraagde prijs, ook voor de grond die wij voor de bouw van ons gildehuis niet nodig hebben, 

voldaan kan worden?  

• Wil B&W ons de grond ter beschikking stellen tegen de prijs die B&W vragen voor grond voor 

volkstuinen, waarop ook bebouwing is toegestaan? 

•  Wil B&W ons de grond, en dan mag het zelfs 630 m2 zijn, verkopen tegen de prijs die B&W 

vragen, blijkens een gemeentelijke publicatie, voor gronden in Blixembosch en Bokt van fl. 3,50 

per m2? 

• Hoe kon Beheer Woningen & Gebouwen weten dat wij per een januari 1990 geen nieuwe ac-

commodatie zullen hebben?  

• Bij welke dienst moeten wij onze schadeclaims indienen?  

• Wil B&W ons nu a.u.b. antwoord geven? Ons a.u.b. helpen? Ons a.u.b. niet langer in onzeker-

heid laten?  

 

Wij zouden op al deze vragen gaarne een volledig antwoord willen hebben, zodat er weer geen nieuwe 

vragen gesteld behoeven te worden!  
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Met opzet zijn zoveel mogelijk namen van personen en sommige details weggelaten ter voorkoming 

van pijnlijke situaties. Deze zouden misschien kunnen ontstaan, als op de een of andere wijze ons ver-

haal in de, niet door ons gewilde, publiciteit zou komen. In dit verband ben ik dan ook dankbaar dat 

gildebroeders die de pers hadden willen inschakelen dit op ons verzoek achterwege hebben willen 

laten.  

 

De samenvatting is nog veel te groot geworden. Dit komt omdat de laatste week er het een en ander 

is bijgekomen, waarvan ik dacht het ook, maar dan zoveel mogelijk in zijn geheel in de samenvatting 
te moeten verwerken.  

 

Gildebroeders/zusters, 

 

Jullie hebben nu praktisch een volledig overzicht m.b.t. de laatste stand van zaken.  

ZES JAAR GELEDEN werd aangekondigd dat door de gemeente een nieuwe locatie zou worden gezocht. 

Als wij nu spoedig met de werkzaamheden zouden kunnen beginnen, moeten wij maar hopen dat de 

weersomstandigheden gunstig zullen zijn. Anders? 

 

Mathieu van der Voort, regerend-deken, Sint Jorisgilde Stratum.  
 

Eindhoven 15 november 1989. 
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BIJLAGEN 

BIJLAGE 01-1984-09-13-NIEUWE LOCATIE? 
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BIJLAGE 02-1986-07-06-NIEUWE LOCATIE? 
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BIJLAGE 03-1987-02-10-NIEUWE LOCATIE? 
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BIJLAGE 04-1987-11-18-LEGES BOUWVERGUNNING 
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BIJLAGE 05-1988-01-04 t/m 1988-01-18-OPSOMMING BEZWAREN 
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BIJLAGE 06-1988-11-15-PROVINCIE-UITSPRAAK BEZWAARSCHRIFT 
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BIJLAGE 07-1989-04-05-BOUWVERGUNNING 
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BIJLAGE 08-1989-05-11-VONNIS RAAD VAN STATE 
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BIJLAGE 09-1989-12-22-VOORSTEL ADVIESNOTA 
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BIJLAGE 10-1986-11-24-KERKJE FELIX TIMMERMANSLAAN 
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BIJLAGE 11-1988-01-21-BEZWAREN 1988 
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BIJLAGE 12-1990-02-13-UITEINDELIJK AANBOD ERFPACHT 
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UIT DE UITGEBREIDE GILDE-VERSLAGLEGGING 
Een overzicht uit de berg informatie uit ons (ook digitale) gildearchief (documenten en beeldmateri-

aal) voor zover die enige relevantie heeft. Enige overlap met de twee (redelijk) beknopte hoofdstuk-

ken hierboven was niet te vermijden. 

UIT DE NOTITIES VAN FRANS BAX: 

Bouwplannen  

Geruchten zijn er om verspreidt te worden.  

Daarnaast steekt een gerucht vlug de kop op en gaat een eigen leven lijden.  

Zo doen de eerste praatjes over afbraak van het pand "Kodijko" al snel in 1974 de ronde. De vergade-

ring van juni, met in het achterhoofd nog de oude gildekamer moeilijkheden, vraagt de overheid snel 

naar de juistheid van dit gerucht te informeren. Wat in april nog rondging kon tot veler opluchting in 

juni ontzenuwd worden. Het is gebleken dat het gebouw de eerste vijfjaar niet gesloopt gaat worden. 

Toch niet helemaal gerust zal de regerend-deken navraag doen naar plannen voor het terrein en de 
omgeving voor de komende tijden. Die blijken er officieel niet te zijn; misschien in een ambtelijke bu-

reaula?  

Dan komt in november 1979 het bericht dat de gemeente Eindhoven plannen heeft een vierbaansweg 

langs het kanaal te leggen. De vergadering vraagt zich af wat de consequenties van deze plannen voor 

het gilde zijn.  

Maar voorlopig blijven het plannen; het gilde kan weer verder.  

Dan duikt in december 1981 het gerucht op dat er sprake is van woningbouw op dit terrein. De rege-

rend-deken heeft juist vandaag nog telefonisch vernomen dat er totaal geen zicht is op hoelang we 

nog in dit pand kunnen blijven. Het bericht heeft dus een grond van waarheid?  

Als in januari 1982 bij de gemeente geïnformeerd wordt, op diverse afdelingen, is nergens iets bekend 
van bouwplannen maar helemaal gerust is niemand.  

Waar het gilde wel aan denkt is het in redelijke staat houden van het gebouw en de omgeving. Niet 

alleen voor zichzelf maar ook om in de toekomst iets sterker te staan met het vragen naar deze of 

andere locatie voor definitieve vestiging van het gilde. Het buiten terrein wordt opgeknapt, het hout 

geschilderd en het dak gerepareerd. Dit alles met beperkte geldmiddelen in verband met de toekomst. 

Elk weldenkend mens kan weten dat geruchten op de duur geen gerucht meer is maar wel de nuchtere 

waarheid.  

 

VANAF HIER WORDT DE BERICHTGEVING BINNEN HET GILDE GEVOLGT 

 
1982-01 

Notulen  

Bouwplannen: Mathieu van der Voort informeert nog bij de heer Boselie. 

1983-08-30 en 1983-09-15 

De Voorzitter van de Bond van Schuttersgilden Kring Kempenland dr. M. Zijlmans en de voorzitter van 

de Noord Brabantse Federatie van schuttersgilden jhr. ir. L.L.M. van Nispen tot Sevenaer sturen een 

brief aan het college van burgemeester & wethouders van de gemeente Eindhoven, gedateerd respec-

tievelijk 30 augustus 1983 en 15 september 1983. In beide brieven wordt gevraagd het gildehuis van 

Sint Jorisgilde Stratum ter plekke te willen handhaven omdat het centraal gelegen is in de gemeente 

Eindhoven en daardoor voor het gildewezen een bijzonder geschikte gelegenheid is om bij tijd en wijle 
bonds- en federatiebestuursvergaderingen te houden en de opleiding van vendeliers en tamboers van 

diverse gilden te continueren. 

1983-09  

Notulen  

Plannen Iriswijk, In verband met deze plannen en de daarmee verband houdende toekomstige be-

stemmingen van ons terrein is in een aparte bestuursvergadering (23-08-1983) een uitgebreide brief 

opgesteld als een eerste reactie naar het gemeentebestuur. Deze brief wordt ter vergadering 
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voorgelezen en deze brief wordt door de vergadering accoord bevonden. Ook zullen steunbrieven van 

de bond, federatie en district naar het gemeentebestuur worden verzonden. Besloten wordt alvast 

een commissie in te stellen welke alvast een plan op tafel probeert te krijgen voor het verkrijgen op 

kortere en langere termijn van de nodige financiën. Andere commissies (bouwcommissie, terreincom-

missie, e.d.) worden nog niet ingesteld, eerst wordt het eerste gesprek met het gemeentebestuur af-

gewacht. Aan deze commissie nemen deel: Gijs Spoor, Wim Tops, Walther Bax, Harry Malingré, Albert 

Roxs. 

1983-10 
Notulen 

Mathieu van der Voort geeft een uitleg van het gesprek dat afgelopen woensdag met de heer Bressers 

van de gemeente Eindhoven is gevoerd. 

Weergave 

Afdeling studentenontwikkeling zal voor ons terrein de bestemming industrieterrein voorstellen. Dit 

voorstel komt in de commissievergadering van november en bij accoord-bevinding door deze commis-

sie in de raadsvergadering van januari 1984. Gaat de raad ook accoord dan wordt meteen de afdeling 

Stadsontwikkeling opdracht gegeven een ander terrein voor ons te zoeken. Zou de commissie en raad 

overgaan op de bestemming woningbouw (wat ook de Iriswijk-bevolking wil) zal dit veel langer gaan 

duren. Voor woningbouw-start dient ook eerst het BBHA-terrein vrij te komen, de gemeente zelf zal 
daar echter geen initiatieven toe nemen. Op dit terrein blijven zou in geen van de twee gevallen kun-

nen. De beste weg lijkt nu te starten met het gaan proberen de commissieleden op onze gedachtegang 

te krijgen. Een speciale bestuursvergadering over dit punt zal dinsdag a.s. worden gehouden. 

1983-11 

Notulen 

Wat losse gedachten worden geopperd, o.a.: contact opnemen met Iriswijk, verkenners, Proloog? 

Raadscommissieleden straks uitnodigen (hier moet in elk geval wel commentaar naartoe)? Unitas en 

OGIO er meer in betrekken (OGIO heeft minstens een 90-meter baan nodig)? Overkoepelende gilde-

organisaties er steeds verder in betrekken? Grond kopen (evt. met andere clubs)? Commentaar aan 

commissie mede laten ondertekenen door de overkoepelende gildeorganisaties? 
Alvast afgesproken dat M. van der Voort informeert bij Grondzaken van de gemeente Eindhoven. F. 

Bax neemt contact op met het Iriswijk-bestuur en probeert voor a.s. zondag een bijeenkomst te beleg-

gen. 

1983-11 

Notulen 

Plannen Iriswijk: Er zijn momenteel nog geen verdere ontwikkelingen, enkele ideeën voor een verdere 

voortgang worden gegeven. De overheid zal verdere strategische plannen proberen uit te werken te-

gen de tijd dat het Irisplan in de commissievergadering zal komen. 

1984  

Worden officiële besprekingen van de gemeente Eindhoven gevoerd met het Sint Jorisgilde Stratum.  
1984-02-08 

EINDHOVENS DAGBLAD  

III  

WONEN EN WERKEN OP GILDETERREIN TONGELRESESTRAAT  

De meerderheid van de Eindhovense raadscommissie voor Ruimtelijke Ordening, bestaande 

uit de leden van het CDA en VVD, heeft zich gisterenavond uitgesproken voor menging van 

woon- en werkfuncties op het gildeterrein op de hoek Tongelresestraat-Kanaaldijk. De overige 

leden wensen op dit terrein uitsluitend woningbouw. Dat een bedrijfsbestemming ook een 

succes zal worden kan niet gegarandeerd worden. Dat er momenteel in dit gebied al bedrijfs-

gebouwen leegstaan zou liggen aan een te hoge prijs of het niet voldoen aan de gebruiksdoel-
einden.  

IV  

UITSTEL ONTWIKKELING IRISWIJK/OUDE HAVEN  
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De Eindhovense raadscommissie voor Huisvesting vindt dat er nu nog geen concrete besluiten 

genomen moeten worden over de ontwikkeling van de Iriswijk en de Oude Haven. De commis-

sie bleek het er gisteren over eens dat de uitgangspunten voor de gebieden, zoals die te vinden 

zijn in het ambtelijk voorstel, slechts een voorlopig karakter dienen te hebben en dat nadere 

invulling van de plannen in overleg met belanghebbenden zal moeten gebeuren. Een door het 

CDA-commissielid J. Luiten ingediend amendement, waarin hierom gevraagd werd, kreeg de 

steun van de voltallige commissie. De voorgestelde bedrijfsbestemming voor het gildeterrein 

bleek voor de commissie een te definitieve keuze. Vertegenwoordigers van de Iriswijk en Oude 
Haven maakten duidelijk dat ze ontevreden zijn met de plannen voor de gebieden. De wijkbe-

woners eisten o.a. garanties voor verbetering van woningen en woonomgeving.  

1984-02-08 

Aan de leden van het Sint Jorisgilde Stratum, over de stand van zaken m.b.t. de bouw van ons nieuwe 

gildehuis. 

 

Gildebroeders en -zusters, 

Omdat vele mensen u en ons vragen waarom wij nog niet met de bouw van ons nieuwe gildehuis zijn 

aangevangen lijkt het ons nuttig om u te informeren wat hiervan de oorzaak is. Eerst zullen wij in grote 

lijnen schetsen de treurige gang van zaken tot heden. 
Het volgende wordt niet geschreven met de intentie om bepaalde personen en/of instanties te kijk te 

zetten, maar meer om de geschiedenis van het tot stand komen van ons gildehuis vast te leggen. 

Wij hebben er alle begrip voor en vinden het heel logisch dat een Heuvelplan/Muziekcentrum veel 

sneller gerealiseerd kan worden, ook al zijn voor veel mensen (zakenlieden-huurders) hun zorgelijke 

problemen nog niet opgelost, dan een gildehuisje voor ons gilde! 

11 mei 1968 opende gildevrouwe Marijke van Abbe-Hoffmann onze gildelocatie aan de Tongelre-

sestraat in de voormalige fabriek van Kodijko. 

Naast de ruimte in het gebouw (744 m2) kregen wij de beschikking over een terrein waarop wij 5 

schutsbomen voor het verticale kruisboogschieten konden plaatsen. 

Wij kunnen daardoor een paar keer per jaar enkele grote schietwedstrijden organiseren. Dit laatste 
van bijzonder belang om onze gildekas te voorzien van de nodige geldmiddelen voor onze aktiviteiten, 

attributen, enz. 

Van de vergunning voor het plaatsen van een kogelvanger hebben wij nog geen gebruik gemaakt om-

dat dit een zeer kostbare zaak is en wij het geld hiervoor thans hard nodig hebben voor ons nieuwe 

gildehuis. 

Van het gebouw en terrein hebben wij een dankbaar gebruik gemaakt, o.a. voor de opleiding van ven-

deliers en tamboers van diverse gilden. 

De locatie aan de Tongelresestraat hebben wij van de gemeente Eindhoven gratis ter beschikking ge-

kregen onder de conditie dat wij zelf voor het onderhoud zorg zouden dragen. 

De gemeente Eindhoven deelde destijds mede dat wij van gebouw en terrein gebruik zouden mogen 
maken tot het moment dat de gemeente zelf de grond nodig zou hebben. Wij zouden echter de locatie 

niet behoeven te verlaten voordat wij een nieuwe accommodatie zouden hebben. 

In augustus 1983 publiceert de gemeente Eindhoven in een informatiebulletin: 

Aan de bewoners van de Iriswijk-Oude Haven. 

I. Zoals u weet is de aanpak van het gebied Iriswijk-0ude Haven al een tijd lang in de pen. 

Volgens de Vervolgnota Stadsvernieuwing, die in juni 1982 is vastgesteld, is het van belang 

uw buurt aan te wijzen tot rehabilitatiegebied. 

Dit houdt in dat er gewerkt moet worden aan woning- en buurtverbetering. 

Maar een definitief besluit heeft de gemeenteraad nog niet genomen. 

II. Aan de kop van de Tongelresestraat, bij het Eindhovens kanaal, ligt het terrein van het 
schuttersgilde, (terrein nr. 8). Voorgesteld wordt dit terrein voor bedrijven te bestemmen, 

zodat een voorzetting ontstaat van de strook bedrijven langs het kanaal. Deze bestemming 

is ook al vastgelegd in de structuurschets voor het centrumgebied. 

 



 

 

 40 

VOOR HET GILDE MOET DAN WEL EEN ANDER TERREIN WORDEN GEZOCHT 

 

De Voorzitter van de Bond van Schuttersgilden Kring Kempenland dr. M. Zijlmans en de 

voorzitter van de Noord-Brabantse Federatie van Schuttersgilden jhr. ir. L.L.M. van Nispen 

tot Sevenaer sturen een brief aan het college van burgemeester & wethouders van de 

gemeente Eindhoven, gedateerd respectievelijk 30 augustus 1983 en 15 september 1983. 

 

In beide brieven wordt gevraagd het gildehuis van Sint Jorisgilde Stratum ter plekke te 
willen handhaven omdat het centraal gelegen is in de gemeente Eindhoven en daardoor 

voor het gildewezen een bijzonder geschikte gelegenheid is om bij tijd en wijle bonds- en 

federatie bestuursvergaderingen te houden en de opleiding van vendeliers en tamboers 

van diverse gilden te continueren. 

 

III. Eindhovens Dagblad 8 februari 1984. 

 

WONEN EN WERKEN OP GILDETERREIN TONGELRESESTRAAT 

 

De meerderheid van de Eindhovense raadscommissie voor Ruimtelijke Ordening, be-
staande uit de leden van het CDA en VVD, heeft zich gisteravond uitgesproken voor men-

ging van woon- en werkfuncties op het gildeterrein op de hoek Tongelresestraat-Kanaal-

dijk. De overige leden wensen op dit terrein uitsluitend woningbouw. 

Dat een bedrijfsbestemming ook een succes zal worden kan niet gegarandeerd worden. 

Dat er momenteel in dit gebied al bedrijfsgebouwen leegstaan zou liggen aan een te hoge 

prijs of het niet voldoen aan de gebruiksdoeleinden. 

1984-02-10 

Notulen 

Iriswijk: Enkele leden van ons gilde hebben in de afgelopen week twee gemeenteraadsvergaderingen 

bezocht waarin deze gemeenteplannen aan de orde kwamen. 
1984-09 

Notulen 

BERT CLAASSEN: “Wat is de huidige stand van zaken met het moeten verlaten van het gildeterrein?” 

Mathieu van der Voort geeft de stand van zaken tot nu toe. Er is inmiddels een gesprek geweest met 

ambtenaren van de gemeente Eindhoven en een informeel gesprek met wethouder van Velzen. Veel 

is nog niet over een toekomstige uitkomst te zeggen, uit alles blijkt echter dat men ons zeer ter wille 

zal zijn bij onze pogingen te zijner tijd een ander geschikt terrein voor ons gilde te vinden. Mathieu van 

der Voort zal verdere contacten (zoals in het eerste gesprek afgesproken) opnemen met deze ambte-

naren. Zodra meerdere gegevens bekend zijn zal de indertijd binnen het gilde ingestelde commissie 

echt aan het werk kunnen gaan.  
1984-10-04 
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1984-11 

Notulen 

BOUWCOMMISSIE 

Deze commissie in inmiddels tweemaal bijeen geweest; een drietal plannen zijn in verdere ontwikke-

ling genomen. Als deze plannen op commissieniveau wat verder zijn ontwikkeld (eisenpakket, model, 

ruwe prijs, enz.) zal de hulp van professionele krachten nodig zijn om tot schetsen en prijsstellingen te 

komen waarmee we naar buiten kunnen treden (gildeorganisaties, geldschieters, politiek, enz.). Een-

ieder wordt gevraagd eens om te zien in kennissenkring of daarbuiten naar betaalbare professionele 
krachten. 

1985-01 

Notulen 

De heren Moerkerk en Oudshoorn (Werkgroep Wonen in de Iriswijk) laten weten dat de werkgroep er 

geen bezwaar tegen zou hebben als het gildeterrein groenstrook zou worden, de oude gebouwen te-

gen de grond zouden gaan en het gilde een eigen gebouw zou zetten. Oudshoorn vindt dat gilde zelf 

een daartoe strekkend bezwaarschrift moet indienen, de Iriswijk zal dan een bezwaarschrift indienen 

om het gildeterrein als groenstrook te behouden, ieder voor zich maar wel gelijktijdig ageren. Afge-

sproken wordt dat ieder een conceptbrief opstelt, daarna wordt er onderling overlegd. Mathieu heeft 

tot 1 februari geen tijd, Frans Kirchner stelt voor om het naar de bouwcommissie te schuiven, deze 
komt in de eerste helft van februari bij elkaar als de tekeningen klaar zijn. 

1985-02 
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Notulen 

Gesprek met vertegenwoordigers van de Iriswijk 

De afgesproken brief is nog niet geconcipieerd, Frans Bax dacht dat Mathieu het zou doen en omge-

keerd. Mathieu noteert nu dat hij het concept zal maken. De Iriswijk heeft verder geen contact met 

ons opgenomen. De commissie komt op 01-03 weer bij elkaar. 

1985-03 

Notulen 

BOUWCOMMISSIE  
Frans Kirchner geeft een toelichting op de derde set teke-

ningen welke door architect Toon van Krieken is vervaar-

digd naar aanleiding van besprekingen met de bouwcom-

missie. De indeling en uitvoering alsmede de financiële as-

pecten komen uitgebreid aan de orde, waarbij blijkt dat de 

bruto kosten ad fl. 420.000 (zonder de grond) met onge-

veer fl. 100.000 kunnen worden teruggebracht door nauw-

keurige selectie van goedkopere materialen en door zelf-

werkzaamheid. Er moet nu een gedetailleerde begroting 

komen, via van Krieken kan dit voor fl. 250 (is heel goed-
koop). De vergadering keurt goed dat er fl. 250 wordt uitgegeven voor een gedetailleerde begroting 

op basis van de besproken tekeningen. Ook krijgt de bouwcommissie vrij mandaat voor verder overleg 

inzake de bouw en voor het maken van kleine kosten in verband hiermede tot een totaalbedrag van fl. 

500 (buiten de reeds goedgekeurde uitgaven voor de begroting). 

1985-05-22  

Brief gemeente Eindhoven aan het gilde.  

Vorig jaar is met u op ambtelijk niveau gesproken over een nieuwe locatie voor de 

activiteiten van uw gilde. 

Uw gilde zit reeds lang in onzekerheid omtrent de toekomstige situering. Ik zeg u toe 

dat de afdeling planologie en grondbeheer van mijn dienst binnen enkele weken con-
tact met u zal opnemen om samen met u naar een nieuwe locatie te zoeken, die voor 

alle partijen acceptabel zal zijn. 

Een en ander zal dan voortvarend via het college van burgemeester & wethouders en 

de gemeenteraad bekrachtigd moeten worden.  

1985-06-20 

BOUWKOMMISSIEVERGADERING - BESPROKEN PUNTEN IN TELEGRAMSTIJL - 

 

"Voorlopig definitieve" tekening van het nieuwe gildegebouw. Grote bezwaren zijn er niet op de bouw-

tekening; het is een goed ontwerp wat misschien te zijner tijd op kleinere punten verder verfraaid kan 

worden. 
Maar omdat waarschijnlijk nog op vele plaatsen gesprekken over de plannen dienen plaats te vinden, 

wordt eerst afgewacht welke verdere wijzigingsvoorstellen daaruit zullen voorkomen. 

Deze zullen dan aan het einde van deze gesprekken, tezamen met onze gilde-bezwaren, nog uitgebreid 

aan bod komen in een gesprek met de architect. 

Voorlopig kunnen we met de plannen, zoals ze er liggen, prima vooruit. 

 

BEGROTING 

 

Er zij twee begrotingen variërend van ongeveer fl. 320.000 tot fl. 395.000. 

Het verschil wordt in hoofdzaak veroorzaakt door de bouwplaats kosten, grondonderzoek, construc-
teurskosten en architect kosten. Deze laatste kosten kunnen in de praktijk zeer waarschijnlijk veel la-

gen dan begroot (architect is Toon van Krieken, zijn vader is instructeur, enz.). 

Reëel lijkt het om voorlopig op een begroting van ongeveer f. 350.000 te mikken. 
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Eventuele grondkosten en aansluiting op de riolering en wie weet wat voor eisen van de gemeente 

nog meer zijn daar niet bij inbegrepen. Het gebouw wordt dan kant en klaar opgeleverd. 

Daarna kan teruggerekend worden door besparingen op gebied van 

• Zelfwerkzaamheid. 

• Goedkopere of goedkoopste materiaalkeuze. 

• Laten vervallen van een onderdeel (zaal) of onderdelen van het gebouw (zaal en bovenverdie-

ping bijvoorbeeld). 

De besparingen zijn vrij moeilijk in te schatten (welke afspraken zijn bijvoorbeeld met een aannemer 

te maken) en dienen zo snel mogelijk goed doorgesproken te worden met Toon van Krieken. 

 

Het laten vervallen van de zaal zou, bij eerste ruwe schattingen, een besparing van ongeveer fl. 70.000 

tot fl. 80.000 kunnen opleveren. 

 

Mogelijkheden?  

Losse commissieflodders voor het gesprek met Toon van krieken of anderen. 
 

• Grondwerk (zelf doen). 

• Betonwerk (zelf doen). 

• Alleen ruwbouw laten zetten (complete binnenbouw en afwerking zelf doen). 

• Binnen afwerking (zelf doen). 

• Goedkope materialen (bijvoorbeeld King Stone stenen? Zijn voor binnenwerk, zijn goedkoop, 

hebben een goede isolatie, minder verbruik door grote afmetingen). 

• Verwarming (zelf aanleggen? Mogelijk in kombinatie met uitbesteding ruwbouw? Normale of 

moderne stralingsinstallatie?). 

• Kozijnen (goedkope Belgische PVC materialen). 

• Rolluiken tegen braak bij terras inplannen. 

• Stalen archiefdeur (kan waarschijnlijk versierd worden). 

• Staalwerk (Rein Hurkx polsen). 

• Tegelwerk (zie afwerking). 

• Van Casteren polsen (aannemer, oom van Rens van de Ven). 

• Buurman van Guido Bax polsen (heeft plafondplatenbedrijf). 

• Rein Hurkx polsen (voor de gehele tekening en constructie). 

 

Andere organisaties waarbij we bij de nieuwbouw hulp kunnen krijgen? Polsen bij: 

• Ergon. 

• Stichting Vrijetijds-accommodaties (Walther Bax). 

• Werkloosheidsprojecten (Bouw en Woningtoezicht). 

 

Mogelijkheden financiële acties. 

• Subsidies: 

o Gemeente; 

o Rijk; 
o Provincie; 

o ? 

• Loterijen: bijvoorbeeld 10 maanden, 1.000 loten a f. 150,00, prijzengeld f. 70.000 à f. 80.000. 

• Stickers. 

• Pennen. 

• Beschermheren. 

• Bedrijven. 

• Brouwerij. 
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• Hypotheek. 

• Aannemer het gebouw als reclameobject laten gebruiken. 

• Gevelstenen verkopen met een ingebakken naam van de koper. 

• Mevrouw van Abbe (“Van Abbe Huis?”). 
• Alle gilden er in betrekken (na akkoord van gildeorganisaties). 

• Sint-Joris wandborden verkopen. 

• Munten laten slaan voor de verkoop. 

• Beeldjes verkopen. 

• Brandglazen voorstellingen voor verkoop. 

• Serie tegels voor verkoop laten bakken met alle beschermheiligen van Brabant. 

• M2 certificaten verkopen. 

• Club van honderd. 

• Kruisboogschietwedstrijden. 

• Kienavonden. 

• Aktie steentje bijdragen. Stenen verkopen, goedkoop en zonder poespas. 

• Oprichterssteen (gevel) voor veel geld zien te slijten. 

• Alle gemeenten in Brabant met een of meerdere gilden aanschrijven. 

 
Andere Gildeorganisaties. 

• Kontakten dienen te worden gelegd met: 

o District; 

o Kring Kempenland;  

o Eventuele andere kringen; 

o Noord Brabantse Federatie. 

Willen zij meedoen? Op welke voorwaarden? 

 
Anderen. 

Gesprekken zijn gaande met OGIO (handboogvereniging). 

 

Deze vergadering is alleen brainstormend geweest met als doel zoveel mogelijk gedachten op papier 

te krijgen. Een volgende vergadering is gepland op 2 juli a.s. 

Daar moeten meer echte zaken en afspraken gedaan worden. Eveneens zal een taakverdeling gemaakt 

dienen te worden. 

1985-07 

Notulen 

VOORTGANGSRAPPOPTAGE BOUWCOMMISSIE  
Naar aanleiding van de uitgebreide rapportering in de Gildebode zijn er geen op- of aanmerkingen. Een 

door Frans Bax opgestelde brief aan burgemeester Borrie met een verzoek om een onderhoud en per-

soonlijk advies wordt door de overheid ondertekend en verstuurd. De Bond van Schuttersgilden Kring 

Kempenland heeft bij monde van drs. M. Zijlmans doen blijken ook een inbreng te willen hebben. De 

vergadering is het eens met de wijze waarop de bouwcommissie het probleem heeft aangepakt en 

gaat accoord met een voortzetting. De regerend-deken dankt de bouwcommissie voor het werk en 

voor de presentatie. 

1985-12-20  

Bespreking van Dienst DS0 (dhr. M. Bredschneyder met Sint Jorisgilde Stratum: Mathieu van 

der Voort, Anton der Linden, Frans Kirchner) inzake de wensen van het gilde.  
Aanbieding gemeente: Sportpark Heezerweg (Geldrop), Sportpark Aalsterweg. Locatiesugges-

tie Sint Jorisgilde: terrein ten westen van bejaardenhuis “Den Elzent”. Bredschneyder zal na-

gaan of suggestie van het gilde haalbaar is. Pas wanneer absolute onmogelijkheid blijkt zullen 

andere locaties in studie worden genomen.  

1986-01-06 
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Vertegenwoordigers van het gilde en dhr. Bredschneyder hebben de locatie ter plekke beke-

ken. De inpasbaarheid van het verenigingsgebouw bleek voor de gemeente moeilijker dan ver-

wacht. 

1986-02  

Notulen 

FINANCIËLE COMMISSIE 

Gijs Spoor, Albert Roxs, Harry Malingré, Frans Bax, Anton van der Linden, Arie Philipsen, Mathieu van 

der Voort, Wim van der Aa. 
BOUWCOMMISSIE 

Frans Kirchner (voorzitter/secretaris), Wim van der Aa, Arie Philipsen, Piet van den Heuvel, Nico Hos-

kens, Harry Malingré, Frans Bax, Walther Bax, Jac Bax, Rens van de Ven, Jan Semler, Bert Claassen.   

1986-06-05 

Uittreksel ADVIESNOTA van de gemeente.  

Om allerlei redenen zijn de volgende locaties niet geschikt: sportterrein sportpark Heezerweg, 

atletiekveld sportpark Aalsterweg, terrein naast de watertoren, terreinen in Gijzenrooi, terrein 

aan de Petrus Canisiuslaan, terrein aan de Antoon Coolenlaan naast de midgetgolfbaan.  

Na overweging is een LOCATIE TEN NOORD-OOSTEN VAN DE ZANDVANG "DE VLEUT", als de 

meest geschikte locatie naar voren gekomen. Het gilde gaat met deze locatie accoord. De be-

langrijkste overwegingen bij deze keuze zijn: de locatie is gelegen in reeds aangelegd openbaar 

plantsoen met een weinig intensief gebruik; medegebruik door het gilde is goed mogelijk en 

de omvang van het terrein voldoet ruimschoots aan de wensen van het gilde. De gildeactivi-

teiten veroorzaken op deze locatie minimale hinder aan de omgeving, de locatie is goed be-

reikbaar via de in twee richtingen berijdbare ventweg langs de rondweg, de grond is gemeente-

eigendom, in de structuurschets Groengebied Gennep (aanvaard door de raad in april 1986) 

wordt dit gebied aangeduid als "landschappelijk park met recreatieve waarde". Een schutters-

gilde laat zich hierin goed onderbrengen.  

Op tekening 2 is schematisch aangegeven op welke wijze de gildeactiviteiten ruimtelijk in te 

passen zijn in het openbaar plantsoen. Dit is gebeurd in overleg tussen het gilde en de dienst 

Openbare Werken. Ter illustratie is tevens een ontwerp bijgevoegd van de nieuwbouw van het 

gilde. Het terrein heeft in het vigerende bestemmingsplan Stratum-West de bestemming "park 

of plantsoen."  

Het terrein waar het gilde zijn activiteiten gaat houden, is geen exclusief terrein voor het gilde. 

Het gebruik van het terrein kan ingepast worden in het totale gebied, dat bestemd is voor 

recreatief gebruik, zonder de verdere recreatieve waarde te verstoren.  

Voorstel:  

• Akkoord te gaan met de locatie ten noordoosten van de Zandvang "De Vleut".  

• De directeur DSO opdracht te geven voor het verenigingsgebouw de bestemming OBG op te 

nemen in het te herziene bestemmingsplan Groengebied Gennep.  

• Het gilde te verzoeken een bouwplan in te dienen.  

• Een artikel 19 procedure te volgen voor het verlenen van een bouwvergunning.  

• Akkoord te gaan met de grondprijs voor gebouw en omringende grond tegen OBG tarief.  

Gemeente attendeert het gilde op het kerkje in de Felix Timmermanslaan. Het gilde biedt 

meer dan de gevraagde prijs. Maar desondanks wordt het gebouwtje verkocht aan een be-

grafenisonderneming. De gemeente, wetende dat bouwen achter huize Den Elzent geen 

haalbare kaart is biedt dan aan het gilde de grond aan, gelegen in het bestemmingsplan 
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Stratum-West tegenover de Alb. Thijmlaan, waar bebouwing ter ondersteuning van recrea-

tieve aktiviteiten, is toegestaan.  

1986-07 

Notulen 

John van de Wijgert: Hoe is het gegaan op de raadsvergadering? Frans Kirchner en de regerend-deken 

zijn er geweest. CDA en VVD waren er voor, PvdA, D66, PSP en klein links waren tegen, willen niet dat 

daar gebouwd wordt. Gaat nu als hamerstuk naar B&W. Er kan nu ook een vermelde procedure voor 

de bouwvergunning worden gestart. De huurprijs voor de grond zal fl. 3.840 per jaar bedragen: dit is 
een ambtelijk minimum waar met ambtenaren niet meer over gepraat kan worden. Het Sint Jorisgilde 

is uitgenodigd om zo snel mogelijk de aanvrage voor een bouwvergunning in te dienen. 

1986-09-22 

Adviesnota  

Op 15 juli 1986 hebt u een beslissing aangehouden over een voorstel omtrent een nieuwe locatie voor 

het Sint Jorisgilde. Er dient een nadere beschouwing te komen inzake locatie Sportpark Heezerweg en 

locatie in de strook tussen ventweg en rondweg Boutenslaan. Er is overleg geweest met het gilde en 

met de dienst Beheer Woningen en Gebouwen. Het Stratumse gilde kan statutair en wil ook niet ver-

trekken van het grondgebied van de Sint Joris-parochie waarin het al meer dan 475 jaar gevestigd is. 

Van de zijde van bepaalde gemeentelijke instanties wordt het, om niet nader te noemen redenen, te 
riskant gevonden om het gilde met kostbare, historische bezittingen, te vestigen op het sportpark Hee-

zerweg. De strook tussen de ventweg en het talud van de rondweg is ongeveer 20 meter breed, de te 

benutten ruimte is minder. Het gilde vindt dat er een te grote afstand zit tussen het gebouw en de 

plaats waar de activiteiten plaatsvinden; er moet steeds de ventweg overgestoken worden. Mede om-

dat nogal wat jeugd aan de activiteiten van het gilde deelneemt, levert dit een gevaarlijke situatie op. 

Daarnaast is er geen binding tussen gebouw en activiteiten. Het gilde ziet deze locatie voor het gebouw 

dan ook helemaal niet zitten.  

1986-10 

Notulen 

Nieuw gildegebouw 
Hoewel men uit enige geruchten zou hebben kunnen afleiden dat er binnen de verschillende gemeen-

telijke organen nog niet geheel en al overeenstemming bestond omtrent de nieuwe locatie van ons 

gildegebouw, is het toch komen vast te staan dat de Technische Diensten de ook door ons voorgestane 

locatie naar B&W toe zullen verdedigen. Er gaat steeds duidelijker en steeds meer de gedachte leven 

om vooral verder te informeren naar mogelijkheden en kosten van een houten gebouw. Arie Philipsen 

beschikt al over nadere informatie en folders. Drie gildebroeders zullen een bezoek brengen aan een 

leverancier van dit soort gebouwen te Antwerpen en onze gildevriend B. de Jong zal in Finland infor-

matie inwinnen. In het gesprek met Eef Kamerbeek a.s. maandag zal ook de financieringsproblematiek 

van het nieuwe gildegebouw ter sprake komen. 

1986-12 
Notulen 

• Het bestemmingsplan voor het Iristerrein is gewijzigd, het ligt ter inzage. 

• Arie Philipsen adviseerde om te gaan informeren naar “de Putter”, dit gebouw wordt verkocht, 

voorlopig is het complex de eerste drie maanden van 1987 verhuurd. 

• Er is een prijsopgave uit Zandhoven voor een houten gebouw met wanden van 10 cm. We 

zullen contact opnemen met Rein Hurkx i.v.m. de uitvoering en de kosten van een fundering. 

• Aan de van Wassenhovenstraat bij de Paters Augustijnen ligt ook een geweldig mooi veld, ei-

gendom van de paters. 

• In een gesprek van de overheid met het kerkbestuur van de Sint Jorisparochie (over financiële 

zaken) adviseerde de heer van Bergeijk om eens te kijken naar het pand Tongelresestraat 18, 

eigendom van de Boelaars de Vries stichting. 

• Na een suggestie van ouderling Jac Bax om de overheid een algemene machtiging te verlenen 
om verbintenissen aan te gaan in verband met het nieuwe gebouw ging de vergadering 
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accoord met het voorstel van de overheid om in extreme gevallen via een telefonische consul-

tatie binnen twee dagen bij elkaar te komen voor een beslissing. 

1986-12-02 

Eindhovens Dagblad 9 februari 1984 

UITSTEL ONTWIKKELING IRISWIJK/OUDE HAVEN  

De Eindhovense raadscommissie voor huisvesting vindt dat er nu nog geen concrete besluiten 

genomen moeten worden over de ontwikkeling van de Iriswijk en de Oude Haven. De commis-

sie bleek het er gisteren over eens dat de uitgangspunten voor de gebieden, zoals die te vinden 
zijn in het ambtelijk voorstel, slechts een voorlopig karakter dienen te hebben en dat nadere 

invulling van de plannen in overleg met belanghebbenden zal moeten gebeuren. Een door het 

CDA-commissielid J. Luiten ingediend amendement, waarin hierom gevraagd werd kreeg de 

steun van de voltallige commissie. De voorgestelde bedrijfsbestemming voor het gildeterrein 

bleek voor de commissie een te definitieve keuze. Vertegenwoordigers van de Iriswijk en Oude 

Haven maakten duidelijk dat ze ontevreden zijn met de plannen voor de gebieden. De wijkbe-

woners eisten o.a. garanties voor verbetering van woningen en woonomgeving.  

1986-12-02 

Conclusie 

De commissie ROMP is na ampele overwegingen accoord gegaan met de locatie ten zuiden van de 
Boutenslaan, de plaats van het gebouw maakt hiervan onderdeel uit. De Dienst Stadsontwikkeling 

(DSO) zal alles in het werk stellen om met het gilde te komen tot een locatie, die op minimale wijze de 

visuele beleving van het groengebied Gennep verstoort.  

1986-11-30 

Sint Jorisgilde Stratum schrijft een officiële brief aan het college van burgemeester & wethouders van 

de gemeente Eindhoven en vraagt dringend een beslissing te nemen inzake het toewijzen van de grond 

achter Huize Den Elzent of tegenover de Alb. Thijmlaan.  

1986-12-02  

Burgemeester & wethouders vragen aan de DSO om een nadere beschouwing over de mogelijkheden 

van een terrein achter Huize Den Elzent, omdat B&W daar de voorkeur aan geeft. 
1987-01 

Notulen 

Gebouw 

Rein Hurkx zit er bij: hij heeft diverse berekeningen gemaakt. Was aanvankelijk voor een stenen huis, 

maar na enig gepraat: “een goed houten huis is goedkoper”. 

Rein Hurkx gaat mee naar Zandhoven kijken; om 9.30 uur op de markt in Valkenswaard. Kosten fl. 350 

m3, fl. 650 inclusief (fundering, hout, elektriciteit, enz.). Rein pleit voor een goede fundering die t.z.t. 

ook een stenen gebouw zal kunnen dragen. 

Een stenen gebouw nu kunnen we echter niet bekostigen, we moeten roeien met de riemen die we 

hebben. We hebben ook gesuggereerd aan de gemeente dat het een houten gebouw zou worden; 
misschien helpt het voor de toestemming! Dinsdag a.s. komt het in B&W, dan krijgen we bij toestem-

ming een brief met de uitnodiging om vergunningen aan te vragen. Dan moet er geld komen! 

Vergadering vindt in het algemeen dat we goed moeten opletten dat het gebouw niet te groot wordt 

(Piet van den Heuvel, Tiny van Erven): “denk ook om de gezelligheid en de kosten”. 
1987-01-06  

Adviesnota 

Afdeling Stedenbouw en afdeling Groenvoorziening van de Technische Diensten blijven zeer ernstige 

bezwaren houden tegen de locatie Huize Den Elzent, deels om landschappelijke aard, deels om rede-

nen van stedenbouwkundige aard en vanwege te verwachten bezwaren van omwonenden. Vanwege 

landschappelijke waarde van dit gebied is de locatie onaanvaardbaar. Conclusie: afzien van deze loca-
tie. Alle beschouwingen en besluiten over mogelijke locaties overwegende, zoals die het laatste jaar 

zijn gedaan, kan ik niet anders concluderen dan dat de locatie ten noordoosten van zandvang De Vleut 

als locatie voor het gilde moet worden aangewezen.  

1987-01-10  
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Beslissing burgemeester & wethouders. Er moet een procedure gestart worden voor locatie achter 

huize Den Elzent. Het gilde moet verzocht worden een bouwplan in te dienen.  

1987-02 

Notulen 

Gebouw 

Brief 23-02-1987 van Dienst Stadsontwikkeling: Nieuwe locatie gildegebouw achter Huize Den Elzent. 

Actie: Contact opnemen met Dienst Stadsontwikkeling voor de exacte ligging van het gebouw, bouw-

plan indienen, bouwvergunning aanvragen, aanbod grondprijs aanvragen. Aanstaande donderdag 
wordt Mathieu van der Voort opgebeld vanuit Zandhoven of er nog meer informatie nodig is. Zo ja, 

gaan “ze” vrijdag naar Zandhoven. Vrijdagmiddag kan de bespreking over de ligging plaats vinden bij 

de gemeente. 

1987-02-21 

Nadat voor de 2e maal een bezoek is gebracht aan de leverancier wordt hem officieel medegedeeld 

dat het gilde heeft gekozen voor een gebouw in kruisvorm omdat dit minder weerstand zal oproepen 

bij de Welstandcommissie.  

1987-02-23 

Brief Dienst Stadsontwikkeling aan het Sint Jorisgilde Stratum  

B & W hebben in vergadering van 10 februari 1987 besloten:  
1. Als nieuwe locatie voor uw gilde is het terrein achter Huize Den Elzent aangewezen.  

2. Het ter plaatse geldende bestemmingsplan zal ten behoeve van het nieuwe gildege-

bouw moeten worden gewijzigd. 

3. Ter verkrijging van een bouwvergunning zal een artikel 19 procedure worden gevolgd.  

4. Het gilde wordt verzocht een bouwplan in te dienen.  

Naar aanleiding van deze besluiten verzoek ik u contact op te nemen met de dienst Stadsontwikkeling 

om de juiste plaats te bepalen. Tevens verzoek ik u om daarna een bouwplan in te dienen, waarna de 

procedure tot het verkrijgen van een bouwvergunning kan starten. Daarna zal aan u een formele 

grondprijs-aanbieding worden gedaan.  

De directeur J. Helmons.  
1987-03-10  

Bespreking dienst Stadsontwikkeling (mevr. Straeter, dhr. M. Bredschneyder, ir. H. Franken met Sint 

Jorisgilde Stratum (M. van der Voort) inzake precieze situering gebouw en schietbomen.  

Uitgangspunten gildegebouw: kruisvormige plattegrond met uiterste maten van ca. 19 x 19 m, 2 schiet-

bomen met daarbij behorende gevarenzone.  

M. van der Voort spreekt de voorkeur uit voor een plek in de bosschage, direct ten noorden van het 

huidige wandelpad. Het gebouw valt daardoor het minst op.  

De afdeling Stedenbouw krijgt de procesverantwoordelijkheid voor de precieze situering van gebouw 

en schietbomen. De afdeling groenvoorziening, dienst OW is hierbij ondersteunend.  

Dhr Bredschneyder zal zorgen dat afdeling VS de procesverantwoordelijkheid overdraagt. Het wordt 
zeer raadzaam geacht in een vroegtijdig stadium overleg te plegen over situering van gildegebouw en 

schietbomen met bestuur Huize Den Elzent en bewoners Karel v.d. Woesteijnelaan, aangezien zij al 

geïnformeerd hebben naar de definitieve situering en een zeer kritische houding aannemen.  

 

ER VOLGEN DIVERSE BESPREKINGEN EN AKTIES VAN DIVERSE PERSONEN. BURGEMEESTER & WETHOU-

DERS TREKKEN BESLUIT AANWIJZING LOKATIE ACHTER HUIZE DEN ELZENT IN EN GAAN ALSNOG AK-

KOORD MET LOKATIE BIJ DE ZANDVANG DE VLEUT T.O. DE ALB.THIJMLAAN. 

 

1987-09 

Notulen 
Nieuw gildehuis  

Frans Bax herinnert aan de in de pers verschenen berichten dat het terrein achter Den Elzent niet 

doorgaat en het terrein bij de Zandvang nu weer actueel is geworden. De precieze ligging van het ge-

bouw zal a.s. maandag op het gemeentehuis worden doorgesproken waarbij in elk geval Mathieu van 
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der Voort, Frans Kirchner en Harry Malingré aanwezig zullen zijn. Harry Malingré wijst erop dat welis-

waar de wijziging van het bestemmingsplan gauw een half jaar in beslag zal nemen, maar dat deson-

danks op korte termijn een definitieve beslissing moet worden genomen over het gebouw en een be-

stelling bij de leverancier Zandhoven geplaatst zodat ze kunnen beginnen aan de fundatietekeningen 

en ook om te voorkomen dat toekomstige prijsstijgingen het gebouw steeds duurder maken. Frans Bax 

wil afwachten hoe het allemaal gaat lopen bij de gemeente.  

Tiny van Erven spreekt zijn bezorgdheid uit over de grootte van het nieuwe gebouw in verband met de 

daaraan verbonden lasten en waarschuwt tegen al te ambitieuze plannen in de richting van een apart 
federatiekantoor, een grote (federatie)vergaderruimte enz., zoals hij wel eens uit de woorden van de 

regerend-deken heeft begrepen. Frans Pax antwoordt dat over deze zaken de gildevergadering het 

laatste woord zal hebben, Tiny hoopt dat de regerend-deken  niet op het allerlaatst iets anders zal 

regelen. Frans Kirchner noemt nog even de volgorde van de activiteiten: maandagmorgen bespreking 

bij de gemeente, dinsdagavond bespreking in de overheidsvergadering, daarna zal de bouwcommissie 

bijeen worden geroepen.  

Piet van den Heuvel vraagt dringend om de bouwcommissie niet dood te laten bloeden: als ze aan de 

gang zijn moeten ze door kunnen gaan.  

Bert Claassen heeft inmiddels bemoeienis met de bouw van de kerk, het is de vraag of hij nog in onze 

bouwcommissie wil blijven functioneren. 
1987-10 

Notulen 

Verslag bouwcommissie  

In de vergadering van vorige week donderdag waren aanwezig Mathieu van der voort, Frans Kirchner 

en Rens van de Ven. Het kruisplan weer doorgesproken, voor en tegen wederom afgewogen.  

Een vleugel minder scheelt maar fl. 1200 voor het hout, totaal minder wordt dan geschat op fl. 10.000. 

Vastbesloten op het kruisplan hebben Mathieu van der Voort, Frans Kirchner en Albert Roxs afgelopen 

zaterdag een bezoek gebracht aan Zandhoven. De tekeningen, nodig voor de officiële bouwvergun-

ning, komen pas beschikbaar als wij een koopcontract voor het hout ondertekenen. Op zaterdag 10 

oktober gaan de regerend-deken, de deken-schrijver en de stadsarchitect van Eindhoven wederom 
naar Zandhoven om tot meer definitieve regelingen te komen. In de op deze mededelingen volgende 

uitgebreide en soms verhitte discussie over hoogte van het te investeren bedrag, exploitatiekosten, 

beschikbare middelen, btw-plichtig of niet, WIR-premie of niet, kosten van de grond enz., vliegen er 

vele en grote bedragen door de gildekamer.  

Uiteindelijk wordt het volgende besloten: naar aanleiding van de mededeling dat het hout fl. 98.000 

zal gaan kosten en in eerste instantie met 20% btw rekening moet worden gehouden machtigt de gil-

devergadering de overheid om tot een bedrag van fl. 120.000 verplichtingen aan te gaan in verband 

melde aankoop van het constructiehout voor bet nieuwe gildehuls. Ten behoeve van de financiering 

van de uitgaven machtigt de gildevergadering de overheid om het nieuwe gildehuis te bezwaren met 

een hypothecaire lening van ten hoogste fl. 60.000. 
Tenslotte wordt de overheid gemachtigd in verband met het nieuwe gildehuis zodanige verplichtingen 

aan te gaan dat de hogere exploitatielasten van het nieuwe gildehuis In vergelijking met de exploita-

tielasten van de huidige behuizing de fl. 10.000 niet te boven zullen gaan, dit onafhankelijk van de wijze 

waarop deze exploitatielasten zullen worden gedekt. Aan bovenstaand besluit ligt de volgende hoof-

delijke stemming ten grondslag: 16 gildebroeders voor, 3 onthoudingen (Arie Philipsen, Wim Philipsen, 

Frans Sterk), 1 gildebroeder tegen (Wim Tops). 

1987-11 

Notulen 

Nieuw gildehuis  

Tekening is binnen en doorgestuurd (met diverse foto's) naar de Welstandscommissie van de ge-
meente Eindhoven. Bespreking in deze commissie vindt plaats op 19 november.  

Bij goedkeuring van het ontwerp door deze commissie dient een officiële bouwvergunning aange-

vraagd te worden. Vele tekeningen dienen daarvoor nog door de leverancier van het gebouw opge-

stuurd te worden (o.a. kapplan, rioleringsplan, funderingsplan). Wat dat betreft vrezen we met grote 
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vreze omdat de tekeningen welke ons tot nu toe bereikt hebben voor een groot deel vallen onder de 

categorie fluitenhout.  

Een advies omtrent btw-plicht (al dan niet voordelig voor het gilde, ook op langere termijn) is binnen. 

Oe overheid zal in elk geval een btw-nummer aanvragen, of we daar ook werkelijk gebruik van zullen 

gaan maken kan ons alleen de nabije toekomst leren.  

Volgens de Welstandskommissie Is het nog maar zeer de vraag of bij een gepland fors gebouw de 

artikel 19 procedure gevolgd zal kunnen worden.  

Vragen  
Frans Bax: Wanneer is planning van de opening van het nieuwe gebouw (de datum van 18 februari 

gaat rond).  

Mathieu van der Voort: Dat is de datum welke gevallen is als datum waarop de gemeente Eindhoven 

alle procedures afgehandeld zou willen hebben. Bij het inwerking stellen van artikel 19 zou dan ook 

meteen met de bouw begonnen kunnen worden zonder nog nadere berichten van Gedeputeerde Sta-

ten af te wachten. Het zou al zeer mooi zijn als het gebouw in gebruik zou kunnen worden genomen 

rond Sint Jorisdag volgend jaar. Of het inwerking stellen van artikel 19 zou ons tot wel zeer snel han-

delen moeten gaan verplichten. Het gebouw moet er dan staan voordat welke overheidsinstantie dan 

ook er nog iets aan kan veranderen. 

1987-11-15 
Het Sint Jorisgilde Stratum dient de  definitieve aanvraag in voor een bouwvergunning locatie Bouten-

slaan t.o. viaduct Alb. Thijmlaan. Aanvraag wordt geregistreerd onder no. 763/87.  

1987-11-19 

Welstandscommissie  

Ingevolge het bepaalde in artikel 85 tweede lid van de woningwet bericht ik u dat het neven vermelde 

plan (763/87) op welstand is beoordeeld. Het oordeel luidt: akkoord. De secretaris van de Welstands-

commissie. 

1987-12 

Notulen 

Nieuwe gildekamer  
De Welstandscommissie en de brandweer hebben beiden geen bezwaar tegen de nieuwe gildekamer. 

Het grootste probleem is, op dit moment, het wijzigen van het bestemmingsplan. De regerend-deken 

vraagt de bouwcommissie op korte termijn bij elkaar te komen om alle voorkomende zaken te bespre-

ken. Kort is gesproken over een omheining rondom het gebouw. Dit heeft een aantal bezwaren zoals 

het openbaar zijn en de inbraakbeveiliging. De vergadering is van mening dat het geld voor een hek 

beter besteed kan worden aan inbraakbeveiliging zelf; b.v. alarm al dan niet aangesloten op het poli-

tiebureau.  

Gijs Spoor brengt de verwarming kort ter sprake. Hij is van mening dat een goede hete lucht verwar-

ming met roosters en een goed buizenstelsel in de vloer niet kostbaar hoeft te zijn. Bij de gemeente-

bedrijven zal hierover informatie worden gevraagd.  
Peter Engel heeft een offerte over het elektrische leidingstelsel en bruin opbouwmateriaal voor de 

nieuwe gildekamer. Kosten fl. 625. 

1988-01 

Notulen 

• De stand van zaken met betrekking tot de wijziging in het bestemmingsplan en de bouwver-

gunning ten behoeve van ons nieuwe gildehuis laat niet toe dat we nog eens een onderzoek 

in laten stellen naar de behoefte van verschillende verenigingen aan een gebouw en terrein 

als nu aan de Tongelresestraat, zoals voorgesteld door Rob Smit. Mocht een bezwarenproce-
dure enige maanden gaan duren dan zullen we dit standpunt opnieuw bekijken. 

• Gildehuis 

In de krant heeft gestaan dat B&W voornemens is een bouwvergunning af te geven, tot en met 

maandag 18 januari 1988 kunnen bezwaren worden ingediend. Zijn er geen bezwaren van 

overwegende aard dan wordt voor 19 februari een bouwvergunning afgegeven. Mathieu van 

der Voort zal woensdag 20 januari een bespreking hebben over eventuele bezwaren.  
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De door de leverancier van het gebouw aangeleverde tekeningen (kapplan, funderingsplan, 

rioleringsplan) zijn onvoldoende bevonden.  

De brandweer wil een bredere deur naar het terras. Ze zullen 4 januari aan nieuwe tekeningen 

beginnen.  

Weigering van de bouwvergunning wegens slechte tekeningen is een ontbindende voor-

waarde voor het aangegane koopcontract.  

Arie vraagt of we een hypotheek krijgen. Frans heeft daar nu niet naar gevraagd. Mathieu her-

innert eraan dat er destijds (aankoop kerkje) geen problemen waren met een eventuele hypo-
theek.  

"Zijn er subsidies aangevraagd”, Vraagt Arie vervolgens en refereert daarbij aan het invaliden-

toilet. Neen, speciale subsidies zijn nog niet aangevraagd. Arie wijst erop dat er speciale bu-

reaus zijn die uitzoeken waar de subsidies te halen zijn. Gijs Spoor noemt een subsidie van 75% 

op jeugdgebouwen.  

“Is er al grondonderzoek gedaan?” Aan een fraaie funderingstekening die voor de ondergrond 

ongeschikt is heb je ook niks.  

“Willen de federatie en/of de kring in een of andere vorm meedoen met ons gebouw?” Maan-

dag 18 januari a.s. komen de penningmeester, de secretaris en de voorzitter van de Archief-

commissie hier, dan kan er over gesproken worden.  
In principe komt de bouwcommissie op woensdag 27 januari a.s. weer bijeen, convocatie in de 

Gildebode.  

Samenstelling van de bouwcommissie: Frans Kirchner (voorzitter/secretaris), Wim van der Aa, 

Pa (Jac) Bax, Frans Bax, Walter Pax, Piet van den Heuvel, Nico Hoskens, Harry Malingré, Rens 

van de ven. Bert Claassen heeft zich teruggetrokken, Arie Philipsen deelt mede zich ook terug 

te trekken.  

Samenstelling van de financiële commissie: Wim van der Aa, Anton van der Linden, Harry Ma-

lingré, Albert Roxs, Gijs Spoor, Mathieu van der Voort. Ook uit deze commissie trekt Arie zich 

weer terug. De financiële commissie zal binnenkort actief moeten worden. 

1988-02 
Notulen 

Nieuw gildehuis 

De vergadering met diegenen die bezwaar hadden gemaakt was teleurstellend, alleen de heer Luiten 

was er, echtgenoot van een bezwaarster. In de commissie heeft de wethouder het bezwaar tegen het 

gebouw van de heer van de Berg (PSP) niet in de eindconclusie meegenomen.  

Woensdag is er grondpeiling gedaan door Rein Hurkx en Wout Sweegers: op 2,5 meter was er nog geen 

vaste grond. De fabriek in Zandhoven heeft altijd gezegd dat de fundering (met voldoende vorstrand) 

gewoon op de zwarte grond kan worden gelegd en er geen vaste grond nodig was, Wout kent een 

constructeur die voor fl. 250,00 de benodigde berekeningen uitvoert, hij zal het adres doorgeven aan 

Mathieu van der Voort. Men is volop bezig om te bevorderen dat de bouwvergunning wordt afgege-
ven. 

1988-02-08 

Bouwcommissie 

Rein Hurkx, Harry Malingré, Gijs Spoor, Mathieu van der Voort, Peter Engel, Frans Kirchner. 

 

• Morgen, commissievergadering bij de gemeente over bestemmingsplanwijziging (als het mor-

genavond is waarschuwt Mathieu). 

• Vergunning: kan meteen afkomen maar kan ook nog een jaar duren. Plan de campagne maken 

voor als we meteen moeten beginnen. Plannen liggen al bij Gedeputeerde Staten. B&W kun-

nen vergunning afgeven maar kunnen later eventueel teruggefloten worden. Wie is dan risi-

codragend? Normaal gebeurt er niets, eventueel ook niet na jarenlange procedures. 

Inschatting Mathieu: het kan in feite niet, maar omdat de plannen doorgestuurd zijn (forceren) 

toch weer wel. Morgenavond meer te weten zien te komen bij de commissievergadering. 
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• Fundering: zal dus zo snel mogelijk moeten, Wie kan dat? Wil dat? Stenen, fundering, riolering! 

Is het plan oké? 

19 cm is zo’n gekke maat, hoe komen de Belgen daaraan?  
Rein: betonplaatje storten en gewoon een spouwmuur als fundering metselen. Hoe? Materia-

len? Kosten? Graven van sleuven: Mathieu gaat naar de hoofdman van Lierop voor grondwerk.   

• Gebouw op een soort terp zetten? 
Volgens Rein moet het wat de hoogte in. Gebouw staat ongeveer 25 meter van de weg af. 

Gebied is moeras geweest, hoe diep moet je gaan voor vaste grond? Rein: grondwerk zou dan 

wel eens enorm duur kunnen zijn. Grondwerk laten onderzoeken, en zo riool. Sonderingswa-

gen laten komen? Dan met tekening naar constructeur? Dan pas bouwen? Grondpeilingen kan 

zelf met een schop en een stuk betonijzer? Gemeente zal eerst de rooilijn aan moeten geven. 

Rein wil mee gaan peilen. 

Heeft Bouw- en Woningtoezicht al zelf sonderingsrapporten van dit gebied? Mathieu vraagt 

dit na bij de gemeente. 

Constructeur maakt dan ook het funderingsplan, kosten +/- fl. 29.250. Constructeur +/- fl. 

1.000, hulpmateriaal +/- fl. 2.000. 
1988-03 

Notulen 

• Bezwaren gildegebouw 

Er blijkt een bezwaarmaker meer te zijn dan wij van de gemeente hebben vernomen en waar-

van we de bezwaren hebben bestudeerd, Ook de heer Notermans hoort bij de bezwaarmakers; 

dit tot onze grote verbazing. Vorig jaar met de patroonsviering nog was hij heel enthousiast 

over onze plannen, dat blijkt nog eens uit het praatje dat hij heeft gehouden bij gelegenheid 

van het zetten van de eerste spade, Een praatje dat zelfs op video Is vastgelegd door Rob Smits. 
Mathieu van der Voort zal eens proberen te polsen wal zijn beweegredenen zijn. 

• Het grondwaterpeil ter plekke is erg hoog; grondverbetering heeft weinig zin. Als de construc-

teur meent dat de fundering niet op zwarte grond kan, wordt het wel erg (te?) kostbaar bou-

wen (heien). 

1988-04 

Notulen 

De heer Tosseram van de gemeente heeft telefonisch aan de regerend-deken laten weten dat wat de 

gemeente betreft het nieuwe gildehuis qua oppervlakte niet groter behoeft te worden dan van het 

Martinusgilde Tongelre (140 m2), terwijl in onze planning een gebouw van het dubbel aantal m2 is 
voorzien. De regerend-deken zal een mondeling gesprek aanvragen met de gemeente. 

1988-05 

Notulen 

De voorzitter heeft een gesprek gehad met wethouder van de Baar over het gildegebouw. De inschat-

ting van de wethouder is dat de plannen door Gedeputeerde Staten zullen worden afgewezen en hij 

geeft het advies ook nog eens met andere terreinbezitters te gaan praten, t.w. De Burgt (kasteel) en 

met de paters Augustinianen. Dit laatste was ook het advies van de beer Kievits van Bouw en Woning-

toezicht, “als je er van alles aan probeert en het lukt niet sta je toch sterker”.  
Dat laatste verhaal worden we onderhand beu, maar wat dan? Straks in beroep gaan? Een beroep bij 

de provincie kan wel eens een jaar gaan duren: voor ons geen probleem maar voor de gemeente? Over 
één maand de 329e aflevering. 

1988-07 

Notulen 

William van den Heuvel vraagt zich af of de gelden bestemd voor de bouw van een nieuw gildehuis 

niet beter afgezonderd kunnen worden van normale financiële middelen van het gilde door ze onder 

te brengen in een aparte stichting. 

1988-08-14  
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Brief van Sint Jorisgilde Stratum aan Gedeputeerde Staten. Wij verstrekken aan GS onze motieven 

waarom wij verzoeken het besluit van weigering in te trekken (zes a viertjes.)  

Onze motieven zijn onder andere:  

• Dat wij de ruimte dringend nodig hebben voor onze aktiviteiten en voor onze materialen. 

• Dat wij de gemeente willen helpen door zelf een gildehuis te bouwen nadat wij jarenlang een 

gemeentegebouw hadden mogen gebruiken. 

• Dat wij bijzonder gewaardeerd worden door grote bedrijven zoals Philips en Daf, die ons ge-

weldig ondersteunen bij onze plannen en in het bijzonder onze gildeheer prof. dr. W. Dekker, 

waardoor wij in staat zijn ons gildehuis te bouwen. 

• Dat enorm veel locaties bekeken zijn. 

• Dat diverse terreinen noch voor ons gilde noch voor de gemeente in aanmerking kwamen. 

• Dat de gemeente ons diverse locaties, middels officiële besluiten heeft toegewezen en daarna 

de toewijzingen weer ongedaan maakte. 

• Dat de thans aangewezen locatie is gelegen aan een ventweg langs de vierbaans zeer drukke 

rondweg (Boutenslaan) nabij het Verkeers Opleidings Centrum (VOC).  

• Dat gezien de onbelangrijkheid van de grond en omdat het publiek daar nauwelijks wil vertoe-

ven, een wijziging van het bestemmingsplan voor de gemeenteraad zeker geen problemen zou 

opleveren. Dat dit ook inderdaad zo bleek te zijn. 

• Dat thans enkele personen, die ver verwijderd wonen van het betreffende perceel, een be-

zwaar hebben ingediend. 

• Dat uit de argumenten die zij aangevoerd hebben alleen maar geconstateerd kan worden dat 

zij niet of nauwelijks van onze plannen op de hoogte waren. 

• Dat het duidelijkste bewijs hiervoor was dat de Eindhovense milieugroepen, die wel van alle 

voorstellen tot wijziging van bestemmingsplannen studie maken, geen bezwaar hadden inge-

diend. 

• Dat de gemeente Eindhoven zeer duidelijk afstand genomen heeft van de aangevoerde argu-

menten die kant noch wal raken. 

• Dat het onze mening is dat wanneer men protesteert men zich toch minstens de moeite dient 

te getroosten om zich op de hoogte te stellen. 

• Dat wij gemeend hadden dat als wij de bezwaarmakers over onze plannen zouden informeren 

hun verzet wel als sneeuw voor de zon zou verdwijnen. 

• Dat wij hen daarom uitgenodigd hadden om ons gelegenheid te geven te proberen hun onge-

gronde angsten weg te nemen. 

• Dat wij voorgesteld hebben ernstig rekening te willen houden met eventuele bijzondere wen-

sen van de bezwaarmakers. 

• Dat zij aan ons vriendelijk verzoek geen gehoor gaven. 

• Dat zij wel bij de gemeente Eindhoven hadden geprotesteerd tegen het beschikbaar stellen 

van hun adressen. 

• Dat wij het kale onaanzienlijke terrein rond ons huidige gildehuis zelf beplant hebben met hon-

derden boompjes en struiken en een grasmat hebben aangelegd. 

• Dat wij voor het onderhoud daarvan zelfs een eigen tractor en grasmaaimachine hadden aan-

geschaft, waardoor de gemeente het gras niet meer op haar kosten, behoefde te maaien.  

• Dat wij hier wel willen blijven zitten en dat wij dan hier wel ons nieuwe gildehuis willen bouwen 

en het terrein verder willen verfraaien.  

• Dat ook wij gaarne vertoeven in een mooie en schone omgeving. 

• Dat er nogal wat vooraanstaande personen zijn die zich tot ons gilde voelen aangetrokken en 

dat wij die gaarne in een representatief gebouwtje en omgeving willen ontvangen. -Dat het 

ons niet duidelijk is waarom het VOC met een enorm verkeer hier wel gevestigd kan zijn, als-

mede het examencentrum voor rijbewijzen. 
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• Dat wij onze definitieve plannen eerst opgesteld hadden na uitvoerige besprekingen met de 

Welstandscommissie, de dienst Bouw en Woning Toezicht, de dienst Stadsontwikkeling, Ste-

denbouw, Grondzaken, enz. De Dienst Openbare Werken, afd. Groenvoorziening, enz. 

• Dat wij na aller fiat eerst onze opdracht tot levering en plaatsing hebben durven verstrekken. 

• Dat het voor ons een troost is te weten dat wij pas 4 jaar over deze kwestie met de gemeente 
Eindhoven bezig zijn. 

• Dat wij diverse raadscommissievergaderingen hebben bijgewoond, waarbij in een daarvan, 

naar aanleiding van een vraag van het raadslid van den Bergh, wethouder van Veelen zei:  

"Over de grond voor het Sint Jorisgilde Stratum behoeft niet verder te worden gedis-

cussieerd; We hebben daar nu al 7 keer over gesproken. Deze zaak is nu van alle kanten 

bekeken. Ik ben niet van plan hierover weer opnieuw te praten. Het Sint Jorisgilde Stra-

tum kan daar bouwen en nergens anders."  

Hierna ging de Raadscommissie unaniem accoord. 

• Dat ambtenaren rapporten hebben gemaakt waarin duidelijk staat dat het kunstmatig aange-

legde plantsoen geen objecten bevat van enige bijzondere waarde. 

• Dat het daarbij zich bedienen van de woorden "van landschappelijke aard" een toch wel wat 

overdreven betiteling is. 

• Dat het gebouwtje (houten chalet, laagbouw) zeer fraai uitgevoerd wordt met aan 4 zijden 

eenzelfde mooie aanzicht. 

• Dat aan de achterzijde een kunstmatig aangelegde heuvel is, die hoger is dan het geplande 

gebouwtje, waardoor dit praktisch geheel uit het zich komt te staan gezien vanaf de plantsoen 

zijde. Het gebouwtje praktisch alleen in het zicht komt te staan op de hoek van een verkeers-

kruispunt recht tegenover het viaduct in het verlengde van de Alb. Thijmlaan. 

• Dat door de aanwezigheid van dit gebouwtje een sociale controle kan uitgaan ten opzichte van 

bepaalde passanten van het viaduct. 

• Dat de gemeente Eindhoven en ook de Provinciale Planologische Commissie menen dat zonder 
bezwaar toestemming verleend kan worden. 

• Dat het ons verwondert dat het college van GS het voor ons gunstige advies van de gemeente 

Eindhoven en ook dat van de eigen Provinciale Planologische Commissie, zonder ons vooraf 

gehoord te hebben, zomaar naast zich neer heeft willen leggen. 

• Dat het gelukkig is dat men tegenwoordig een beslissing, naar aanleiding van verkeerde voor-

lichting door bezwaarmakers, zonder gezichtsverlies, weer ongedaan kan maken;  

1988-08-25  
Gedeputeerde Staten nodigen het gilde uit voor een hoorzitting op 10 oktober 1988. 

1988-10  

Notulen 

Nieuwe gildekamer 

Verslag behandeling Arob-procedure Den Bosch.  

Mathieu van der Voort en Frans Kirchner hebben deze zitting bezocht en aanvullende informatie en 

commentaar gegeven. De indruk was dat ons gilde best wel eens zou kunnen struikelen over dat ene 

punt van de bezwaarmakers, t.w. ''er moet nu maar eens een einde komen aan de verdere aantasting 

van het groengebed Gennep en de bufferzone; er dient een beheer commissie te komen voor het toe-

komstig beheer''.  
De indruk was dat de AROB-voorzitter niet een al te hoge pet op heeft van het gemeentelijk beleid in 

deze en andere “groenzaken”.  

De bezwaarmakers werden vertegenwoordigd door de heer Luijten (zelf geen bezwaarmaker), meer 

dan het bovenstaande punt verdedigen heeft hij niet gedaan. We kunnen vooralsnog slechts de uit-

spraak van de AROB-commissie afwachten en dan beslissen welke verdere stappen ondernomen kun-

nen worden. Deze bespreking (afgelopen woensdag) was niet erg succesvol. Het lijkt of iedereen zich 

bij een onvermijdelijk verhuizen heeft neergelegd en een eventuele ontwikkeling van gildeterrein tot 
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“verenigingsterrein” slechts als stok achter de deur houdt voor als de eigen onderhandelingen op niets 

mochten uitlopen. Er worden wel verdere plannen ontwikkeld (met behulp van professionals), maar? 

1988-10-10 

Regerend-deken en deken-schrijver (Mathieu van der Voort en Frans Kirchner) zijn aanwezig op de 

hoorzitting. Opvallend is dat niet mevrouw Luiten Wolters, die geprotesteerd had, ter zitting verscheen 

maar haar echtgenoot de heer J. Luiten, die in de gelegenheid gesteld werd het woord te doen. Van 

de verschillende bezwaren die hij opsomde waren er geen die ook wij zinvol vonden. Alle bezwaren 

die hij naar voren bracht, werden door de regerend-deken weerlegd. Uit de hoorzitting bleek dat de 
heer Luiten als voornaamste bezwaar aanvoerde de vrees dat hier een precedent zou worden gescha-

pen en dat hij wilde dat de gemeente Eindhoven een beheersplan voor het betreffende gebied zou 

maken. Ook de vrees voor een precedentwerking werd door de regerende deken bestreden met de 

opmerking dat de gemeentepolitie Eindhoven daar had willen bouwen, maar dat de gemeente had 

bepaald: "Een gildehuis kan er komen, maar iets anders mag daar niet gebouwd worden.”  

De gemeente Eindhoven besliste dat de politie kon bouwen op de hoek Aalsterweg/Antoon Coolen-

laan.  

1988-11-16  

Gedeputeerde Staten van Noord Brabant berichten aan het college van B & W, het Sint Jorisgilde Stra-

tum, de bezwaarmakers: 
Besluiten  

• De bezwaren van de vereniging Sint Jorisgilde Stratum te Eindhoven tegen hun be-

schikking van 31 mei 1988 nummer 88.50356 tot weigering van de verklaringen van 

geen bezwaar als bedoeld in artikel 19 van de Wet op de Ruimtelijke Ordening Juncto 

artikel 50 lid 8 van de Woningwet voor de bouw van een gildehuis aan de Boutenslaan 

te Eindhoven GEGROND te verklaren. 

• De onder 1 bedoelde verklaringen van geen bezwaar alsnog af te geven.  

• Afschrift van deze beschikking te zenden aan de vereniging Sint Jorisgilde Stratum, p/a 

Valklaan 6, 5613 EC. Eindhoven, de met namen hierboven genoemde bezwaarmakers.  

• In het bericht van Gedeputeerde Staten wordt uitvoerig ingegaan op de ingediende 

bezwaren; het weerwoord van ons gilde; de motivering van GS om zijn besluit om de 

bezwaren van ons gilde tegen de weigering voor GEGROND te verklaren.  

 

In het bovenstaande hebben wij over de ingediende bezwaren en ons weerwoord daarop al voldoende 

geschreven. Het is daarom weinig zinvol om datgene wat GS daarover in zijn brief heeft staan hier nog 
eens opnieuw te vermelden.  

Wel willen wij de motivering van GS hier weergeven:  

Anders dan in eerste instantie beoordelen wij in de concrete situatie nu zo, dat de bouw van het on-

derkomen voor het gilde niet onaanvaardbaar is. Het gebouw komt vrij dicht langs de Boutenslaan te 

staan in een toch parkachtig kunstmatig aandoende omgeving, waarin het gebouw niet dominerend 

zal zijn. Aan het beleidsuitgangspunt, dat het parkachtig karakter, voor zover het aansluit op het land-

schappelijk karakter van het beekdal moet worden gehandhaafd wordt niet getornd. Voorts is geble-

ken dat niet sprake is van intensieve buitenrecreatie, terwijl de grotere manifestaties slechts 1 a 2 x 

per jaar voorkomen. De mogelijk daaruit voorkomende (parkeer) problemen zijn derhalve zo inciden-

teel, dat daarop de beoordeling van de toelaatbaarheid niet kan worden afgestemd. Zoal voorts sprake 
zou zijn van een afbraakproces, zoals der belanghebbenden stellen, dan zal in het kader van de vast-

stelling van een bestemmingsplan daaraan aandacht moeten worden besteed. Reeds nu wijzen wij 

erop, dat met verdere ontwikkelingen in de vorm van bebouwing zeer omzichtig omgesprongen zal 

moeten worden. Aan het feit, dat wij thans aan het gebouw voor het gilde willen medewerken kan ter 

zake daarvan geen enkel recht worden ontleend.  

GEZIEN HET VORENSTAANDE ACHTEN WIJ DE BEZWAREN GEGROND. 

1988-12-08  

Adviesnota  



 

 

 56 

Uittreksel 

• In meerderheid kon de raadscommissie ROMP instemmen met een gildehuis nabij de Bou-

tenslaan; beperkingen met betrekkingen tot de oppervlakte zijn daarbij niet gesteld. Het 

gildehuis kan derhalve in het bestemmingsplan Gennep 1988 als verenigingsgebouw wor-

den opgenomen. Vervolgens heeft uw college op 15 maart 1988 (dossier nr. 811.303) be-

sloten om het bebouwde oppervlak van het gildehuis te beperken tot circa 140 m2, enz. 

enz.... (volgt een ingewikkeld juridisch verhaal).  

• Samenvattende kom ik - in overleg met de directeur van de dienst Stadsontwikkeling - tot 

het volgende voorstel:  

a. Uw beslissing van 15 maart 1988 tot het beperken van het te bebouwen oppervlak 

van 278 m2 tot circa 140 m2 in te trekken en alsnog in te stemmen met het bouw-

plan, dat een bebouwd oppervlak aangeeft van circa 278 m2.  

b. Er mede in te stemmen dat het gildehuis wordt opgenomen in het bestemmings-

plan Gennep 1988.  

c. Ermede in te stemmen dat de gevraagde vergunning wordt verleend.  

 
De directeur Ir. G.H.B. Kievits  

1989-01 

Notulen 

Het gildehuis is een van de belangrijkste zaken waar wij ons dit jaar mee bezig zullen houden. Op de 

nieuwjaarsreceptie van de burgemeester is hierover met veel mensen contact geweest. Afgelopen 

dinsdag is de kwestie van het te bebouwen oppervlakte terugverwezen naar de afdeling Juridische 

Zaken voor advies. De verwachting is dat het a.s. dinsdag over een week weer in de raad zal worden 

behandeld. A.s. maandag hebben Mathieu van der Voort en Frans Kirchner een gesprek met de heer 

Vernink van de stichting Beheer Verenigingsgebouwen. 

1989-02-21  
Burgemeester & Wethouders besluiten accoord te gaan met het door de directeur van Bouw & Wo-

ningtoezicht gedane voorstel om de gevraagde bouwvergunning te verlenen en het te bebouwen op-

pervlak te bepalen op circa 278 m2. Opneming in bestemmingsplan.  

1989-03-17  

Advertentie in het Eindhovens Dagblad waarin wordt medegedeeld dat ter inzage is gelegd het ont-

werp bestemmingsplan Gennep '88.  

1989-04-05  

Gelet op de voorschriften behorende bij het bestemmingsplan STRATUM WEST, juncto artikel 19 van 

de Wet op de Ruimtelijke Ordening, alsmede op artikel 47, eerste lid, en artikel 48, tweede lid, en 
artikel 50, achtste lid, van de Woningwet BESLUITEN Burgemeester & Wethouders, adressante over-

eenkomstig de hiertoe ingediende aanvraag om bouwvergunning:  

DE GEVRAAGDE BOUWVERGUNNING TE VERLENEN. 

Burgemeester & Wethouders van Eindhoven in opdracht de directeur Bouw en Woningtoezicht na-

mens deze het hoofd van de afdeling behandeling bouwplannen.  

 

Beste gildebroeders en -zusters,  

Wij denken: Eindelijk! We zijn er! We kunnen beginnen! Maar wat gebeurt er dan?  

De gemeente Eindhoven plaatst een advertentie dat de bouwvergunning is verleend en dat men daar 

bezwaar tegen kan indienen. 
1989-05-17 

HOORZITTING TEN STADHUIZE OP DINSDAG 17 MEI 1989 INZAKE BEZWAREN GEMAAKT DOOR BEWO-

NERS UIT DE VAN MEURSSTRAATS, VAN COOTHSTRAAT EN DE POELHEKKELAAN EN UIT HUIZE 

KORTONJO m.b.t. DE BOUW VAN EEN GILDEGEBOUWTJE AAN DE BOUTENSLAAN.  

 

DE HEER LUITEN  
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uit de van Meursstraat (stadsdeel Gestel) begint met dezelfde bezwaren als door hem namens 

zijn vrouw geopperd bij de provinciale hoorzitting.  

Hij voegt daaraan thans toe, dat: 

a. De Welstandcommissie er maar met de pet naar gegooid heeft. Een lid van deze com-

missie heeft hem gezegd dat het plan niet serieus is behandeld in de commissieverga-

dering en dat de afwerking is overgelaten aan de secretaris van de commissie.  

b. De gemeente niet werkelijk serieus naar alternatieven heeft gezocht m.b.t. een ander 

stuk grond.  
c. De provincie, na in eerste instantie geweigerd te hebben, later maar een aarzelende 

toestemming heeft gegeven, in de trant van: Akkoord, maar dan moet dit ook het laat-

ste zijn dat daar gebouwd wordt.  

d. Een artikel 19 procedure alleen maar is verantwoord als er haast bij is, en dat is er 

helemaal niet; omdat het huidige gildeterrein niet snel bebouwd zal worden omdat de 

gegadigde, Bouwbedrijf Peels, nog lang niet zeker weet of zij daar gaan bouwen omdat 

er geen eenduidige uitspraak is wat er met het terrein moet gebeuren.  

e. Economische Zaken van de gemeente al 2 jaar bezig is om de grond te slijten.  

f. Voor Volkshuisvesting als deze daar zou komen er nog jaren nodig zijn voor het krijgen 

van een woningcontingent.  
g. Artikel 19. niet zodanig is toegepast dat dit met succes te verdedigen is bij de Raad van 

State.  

 

KAREL VERMEEREN 

uit de van Coothstraat no.2., nabij de Aalsterweg zegt het volgende (letterlijk):  

“Ik spreek hier op persoonlijke titel. Het gaat mij hierom. Ik heb mij ingezet voor de waarden 

die Eindhoven tot nu toe nog heeft en nog bezit.  

Ik heb destijds gevochten voor het behoud van het oud-Stadhuis. Dat heb Ik verloren. Het was 

zelfs zo dat ik nog in de Culturele Raad van Eindhoven zat dat de wethouder zei: Daar zou ik nu 

maar over stilhouden, want dat ding dat gaat toch tegen de grond.  

Kijk dat zijn allemaal dingen die hebben mij destijds allemaal heel erg pijn gedaan. Maar toen. 

Ik ben opgegroeid in een sfeer dat ik niet met spandoeken liep. En in die tijd was dat ook niet 

om met spandoeken rond te lopen en de zaak durven te gaan bezetten in het oude stadhuis, 

maar het is gebeurd.  

En toen weer iets voor de dag kwam waardoor Eindhoven werd aangetast. Dat was het Heu-

velplan om daar in een keer als een bulldozer een heel vreemd bouwwerk de Markt opschuiven 

waardoor dat de Markt kleiner wordt, waardoor het hele karakter van de oude Markt verloren 

ging. Ik heb voor allerlei instanties moeten pleiten en kunnen verdedigen, gelukkig op grond 

van oude plattegronden dat ze eerbied moeten hebben voor het weinige historische dat Eind-

hoven nog heeft en dat was op de eerste plaats de vorm van de Markt. Vier eeuwen lang zijn 

er plattegronden van de Markt bekend en daar heb Ik voor gevochten en Ik heb gelijk gekregen. 

En degene die destijds het plan echt hebben gestimuleerd en hebben aangeprezen die zijn later 

allemaal tot andere gedachten gekomen.  

En ik spreek altijd vanuit mijn hart. 

Ik ben geen belanghebbende, noch van deze kant, noch van die kant. Ik verdien er geen cent 

aan. Ik spreek vanuit mijn hart en dat doe ik nu ook weer.  

Gennep wordt aangetast, dat mooi groengebied. Alle vreemden die in Eindhoven komen en 

daar komen die zeggen: Wat is dat een uniek stuk in zo'n grote fabrieksstad. Nou zeg maar en 

nu oordelen nieuwe mensen over dat gebied die dat gebied totaal niet kennen. En Ik kan u 

zeggen dat 70 jaar geleden dat ik daar met mijn vader liep dat ie mij daar op het eerste speen-

kruid wees, op de eerste wateranemoon, op de een bes, op de zeldzame planten die er waren. 

Het was een gebied dat mij van jongs af aan heeft geboeid en daar moet men vanaf blijven. 

Daar is nog heel wat dat bewaard kan blijven.  
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En ik vind het ook geweldig dom van de gilde en ik ben zelf gildebroeder in hart en ziel maar ik 

vind het ongepermitteerd dat gilden daar geen gevoel voor hebben en dat zelf niet hebben 

aangevoeld dat ze daar weg moesten blijven.  

En dat heb ik er op tegen, dat zal altijd mocht het toch doorgaan, dan zal het altijd een zwarte 

bladzijde blijven in het Eindhovense gildewezen.  

Het gaat mij er niet om iets tegen te hebben tegen het Sint Jorisgilde, daar ben ik ook kind aan 

huis. Maar ik kom hier voor andere zaken op. Men moet van die prachtige groenstrook daar, 

van die unieke plek, daar moet men van afblijven. En als ze nu beginnen met dat te doen, daar 

staat nergens bij of dat er een omheining is. Maar als u weet wat voor bezittingen in dat gilde-

centrum komen daar, he, dan moet dat dat beschermd worden en moet verdedigd worden en 

er hekken om te staan komen en zo wordt dat een soort afkalving van dat gebied. Ik ben er 

absoluut voor dat men er zich nog eens een keer over gaat bezinnen en dan is het gezegd niet 

van iemand die belanghebbend is, maar van Iemand, die tot nu toe hard gewerkt heeft voor 

Eindhoven, heel mijn leven lang. 23.000 boeken zijn er van mij verkocht, alleen over Eindhoven 

en dat is niet voor niks.  

En ik meen daarom ook inspraak hier te mogen hebben om te zeggen: Bezint eer ge begint. 

Hier zijn andere zaken die hebben een rol gespeeld om vlot, vlot, vlot iets gedaan te krijgen en 

daar houd ik niet van, daar ben ik niet van, dan blijf ik maar weg.  

Ik zeg niet dat ik altijd gelijk moet hebben, maar dat hier 'n prachtig gebied een uniek stuk, dat 

kan ik u gerust zeggen en ik weet niet of u allemaal die hier zitten of dat die daar lang wonen, 

of dat die daar veel van weten, maar als u van de zgn. Goudkust, en dat werd niet voor niets 

de Goudkust genoemd, want dat was een uitzicht op een gebied dat uniek is in geheel Eindho-

ven. En daarom vind ik dat ik in ieder geval naar voren heb moeten brengen dat iedereen die 

hier nog beslissingen over neemt dat die verder zich daarover moeten bezinnen.  

Daar zijn plekken genoeg, als het moet zijn, waar het ook kan worden gezet en het gaat er niet 

om, maar te zeggen DAAR willen wij zitten en dan maar kijken dat het er komt en dan zullen 

WIJ WEL ZIEN dat het er komt.  

Nog precies hetzelfde als je het boek neemt Daor hedde de Guld, hoe daar geschreven wordt. 

Hoe op een gegeven ogenblik daar zwart op wit wordt gezegd: Ja en dat kregen we gauw ge-

daan want Burgemeester Witte, he, dat was onze ere-deken. Kijk, enne, als het van zo een 

mentaliteit uitgaat. Waar iemand aanbrengen en mensen bewerken, die men daar....”  
DE VOORZITTER  

“Nou moet ik u toch even onderbreken. Dit gaat toch buiten de zaak om, want....”  
KAREL VERMEEREN  

Laat de voorzitter niet uitspreken en roept: “Nee, Nee. Nu is het zo. Daar zal iets komen en men 

gaat dus zaken bewerken om daar dat gebied aan te tasten en hier hou ik nu mee op.”  
DE VOORZITTER 

“Dank u wel voor uw toelichting maar ik moet toch verlangen dat u niet allerlei insinuaties en 
veronderstellingen doet.”  
De voorzitter zegt vervolgens nog enkele andere behartigenswaardige woorden aan het per-

soonlijke adres van Karel Vermeeren, die niet mis te verstaan waren.  

 

MEVROUW W. VAN ALPHEN  

Poelhekkelaan 15, tegenover de Gerarduslaan). 

In de structuurschets Groengebied Gennep wordt aangegeven: Met bebouwingen ook ten 

dienste van de recreatie moet grote terughoudendheid worden betracht, enz. Ons inziens is 

deze bebouwing niet slechts ondersteuning. Het is een doel op zich zelf. Deze bebouwing 

wordt in geheel Gennep-Noord gezien, vanwege de hoogte en dat er dus sprake is van hori-
zonvervuiling voor het gehele gebied. Omdat in het bestemmingsplan bebouwing mogelijk 

wordt gemaakt, maak ik bezwaar tegen het bestemmingsplan. Aangaande de situering van het 

bouwplan:  
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a. Het gebouwtje zal vanuit geheel Gennep te zien zijn hetgeen voor ons onaanvaardbaar 

is.  

b. En dat vind ik een erg belangrijk punt; de onveilige zone, die aangevraagd is van een 

halve hectare, zal vele malen groter zijn dan op de situeringstekening is aangegeven. 

In de aanvrage wordt gesproken over een halve hectare, nodig bij wedstrijden. De 

halve hectare zal zich uitstrekken tot over de speelheuvel, waar veel kinderen, vooral 

op de zondagen, trimmers, bejaarden uit huize de Weerde, zich ophouden.  

Er zijn voor het gilde alternatieven.  
a. Achter Animalie waar het gilde vroeger een schietboom had.  

b. Achter de Burcht.  

c. Tussen ijsbaan en Tongelreep.  

d. Op het C.B.R. Terrein.  

 

Het gilde stelt dat het slechts 2x per jaar een wedstrijd houdt. Naar onze informatie bij Karel 

Vermeeren is het gilde zeer actief in het organiseren van wedstrijden en wensen als een gilde-

centrum voor de regio te functioneren. Ik wijs nog op de parkeeroverlast.  

 

Samenvattend:  
a. Wij zijn niet tegen het schuttersgilde. Wij zijn tegen aantasting van het gebied Gen-

nep.  

b. Wij zijn belanghebbende als bewoners van de buurt. Wij komen op voor behoud van 

schaars natuurgebied.  

 

SPREKER UIT HUIZE KORTONJO 

“Ik woon pas 1,5 jaar in Huize Kortonjo. Ik heb gehoord van Karel Vermeeren dat het gilde bij 

wedstrijden 'n halve ha nodig heeft om met de kruisboog te kunnen schieten. Ik acht dit zeer 

afleidend voor de autobestuurders op de rondweg Boutenslaan. Uit verkeersoogpunt is het 

daarom ongewenst.  

Het is nu al zo dat de Jacob Reviuslaan en de Felix Timmermanslaan langs het Groengebied 

Gennep een ontstellende sluipweg zijn van de Boutenslaan naar het Sint Joseph Ziekenhuis en 

verder en dat maakt het voor fietsers en wandelaars het al buitengewoon moeilijk. Ik vind het 

verkeeropleidingscentrum al een afschuwelijke lap die je gemakkelijk kunt verplaatsen naar de 

vliegbasis of naar de kazerne aan de Oirschotsedijk.  

Voor het gilde weet ik ook een goede oplossing, die misschien ook niet zo gek is en ook niet 

zoveel behoeft te kosten. Het Havenhoofd, dat kun je vergroten met het bouwpuin dat uit de 

binnenstad komt en eventueel leg je daar een paar vlotten in het kanaal dan heb je voldoende 

ruimte. Het ligt bovendien centraal en is niet erg ver van de Sint Joriskerk af. Bovendien is er in 

Gennep niet alleen een vervuiling van de terreinen maar er is ook een ontstellende akoestische 

vervuiling. De gehele dag door en in de zomer op de zaterdagmiddag en de zondag hoor je daar 

een luidsprekerinstallatie van de sportterreinen. Het blijkt voor de mensen uit de Weerde een 

afschuwelijke ervaring door het lawaai dat van de sportterreinen komt. Het lawaai daar gepro-

duceerd lijkt op een botsing, op een van elkaar van de weg drukken van een wagen met grof 

beton-puin tegen een wagen met slagpuin. Het is meer dan verschrikkelijk. Het gebied wordt 

zeer verontreinigd door honden.” 

 

De heer van Kortonjo spreekt dan over enkele andere gemeentelijke, ook niet ter zake doende, 

toestanden. Hij wil bij de Aalsterweg AHOB-BOMEN t.b.v. het oversteken van de Aalsterweg 

met borden "Wacht tot het rode licht is gedoofd.", enz. enz.  
 

DE VOORZITTER  

dankt de sprekers en vraagt of de bezwaarmakers een rechtspersoon zijn in de vorm van b.v. 

of een vereniging. Dan zegt hij: “Het is niet zeker dat de schorsing wordt toegekend, B.&.W. 
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zullen zeker willen wachten tot de Raad van State een uitspraak heeft gedaan. Niet dat de be-

slissing van B.&.W. daarvan zal afhangen.”  

 

WOORDVOERDER SINT JORISGILDE STRATUM  

De Voorzitter vraagt of iemand van het Sint Jorisgilde Stratum, als toehoorder aanwezig, zou willen 

reageren op hetgeen naar voren is gebracht.  

De Regerend Deken zegt: ……………………………(de rest van het document ontbreekt). 

1989-08 
Notulen 

Gildegebouw 

Gisteravond is de financiële commissie bijeen geweest: de totale kosten voor bet nieuwe gildehuis 

worden geschat op fl. 250.000. De financiële commissie bestaat uit Mathieu van der Voort, Peter Engel, 

Harry Malingé, William van den Heuvel en Frans Kirchner. De leden van de (vroegere) bouwcommissie 

zullen allen persoonlijk worden gevraagd of zij weer mee willen doen: binnenkort moeten zij bijeenko-

men om een schema van werkzaamheden op te stellen.  

Ook is het zinvol dat een delegatie nog eens in Zandhoven gaat kijken. Detailtekeningen, materialen, 

enz. moeten aan Bouw- en Woningtoezicht worden getoond ter goedkeuring.  

Moeten we het grondwerk enz. in eigen beheer doen of via een aannemer? Hangt af van onze capaci-
teit en de besparingen die wij willen realiseren.  

De gemeente wil een erfpachtcanon of een huurcontract afsluiten met ons gilde. Wij zijn echter van 

mening dat de grond gratis ter beschikking gesteld zal moeten morden. Er zal contact worden gezocht 

met de heer Wernink over eigendom en beheer. We mogen niet bouwen voordat de grondtransactie 

tot stand is gekomen: volgende week zullen we het voorstel m.b.t de grond ontvangen, dan komen we 

in spoedvergadering bijeen en gaan we beginnen; we wachten niet op bet bestemmingsplan Groen 

Gennep.  

Er is n.l. ook nog geen uitspraak op bet bezwaar bij de gemeente tegen de afgifte van de bouwvergun-

ning. In het gesprek met onze gildebeer zullen we een duidelijken volledig inzicht geven in de stand 

van zaken. We willen de supervisie over de bouw opdragen aan onze gildebroeder Rein Hurk, de rege-
rend- deken zal hem hierover benaderen.  

1989-09 

Notulen 

Huisvesting 

• Aan de Dommelsch Bierbrouwerij hebben we een renteloze lening gevraagd, terug betalen in 

10 jaar(?). Binnen de financiële commissie wordt gedacht aan een constructie waarbij door 

vaste maandelijkse leningen de gildebroeders elk jaar een min of meer vast bedrag in de gil-

dekas doen vloeien, waardoor de schuld aan derden na tien jaar een schuld aan de gildebroe-

ders is geworden.  

• Als Dommelsch niets wordt is de gildeheer wel bereid om met Piet Swinkels van Bavaria te 

gaan praten. Piet van den Heuvel en Tiny van Erven stellen voor om het gebouw zodanig te 

verkleinen dat het gebouw nog maar fl. 200.000 gaat kosten.  

• Wout Sweegers weet nog steeds niet of wij als guld dat bedrag van fl. 25.000 wel op kunnen 

brengen. Walther Bax vraagt naar het gesprek met Wil Wernink over de erfpachtcanon. De 

regerend-deken wil praten met de gemeente over een bijdrage. De gemeente Eindhoven kan 

wel iets doen maar het is nog niet vast; moet in de volgende weken in orde komen.  

• De gildeheer zou met wat vrienden iets in ons nieuwe gildehuis organiseren.  

• William van den Heuvel zal iets op papier zetten over de consequenties van schenkingen.  

• John van de Wijgert vraagt of er in de exploitatie rekening is gehouden met een volledige be-

heerder; de deken schatbewaarder meent dat de hogere beheerskosten zullen worden gedekt 

door de opbrengsten voortvloeiend uit een hoger activiteitsniveau.  

• Rens van de Ven de Ven verhaast zich over fl. 250.000, was een paar jaar geleden nog maar fl. 

200.000! 
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• Rein Hurkx is ook bezig met een kostenplaatje. 

•  Er volgt een uitgebreide discussie over verschillende mogelijkheden van financiering/aflos-

sing/afschrijving.  

• Walther Bax kent een geval uit de praktijk waarbij een lening van fl. 15.000 in 10 jaar wordt 

afgeschreven door de schuldeiser! Er zijn veel gildebroeders die bang zijn dat we door de lasten 
van het nieuwe gildehuis niet meer zullen kunnen blijven leven zoals nu. De regerend deken 

verklaart met klem dat de opzet is dat we dit wel zullen kunnen. Walther Bax vindt desondanks 

dat de prijzen zoetjesaan moeten worden verhoogd, zowel de contributie ais de consumpties. 

Wederom stelt de regerend-deken dat de prijzen zo veel als mogelijk ongemoeid zullen wor-

den gelaten. Gijs Spoor merkt op dat niemand garanties kan krijgen wat dit betreft. 

1989-10 

Notulen 

Gildehuis 

• Sinds de vorige gildevergadering is er, voornamelijk door de overheid, elke week vergaderd, 
alleen de laatste week niet (Guido Bax en Frans stonden voor een gesloten deur). De richtlijnen 

voor het beheer van de gildekamer welke destijds door Frans Kirchner zijn opgesteld zijn op 

enkele ondergeschikte punten aangepast, met de beheerder moet dit nog worden doorgesp-

roken.  

• We willen elke drie maanden aan de hand van een overzicht met de deken schatbewaarder de 

financiële situatie bespreken, want er gaat teveel om, vooral nu we willen gaan bouwen.  

De overheid is voornemens de financiën elke maand in de overheidsvergadering te bespreken.  

• Naar aanleiding van het bezoek aan de directie ven de Rabobank door Mathieu van der Voort, 

Harry Malingré sr., Peter Engel en Albert Roxs is er een brief ontvangen waarin de Rabobank 

ons een geldlening onder hypothecair verband aanbiedt van fl. 50.000, af te lossen in 10 jaar. 

De rente bedraagt 6% per jaar maar deze zal worden gecompenseerd door een jaarlijkse do-

natie van een bedrag ter grootte van de te betalen rente op voorwaarde dat tijdens de opening 

van het nieuwe gebouw enge reclame wordt gemaakt voor de Rabobank, een advertentie in 

de Gildebodes zal worden opgenomen, het gilde diensten verleend op een jaarlijks door de 

bank te organiseren dag voor haar relaties.  

De overheid streeft naar een herenakkoord waar de tegenprestaties duidelijk worden gere-

geld.  

• Van Dommelsch is er een aanbod van een schenking van fl. 10.000 ineens en een vaste donatie 

van fl. 250 per jaar mits wij een contract tekenen voor tien jaar en een vaste advertentie  plaat-

sen in de Gildebode. Naar het destijds toegezegde biljart zouden ze nog kijken.  

• Frans Kirchner adviseert om een planning te maken waarin een omzet in verhouding tot de 

veel grotere mogelijkheden van het nieuwe gebouw wordt opgenomen en daarmee een an-

dere brouwerij te benaderen. Op een vraag van Frans Kirchner deelt de regerend-deken mee 

dat Dommelsch eerst een lening van fl. 50.000 had aangeboden, looptijd 10 jaar, rente 4% per 
jaar, eerste hypotheek. 

• Voor de riolering kan worden volstaan met een sceptictank, kunnen we eventueel zelf maken. 

• Gas/water/elektriciteit: officieel kosten de aansluitingen nu fl. 32.000. Nutsbedrijven kunnen 

iets doen in de culturele sector (5%-regeling), we willen onze gildeheer inschakelen.  

• Grondprijs: ze zullen proberen a.s. dinsdag een beslissing te nemen. 

1989-11 
Notulen 

Gildehuis I 

• De regerend deken wenst allen van harte welkom, doet mededeling over de stand van zaken 

tot op dit moment over het nieuwe gildehuis. Wethouder van de Baar is nog steeds niet ak-

koord met de locatie van de gildekamer aan de Boutenslaan. Hijzelf wil wel de knoop doorhak-

ken, maar de achterban van zijn partij niet. De wethouder komt weer met een plattegrond 

kaart van Stratum met daarop verschillende locaties aangetekend. Een locatie is de hoek 
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Geldropseweg-Piuslaan op het terrein van "De Burgt”. De zusters zijn niet ongenegen voor de 

bouw van een gildedekamer, maar schieten wordt beslist niet toegestaan. De andere locatie 

is op het terrein van "Eikenburg”. Het bestuur hiervan geeft geen enkele medewerking voor 

een nieuwe gildekamer. Beide locaties zijn dus afgewezen.  

 

Wat Nu 

• De regerend-deken leest enkele brieven voor die reeds verzonden zijn of nog zullen worden 
aan o.a. onze gildeheer, burgemeester en wethouders van Eindhoven, enkele raadsleden en 

gildevrienden. 

• Daar enkele raadsleden schriftelijke vragen aan burgemeester en wethouders van Eindhoven 

nebben gesteld over de gang van zaken rondom de gildekamer, moeten deze, naar verwacht, 

uiterlijk 5 december(surpriseavond?) antwoorden. We hopen dan een definitieve beslissing te 

krijgen.   

• Tijdens de vergadering is Rein Hurkx binnengekomen. Sommigen keken vreemd, maar Rein is, 

in alle oude functies als gildebroeder, voorgesteld.  

• Wat betreft de schriftelijke aanzegging het pand voor 1 januari 1990 te ontruimen beslist de 

vergadering dat de gemeente Eindhoven maar een gerechtelijke procedure moet aanspannen. 

Het is de gemeente die zichzelf blameert, we denken voldoende argumenten op papier te heb-

ben die de gemeente en hun beslissingsvaardigheid aan de kaak te stellen.  

• Ook heeft de regerend-deken mededeling gedaan over contacten met Dommelsch en over een 

mogelijke donatie voor de toekomst. In een later stadium zullen de leden inzicht krijgen.  

• De regerend-deken stelt voor opnieuw een bouwcommissie in het leven te roepen en vraagt 

of er belangstelling is om op zondag 10 december naar Zandhoven in België te rijden om daar 

eventuele vragen over bet gebouw te stellen. Voor een bezoek aan Zandhoven geven zich op: 

Guido Bax, William van den Heuvel, Gijs Spoor, Jan Huijbers, Rens van de Ven, Anton van der 

Linden, Wout wegers, Jan van Bijsterveld, Ad van Dijck, Frans Bax. Mathieu van der Voort zal 

e.e.a.. regelen in België. Leden die alsnog belangstelling hebben kunnen zich bij hem opgeven, 

ook dames zijn uitgenodigd. Vertrek zondag 10 december 1989, 9.30 uur, vanaf de gildekamer. 

Voor de bouwcommissie geven op: Guido Bax, Wim van der Aa, Ronnie van der Aa, Peter Engel, 

Albert Roxs, Gijs Spoor, Wout Sweegers, Jan van Bijsterveld, Ad van Dijck, Harry Malingré jr., 

Rein Hurkx (stille getuige). Gevraagd  wordt of ook andere gildebroeders zich alsnog willen 
opgeven. Het Iigt in de bedoeling dat de bouwcommissie zich opsplitst in werkgroepen. Elke 

werkgroep heeft een eigen onderzoeksterrein. Te denken valt b.v. aan verwarming. Moet dit 

hete lucht of radiatoren?  Zij komen met afgeronde voorstellen en prijsstelling naar de verga-

dering waarna beslissingen worden genomen.  

Besproken is kort de uiteindelijke bouwsom. Enkele gildebroeders waren van mening dat geen 

besluit daaromtrent door een vergadering is genomen. Andere gildebroeders zijn van mening 

dat geen bouwsom kan worden vastgesteld als niet alle gegevens als niet alle gegevens bekend 

zijn. De beslissing zal worden genomen als elke werkgroep haar taak ten einde beeft gebracht. 

De nu te volgen stappen zijn 
o Antwoord van B&W afwachten.  

o Voorlopig doorgaan met het gebouw zoals nu getekend.  

o Een constructeur berekeningen laten maken en daarna definitief beslissen. 

Gildehuis II 

Er zijn (weer) toezeggingen dat er binnenkort een definitieve beslissing zal vallen over de locatie van 

ons gildehuls. De regerend-deken verwacht dat er binnen een maand antwoord zal worden gegeven 

op de schriftelijke vragen van de heren en Bijnen en den Hartog. In een brief van 22 november 1989 

delen B&W ons mede dat de erfpachtcanon gehandhaafd blijft, we moeten binnen een maand reage-

ren.  

Op de aangetekende aanzegging dat we per 1 januari moeten vertrekken hebben we ook aangetekend 
medegedeeld dat we pas wegkunnen als we een nieuw onderkomen hebben.  
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Nol van Bussel vraagt wat onze gildeheer in dit geval voor ons kan doen. De regerend deken meent dat 

de gildeheer hier niet persoonlijk mee belast kan worden. Anton van der Linden laat met luider stemme 

zijn misnoegen blijken over het feit dat brieven aan de gildeheer alsmede de heren Borrie, van der Lee 

en Blaauw niet zijn verzonden. De regerend-deken antwoord dat de toezending van bet groene boekje 

met begeleidend schrijven aan een veel bredere kring van betrokkenen kring effectiever heeft geleken. 

Rens van der Ven merkt met luide stemverheffing op dat we nu al drie jaar aan het lijntje worden 

gehouden en wil via de gildeheer een beslissing forceren. De regerend deken vraagt om nog veertien 

dagen te wachten. Anton van der Linden wil dat niet. Arie Philipsen vraagt om te beslissen dat we onze 
gildeheer en andere invloedrijke personen zullen inschakelen wanneer we binnen veertien dagen niks 

horen. Piel van den Heuvel merkt op dat al dat tijdverlies ons veel geld kost: het gebouw wordt steeds 

duurder!  

A.s. vrijdag 20 november 20.00 uur is er een extra vergadering met als enige agendapunt ons gildehuis: 

dan zal alles op een rijtje worden gezet en moeten we tot besluitvorming komen. De daarna volgende 

gildevergadering zal dan op zondag 17 december zijn. Een en ander wordt door de deken-schrijver 

apart geconvoceerd. 

1989-11-15 

GILDE-chronologische overzicht-basis: Mathieu van der Voort van 15-11-15- 

Er is overlap met de al opgesomde gegevens in dit hoofdstuk! 
1989-11-20 

Gildebroeders,  

De ontwikkelingen met betrekking tot ons huidige en nieuwe gildehuis beginnen langzaam maar zeker 

in een stroomversnelling te geraken. In verband hiermede, en ook al omdat wij in een vergadering 

hebben afgesproken dat zaken rondom ons gildehuis in een aparte vergadering zouden worden be-

handeld, nodigen wij u uit voor een extra gildevergadering op vrijdag 24 november a.s. in ons gilde-

centrum aan de Tongelresestraat. We beginnen om 20.00 uur en hopen dat u allen zo veel als mogelijk 

deze vergadering zult bijwonen.  

Namens de overheid van het Sint Jorisgilde Stratum,  

H.L.J. Malingre, Deken Schrijver. 
1989-11-24 

Brief aan B&W met verzoek erfpachtprijs voor de grond te verlagen, fl. 4.750 is voor ons gilde niet 

betaalbaar. Tevens gevraagd a.u.b. een definitief besluit te nemen m.b.t. de nieuwe locatie. 

1989-12-05 

Geachte gildebroeders,  

Son, 5 december 1989  

Het wel en wee van ons gilde wordt in de laatste tijd op overheersende wijze beïnvloed door alles wat 

te maken heeft met onze huisvesting: het gildecentrum aan de Tongelresestraat moeten wij verlaten, 

terwijl nog nauwelijks vast staat waar ons nieuwe gildehuis zal komen te staan.  

In verband met allerlei ontwikkelingen op korte termijn is in de extra gildevergadering op 24 november 
j.l. besloten om de vergadering van vrijdag 8 december a.s. te verplaatsen naar zondag 17 december, 

11.00 uur.  

Op zondag 10 december a.s. willen we met de gildebroeders en -zusters naar Zandhoven (in België) 

gaan om te kijken naar de houten bouwwerken die daar staan opgesteld: we kunnen dan in werkelijk-

heid een indruk krijgen van hoe ons nieuwe gildehuis er ongeveer uit zal gaan zien en een beetje de 

aparte sfeer van een houten gebouw proeven. We vertrekken om 09.30 uur vanaf het gildecentrum, 

met eigen auto's. We willen onze gastheren in België niet laten schrikken van een groot aantal onver-

wachte bezoekers dus wilt u uiterlijk vrijdag 8 december aan de overheid laten weten of u meegaat? 

Voor de feitelijke bouw wordt gedacht aan een bouwcommissie met twee hoofdtaken: een financiële 

en een technische. De financiële commissie is met een aantal taken bezig, de technische commissie 
zou kunnen bestaan uit een aantal hoofden van werkgroepen welke elk de uitvoering van een activiteit 

voor hun verantwoording nemen zoals bijvoorbeeld verwarming, verlichting enz. De meest doelmatige 

verdeling van het werk zal in de vergadering van 17 december worden vastgesteld, de werkgroepen 

kunnen dan misschien ook worden geformeerd.  
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1989-12-10 

Met 12 gildebroeders naar IBC in Zandhoven geweest om modelbouw te bekijken. Iedereen wild en-

thousiast. Volgens de heer Voets van IBC Zandhoven zou de prijs van het hout aanmerkelijk zijn geste-

gen. Wij schermen met juridische stappen en vragen in verband daarmede ons ten spoedigste officieel 

te laten weten met hoeveel de prijs stijgt. Enthousiasme daalt! 

1989-12-12 

B&W besluiten: 

• Definitief in te stemmen met de uitgifte van de locatie in Gennep aan het Sint Jorisgilde. 

• De tegen het bouwplan ingediende bezwaren ongegrond te verklaren. 

• De bezwaarmakers dit te laten weten. 

• In te stemmen met de opstelling van een “postzegelplan” voor de locatie Gennep. 
• In te stemmen met de zo spoedig mogelijke separate beantwoording van de vragen van de 

CDA-fractie via de daarvoor geldende procedures. 

1989-12-15 

• Afschriften ontvangen van brieven van gemeente aan bezwaarmakers. In de brieven staat: In-

dien u het met de beslissing niet eens bent kunt u, voor zover u daardoor als natuurlijke- of 

rechtspersoon rechtstreeks in uw belangen bent getroffen binnen dertig dagen beroep indie-

nen bij de afdeling Rechtspraak van de Raad van State. B&W. 

• Mondeling bericht dat B&W accoord is met de nieuwe locatie. 

1989-12-19 
Lang gewacht en stil gezwegen,  

Nooit gedacht en toch gekregen...  

Son, 19 december 1989  

Gildebroeders,  

Eindelijk is het dan toch zover: we hebben de locatie voor ons nieuwe gildehuis praktisch vast in han-

den en we kunnen dus aan de slag! Het is toch in het Gerard Knuvelderparkje bij de Zandvang gewor-

den.  

Hoewel we ernstig bezwaar blijven hebben tegen het betalen van de jaarlijkse erfpacht willen wij niet 

de oorzaak zijn van nog meer vertraging: in de gildevergadering van afgelopen zondag is besloten het 

grondaanbod maar te accepteren, zij het onder protest.  
Voorts heeft de vergadering met 21 stemmen voor en 1 stem tegen besloten om het gildehuis te gaan 

bouwen op het door de gemeente Eindhoven uit te zetten terrein en de overheid te machtigen om, in 

overleg met de bouwcommissie, al datgene te doen wat nodig en/of bevorderlijk is voor de totstand-

koming van het nieuwe gildehuis.  

Zodra het contract voor de grond definitief is geregeld kunnen er een aantal activiteiten worden ge-

start, u wordt op de hoogte gehouden.  

1989-12-20 

Mondeling bericht dat de grondprijs wordt verlaagt van fl. 4.750 naar fl. 2.096,12. Dit houdt tevens in 

dat maar fl. 5.348,72 BTW betaalt behoeft te worden in plaats van fl. 12.121,20. 
1989-12-21 

Aan gemeente medegedeeld dat wij, onder protest, accoord gaan met de nieuwe prijs en vragen acte 

te laten passeren door notaris van Heijst. Verzoeken de locatie officieel te willen uitzetten. Dit kan niet 

gebeuren voor 2 januari 1990 i.v.m. sluiting van de Technische Diensten gedurende Kerstmis en Nieuw-

jaar. Officieel bericht grondaanbieding komt ook pas na genoemde datum. 

1989-12-24 

Aan de gildevrienden van het Sint Jorisgilde Stratum. 

BIJLAGE 20 

1990-01 

Notulen 
Gildehuis 



 

 

 65 

In een brief van 8 januari 1990 deelt de dienst Stadsontwikkeling  de erfpachtcanon mee; er zal geen 

btw verschuldigd zijn. Het bouwterrein is op 2 januari j.l. uitgezet, a.s. dinsdag zal er een sondering 

plaatsvinden.  Mathieu van der Voort, Arie Philipsen en Wim van der Aa hebben diverse leveranciers 

van houtbouw bezocht: IBC had de toegezegde stukken weer niet klaar, een beloofde fax is niet ont-

vangen, een aanmerkelijke prijsverhoging kan worden verwacht.  

Bakker (eveneens in Zandhoven) maakte een heel goede indruk. Voorgesteld werd bijvoorbeeld om in 

plaats van 9 1/2 cm enkelwandig te denken aan 4 1/2 cm dubbelwandig voor verwarmde ruimte met 

isolatie van “de spouw”. De isolatiewaarde zou dan 4 tot 5 maal beter worden bij praktisch gelijkblij-
vende bouwprijs. Bijkomend voordeel: de binnenwand kan later gezet worden, nadat de leidingen zijn 

aangebracht.  

Gijs Spoor meent dat het hele gebouw dan dubbelwandig moet worden uitgevoerd, niet alleen de 

verwarmde ruimte. Volgens Bakker moet de kap 25% helling hebben, voor de fundering denkt men 

aan stampbeton op een tempex laag (dit laten we over aan de constructeur). 

De Schans in Oirschot wil alles in eigen band houden: “een hoofdaannemer verantwoordelijk voor het 

geheel”; gaan wel akkoord met Piet Hurkmans voor het grondwerk. 

Finn-logs In Vlijmen heeft glsteren een offerte gestuurd, komt in de richting maar de montage komt er 

nog bij.  

IBC zou op korte termijn kunnen leveren, bij de anderen wordt het juni. 
Wout Sweegers waarschuwt vooral geen haast te maken: jagen kost geld, je tijd afwachten kan tien-

duizenden guldens schelen.  

Verdere details zullen worden besproken in de bouwvergadering die om half tien begint, 

1990-01-02 

Locatie officieel uitgezet. 

1990-01-05 

Regerend-deken en 2e deken Arie Philipsen naar Finnlogs in  Vlijmen om prijs op te vragen van een 

houten gebouw, om hun prijs te kunnen vergelijken met de aangekondigde prijsverhogingen van IBC. 

1990-01-10 

Geachte gildebroeder,  
De bouwtrein is eindelijk in beweging! Het terrein is afgepaald, nu de rest nog... Als het aan ons ligt 

stoppen we niet vóór het eindstation is bereikt: een compleet gildehuis waar we jaren en jaren plezier 

aan zullen beleven. Maar daarvoor moet er nog heel wat gebeuren, en er moet ook heel veel geregeld 

worden.  

Het is de bedoeling om de gildevergadering van a.s. vrijdag 12 januari om ongeveer half tien te beëin-

digen: dan gaat direct de bouwcommissie in vergadering om een aantal spijkers met koppen te slaan. 

De leden van de bouwcommissie worden daarom dringend verzocht aanwezig te zijn zodat zij zo veel 

als mogelijk hun deskundigheid kunnen inbrengen en direct van de plannen op de hoogte zijn. Tot 

vrijdag dus!  

1990-01-11 
Met Arie Philipsen en Wim van der Aa naar Oirschot geweest (Bouwbedrijf de Schans) en naar IBC 

Zandhoven en de concurrent van IBC, de firma Backer, ook uit Zandhoven, voor prijsvergelijking. 

1990-01-13 

Officieel schriftelijke grondaanbieding ontvangen van de gemeentelijke dienst Stadsontwikkeling. Brief 

was gedateerd 8 januari, verzonden 10 januari. 

1990-01-15 

Brief gezonden naar DSO, we gaan accoord-onder protest. Akte laten passeren bij notaris van Heijst. 

1990-01-16 

• Een fax ontvangen van IBC met opgave van de prijsverhoging. Komt neer op 21,5%, in plaats 

van de aangekondigde verhoging van ongeveer 35%. 

• Raadgevend Ingenieursbureau Inpijn-Blokpoel Son b.v. heeft op 2 plaatsen een sondering uit-

gevoerd. Kosten fl. 550. Heb hen om een donatie gevraagd. Krijgen fl. 250, nog bedankbrief 

zenden. 
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• Oproep van de rechtbank om op 23 januari naar Den Bosch te komen i.v.m. vordering van de 

gemeente om huidig gildehuis te ontruimen. 

1989-01-19 

Sonderingsrapport ontvangen alsmede berekeningen van draagkracht van de grond voor fundering. 

Totaalgewicht gebouw inclusief pannen is 64.000 kg. Op 22-01-1989 sonderingsrapport naar Bouw & 

Woningtoezicht gebracht. 

1990-01-22 

• Aan de gildeheer, ere-dekenen en gildebroeders en – zusters van het Sint Jorisgilde Stratum. 

BIJLAGE 21 

• Directeur B. Rovers, DSO, stelt 4 containers ter beschikking (60 m2), nuttige ruimte 36 m2. Hij 

vraagt ons om contact op te nemen met de heer W. de Jong, hoofd Groenvoorziening van de 

gemeente. 

1990-01-23 

• VERMOEDELIJKE DATUM WAAROP WIJ HET NIEUWE GILDECENTRUM KLAAR KUNNEN HEBBEN 
Wij zijn bezig met het laten verplaatsen van units van de gemeente staande aan de Jacob Jor-

daensweg naar de nieuwe locatie voor ons gildehuis aan de Boutenslaan. 

Deze units zijn in totaal ongeveer 60 m2. Wij hebben thans 745 m2. Ons nieuwe gildehuis 

wordt ongeveer 278 m2. Wij zouden meer units nodig hebben om enigszins onze activiteiten 

op normale wijze te kunnen voortzetten. Wij willen gaarne van de gemeente meer units heb-

ben. De gemeente zou die dan gratis ter beschikking moeten stellen en ook gratis plaatsen en 

later weer ophalen.  

ONTRUIMINGSDATUM HUIDIG GEBOUW EN TERREIN  

Door de schuld van de gemeente zijn wij in financiële problemen gekomen. Nu al weten wij 
dat wij fl. 50.000 meer moeten betalen dan volgens koopovereenkomst van 15 oktober 1987 

is overeengekomen. En stijging van aansluitkosten voor gas, water en elektriciteit. Dit geld 

hebben wij niet! Er moet hiervoor nog een oplossing komen. Wij willen dit bedrag van de ge-

meente vragen in de vorm van een schadeclaim of eenmalige subsidie. Als wij alleen maar 

units hebben met een nuttige oppervlakte van 36 m2 dan zullen onze inkomsten drastisch 

dalen. Dit gaat ons dan duizenden Euro’s kosten. Hoe wij dan onze lening, van inmiddels fl. 

70.000 terug moeten betalen weten wij ook nog niet. De huidige leverancier is tot nu toe het 

enige bedrijf dat half april onze nieuwe locatie zou kunnen realiseren, waarna wij ook nog 2 

maanden nodig hebben om verwarming, verlichting, sanitair, enz. aan te leggen en te verhui-

zen. Derhalve is de kortste termijn van ontruiming 1 juni 1990. 
Door de problemen met de huidige leverancier (prijsstijging) die wij willen aanvechten zal het 

waarschijnlijk zover komen dat wij naar een andere leverancier zullen moeten gaan. Deze kan 

echter pas met de bouw beginnen na de bouwvakantie op maandag 13 augustus 1990. Heeft 

daarvoor 10 dagen nodig. 

Wij kunnen dan op z’n vroegst het nieuwe gebouw op 1 september betrekken. In verband met 

eventuele tegenvallers zouden wij dus een ontruimingsdatum gesteld willen zien op 1 oktober 

1990. 

De beste oplossing is dat het gilde met de gemeente en de projectontwikkelaar aan tafel gaat 

zitten om een eerlijke planning op te stellen. De firma Coppelmans heeft het gehele terrein 

nog niet onmiddellijk nodig. Zij bouwen in fases. 
Van het oude fabrieksgebouw Kodijko kan nu reeds 80% gesloopt worden als de DUW en Stella 

Maris weg zijn. Men kan de ondergrond en de overige 1 ha ook bouwrijp maken. De onder-

grond die wij dan nog in gebruik hebben is dan 300 m2. Opzet is dat hier in de toekomst par-

keerplaatsen komen. 

Het moet te regelen zijn dat zonder enige stagnatie voor bebouwing van ons huidige gildeter-

rein wij kunnen blijven zitten tot onze nieuwbouw gereed is. 

Als eventueel met de huidige leverancier en de financiën alles voorspoedig verloopt dan zou-

den wij per 1 juni het terrein volledig kunnen ontruimen. Als wij die overeenkomst kunnen 
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maken dan hebben wij zelfs de units van de gemeente niet nodig. Verplaatsing hiervan zal, 

naar wij vermoeden, ook duizenden guldens gaan kosten. Die kan de gemeente zich besparen 

en beter aan ons geven. 

• Met 10 gildebroeders naar rechtszitting in Den Bosch. Uitspraak is uitgesteld. Projectontwik-

kelaar heeft nog niet officieel een bouwvergunning aangevraagd. Krijgen t.z.t. eventueel een 

nieuwe oproep. Het lijkt verstandig ons daarover niet al te druk te maken. 

• Contact opgenomen met de heer de Jong, gemeente, over de containers. Meer stuks gevraagd. 

Het bij onze bouwlocatie plaatsen zou fl. 10.000 kosten. 

Hem gezegd dat wij voor het ter beschikking stellen niets kunnen betalen. Afgesproken dat wij 

alles in het werk zullen stellen om zo snel mogelijk ons nieuwe gildehuis gebouwd te krijgen 

zodat wij de containers misschien niet nodig zullen hebben. Alleen als de nood aan de man 

komt, dus als de gemeente ons zou dwingen voor het gereed zijn van de nieuwbouw ons gil-

dehuis te ontruimen, dan zullen wij vragen de containers bij onze nieuwe locatie te plaatsen. 

De gemeente kan zich die fl. 10.000 besparen en beter aan ons geven. Wij houden hem en hij 

houdt ons op de hoogte. 

1990-01-24 
Telefoon van Bouw en Woningtoezicht: “Iemand” heeft geëist dat de aan ons verleende bouwvergun-
ning wordt ingetrokken omdat deze op 5 oktober 1989 was verlopen. 

1990-01-26 

Rein Hurkx brengt tekening en berekening van constructeur mee in bouwcommissie-vergadering. 

Wout Sweegers neemt een exemplaar mee voor aannemer Mol uit Veldhoven, waar hij vroeger ge-

werkt heeft. 

1990-01-27 

Wethouder Huijnen en de CDA-raadsleden Bijnen en den Hartog brengen bezoek aan de oude gilde-

kamer. Diverse problemen besproken. Ook i.v.m. eventuele schadeclaim. Nuttig geweest. 

1990-01-28 
Gezien de voortgang van de aktiviteiten met betrekking tot ons nieuwe gildehuis acht de overheid het 

noodzakelijk om op korte termijn besluiten te nemen ten aanzien van de uitbesteding van de grond- 

en funderingswerkzaamheden. Zij zag zich daarbij graag gesteund door de financiële commissie als-

mede de werkgroep van de bouwcommissie die zich met dit aspect van de bouw heeft bezig gehouden. 

De overheid nodigt u derhalve uit voor een hopelijk korte vergadering op donderdag 1 februari a.s. om 

19.00 uur.  

1990-01-29 

• Regerend-deken brengt een exemplaar naar Smits Bouwbedrijf in Eindhoven. 

• Naar Nutsbedrijven geweest. Gaan praten over aan Peter Engel en regerend-deken verstrekte 

prijsopgave van fl. 32.500. Gewezen op cultureel belang van gilde en op wat de PNEM in der-

gelijke gevallen doet. Ben daarover zeer hoopvol gestemd. Officiële aanvraag voor aanvraag 

ingediend. Gevraagd om bouwaansluiting tot op de locatie van het gebouw te brengen. Kosten 

zijn dan fl. 600 minder. Nutsbedrijven wil dat voor ons wel doen. Aansluiting kan tegen einde 

maand februari klaar zijn. 

• Gemeente begint met rooien van bomen. Bij dit werk valt een plantsoenwerker met zijn lin-

kerhand in een hout-versnipperaar waarbij deze volledig wordt afgerukt en vermorzeld. Deze 
man, C. Goyarts, ligt in het Sint Josephziekenhuis en zou op 25 februari zijn 25-jarig ambtsju-

bileum vieren. Wij zullen hem een attentie bezorgen en de beste wensen doen toekomen voor 

zijn toekomst. 

1990-02-05 

Bouw en Woningtoezicht heeft vele problemen. Gaan praten met diverse ambtenaren. Een ambtenaar 

deelt mede dat de locatie niet juist is. Hij heeft een andere tekening dan wij. Na ruggenspraak met 

Grondzaken blijkt dat de tekening die hij heeft is vervallen, omdat een spoelleiding van de gemeente 

onder ons gebouw zou komen te liggen, hetgeen in geen geval door andere gemeentelijke diensten 

kan worden geaccepteerd. De ambtenaar wil officieel een nieuwe tekening van ons ontvangen en in 
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afwachting daarvan de aanvang van de bouw niet vrij geven. Wij vinden dat grondwerk en bouwen 

twee verschillende zaken zijn en geven aannemer opdracht met het grondwerk te beginnen. Omdat 

wij toch in het gebouw van de Technische Diensten zijn voeren we gesprekken met veel ambtenaren 

over diverse zaken. Wij vragen officieel om een rioolaansluiting; ( te betalen fl. 643,38 ) en een ver-

gunning voor tijdelijke inrit. Wordt ons toegezonden. Krijgen nog een nota voor precariorechten + le-

ges.  

Een vergunning voor het aanbrengen van een sceptictank. Wordt verleend en toegezonden. Krijgen 

daarvoor ook nog een nota.  
Spreken ook met de heer W. de Jong over de containers. Hij heeft deze zelf hard nodig. Wij zeggen dat 

wij hopen met onze nieuwbouw klaar te zijn voordat de gemeente onze huidige locatie inderdaad no-

dig heeft. Wij zullen elkaar op de hoogte blijven houden. Containers blijven in ieder geval tot nader 

orde voor ons gereserveerd. De nog aanwezige boomstronken (schietterrein)zullen wij proberen zelf 

op te (laten) ruimen. Zo dit teveel problemen voor ons oplevert dan aan Grondzaken verzoeken dat 

voor ons te doen als compensatie voor de bomen die wij voor hen op de bouwlocatie hebben opge-

ruimd.  

1990-02-06 

Gestart met grondwerk. 

1990-02-07 
BIJLAGE 23 

1990-02-11 

• Begonnen met bekisting te maken voor fundering en met de aanleg van de riolering. Enkele 

gildebroeders hebben Wout Sweegers goed daarbij geholpen.   

• Nu de werkzaamheden ten behoeve van het fundament van ons nieuwe gildehuis zijn begon-

nen, moeten wij beslissen over de houten opbouw.  

Wij nodigen u daarom uit om aanwezig te zijn op een gecombineerde vergadering van de 

bouwcommissie en de financiële commissie op woensdagavond 14 februari a.s. Teneinde de 
voortgang van de besprekingen zo veel als mogelijk te bespoedigen vragen wij de leden van 

de financiële commissie om 20.00 uur aanwezig te zijn en de leden van de bouwcommissie 

zich daar om 21.00 uur bij te voegen.  

1990-02-14 

• Bekisting gereed en riolering zo goed als klaar. 

• Met deken-schrijver naar Zandhoven geweest. Resultaat wordt besproken op vergadering fi-

nanciële commissie en bouwcommissie van woensdag 14 februari.  

• Verslag van de bouwvergadering, BIJLAGE 24. 

1990-02-21 

Bespreking met Stichting Dienstverlening Welzijnswerk Eindhoven. Deze stichting heeft ten doel het 

bouwen, beheren en verhuren van wijkgebouwen ten behoeve van culturele en maatschappelijke ac-

tiviteiten op basis van de Subsidieverordening Vrijetijdsaccommodatie. 

1990-03-01 

Hierbij ontvangt u het verslag van de bouwvergadering op woensdag 14 februari 1990. Met betrekking 

tot de actiepunten is het de meesten van u al bekend dat de punten 1. en 2. positief zijn verlopen. 

Dinsdag jl. heeft een bouwkundig ingenieur van IBC het fundament bekeken en nauwkeurig nageme-
ten: het werk was goed uitgevoerd. Nu moeten er nog stenen randen opgemetseld worden waarop de 

buiten- en binnenwanden kunnen worden geplaatst. De IBC-man heeft de details met Wout Sweegers 

doorgesproken, deze zal zorgen dat een en ander op 19 maart klaar is zodat de montage op die datum 

kan beginnen. De regerend-deken heeft met de IBC-er en Rein Hurkx nog over een aantal andere bouw-

kundige zaken gesproken, u hoort daarover meer op de volgende vergadering, evenals over actiepunt 

3. Actiepunt 4 is in gang gezet, actiepunt 5 is afgewerkt. Het gesprek uit actiepunt 6 heeft plaats ge-

vonden, in de vergadering zal verslag worden gedaan. Nu dus de vergadering: vrijdag 9 maart a.s. om 

20.00 uur willen we weer bij elkaar komen. Wellicht ten overvloede wil ik u nogmaals met klem wijzen 



 

 

 69 

op hetgeen in bijgaand verslag is vastgelegd onder "volgende vergadering": de tijd gaat als maar meer 

dringen!  

De overheid rekent op uw aller aanwezigheid.  

1990-03 

Notulen I 

• Als eerste is Wout Sweegers een compliment gemaakt over de nauwkeurige manier van met-

selen op de fundering, het maximale verschil was amper 8 mm.  

• Daar de bouw niet conform de tekening was zoals wij al dachten is deze, na enige discussie, 

stilgelegd. Reeds bij de keuring van het fundament is dit ter sprake gebracht maar misverstan-

den hebben tot verdere bouw geleid. Na constatering van de fout heeft spoedoverleg (op 

maandag 26 maart) met technisch personeel van IBC plaatsgevonden. Vanaf het begin heeft 

Rein Hurkx aangegeven dat stalen fundering misschien een oplossing kon zijn, maar toen is 

gezegd "wij bouwen in hout”.  
Besloten is toen dat de bouw zal worden stilgelegd en overleg zal plaatsvinden. Op dinsdag 27 

maart is om ongeveer 17.00 uur telefonisch contact opgenomen. Tijdens de vergadering van 

de overheid waarin over bet kort geding van de gemeente Eindhoven een besluit moest wor-
den genomen is een telefonische bespreking gevoerd. Besloten is dat Rein Hurkx, en Mathieu 

van der Voort naar Zandvoort gaan om een en ander door te spreken. Het resultaat van deze 

bespreking, waarbij ook Peter Engel aanwezig is geweest, beeft geleid tot de oplossing dat op 

maandag 2 april de werkzaamheden worden hervat. Rein Hurkx zorgt voor stalen spanten die 

op 3 april worden gemonteerd. IBC zal dan alles volgens tekening afbouwen; ze denken nog 

ongeveer zes werkdagen nodig te hebben.  

Piet van den Heuvel vraagt In de rondvraag naar “wie de kosten betaalt”. Het antwoord luidt 

dat de kosten van de rekening zullen worden afgetrokken. Gevraagd is nog door Wim van der 

Aa of er rekening met de stalen constructie en het in elkaar drukken van het hout door het 

gewicht van de dakpannen. Er zal worden geïnformeerd.  

• In Duizel kan een groepenkast voor elektriciteit worden opgehaald. Jan Huijbers zal hier voor 

zorgen waarna Gijs Spoor de kast op zaterdagmiddag zal monteren. De gemeente Nutsbedrij-

ven kunnen dan op maandag elektriciteit aansluiten. In Zandhoven is een meterkast besteld, 

deze zal later worden aangesloten.  

• Het loodgieterswerk doet Wim van der Aa en de sceptictank zal worden aangesloten en 

rondom met zand worden dichtgegooid.  

• Wat betreft bet sanitair zal nog het een en ander prijstechnisch worden onderzocht. 

• De vergadering besluit dat de firma Snoeks een brief moet krijgen met dank voor de inge-

brachte offerte, waarvan geen gebruik tal worden gemaakt.  

• Voor invalidentoilet zal tijdelijk een blauw toilet geplaatst worden totdat er meer tijd en geld 

is voor verdere afhouw.  

• De verwarming zal met Tiny van Erven wonden doorgesproken.  

• Tiny van Erven heeft een relatie voor sanitair en voor verwarming. Jan van Erven kan een be-

groting maken voor de verwarming van het gebouw.  

• Gijs Spoor zorgt voor keuringskaart.  

• Ronnie van der Aa spreekt over keukenblokken die opgehaald kunnen worden.  

• Het leggen van vloerverwarming kost fl. 750. Als hulp voor het leggen op of omstreeks 20 april 
zijn vier gildebroeders noodzakelijk. Geven zich op Tiny van Erven, Gijs Spoor, Nol van Bussel, 

Ad van Dijck en Andre van de Broek.  

• Nol van Bussel stelt een werkmatrix voor. Voor inbraakbeveiliging en -preventie heeft Nol van 

Bussel folders en mogelijk goedkoop de benodigde installatie. 

• Er komen twee aardlekschakelaars. 

• Benodigde leidingen voor extra voorzieningen worden eerstkomend meteen aangelegd, de 
vloer wordt pas gelegd als alle noodzakelijke gas, water en elektriciteitsleidingen die in de vloer 

moeten komen, zijn gelegd. De elektriciteit wordt aangesloten onder leiding van Gijs Spoor 
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vanaf 13 april. Hulp is door volgende gildebroeders toegezegd: Nol van Bussel, Harry Malingé 

Ad van Dijck, Peter engel, Frans Sterk, Mathieu van der Voort. De smeervloer wordt gelegd als 

er geld voor is door: Wim Philipsen en anders door Wout Sweegers met hulp van Walther Bax, 

Jan van Bijsterveld, Guido Bax, Peter Engel, Piet van den Heuvel, Ronnie van der Aa. 

• Het schilderen binnen en buiten wordt uitgevoerd onder leiding van Jan van Bijsterveld; verf 

is al besteld maar moet bijbesteld worden  

• De ontruiming van het pand Kodijko: De rechter heeft het gilde tijd gegeven tot en met 2e 

Paasdag. Dan moet alles ontruimd zijn. De verhuizing wordt gecoördineerd door Frans Bax, 

een en ander in overleg met Jan Huijbers. Nol van Bussel neemt de geluidsinstallatie mee naar 

huis en zal hem daar controleren en zo nodig repareren.  

• Voor het vervoer van stenen vanuit de hal naar het nieuwe gebouw zorgt André van de Broek 

met behulp van enkele gildebroeders.  

• Een globaal schema van de nieuwbouw:  

o 07-04 bouwmaatschappij Zandhoven klaar. 
o 21-04 liggen alle leidingen in de vloer. 

o 29-04 is de smeervloer klaar en beloopbaar. 

o WE KUNNEN HET GEBOUW BINNEN LANGZAAM EN MET OVERLEG INRICHTEN. 

Notulen II 

Contract met Dommelsch 

De vergadering geeft de voorkeur aan de variant met de kleinere schenking en de grotere lening. De 

overheid wil de zaak a.s. dinsdagavond afronden, Peter Engel zal de heer Fleuren voor deze avond 

uitnodigen. Walther Bax adviseert om wat meer te vragen omdat ze nu geen toog hoeven te zetten: 

hij noemt een bedrag van fl. 60.000 voor een toog in de Wiek! Wij zullen in elk geval een biljart en 
meer stoelen en tafels vragen. 

1990-04 

Notulen 

• Verwarming: Wim van der Aa heeft contact gehad met Jacques van Erven, broer van Tiny. Jac-

ques lijkt hem de juiste man en hij vraagt om volmacht met Jacques in zee te gaan mits de prijs 

gunstig is. Akkoord. Dinsdag kan het materiaal gehaald worden.  

• Water en sanitair: Voor brandhaspels is een aparte leidinggroep nodig. Er is ook een keurings-

kaan nodig. Er is nogal wat prijsverschil in het sanitair, maar er zijn ook dienovereenkomstige 
kwaliteitsverschillen! Wim durft nog niet te zeggen wat het sanitair gaat kosten, de kosten van 

de leidingen, inclusief de aparte groep, heeft hij uitgerekend.  

• Albert Roxs wordt bedankt voor het beschikbaar stellen van de hijskraan die de sceptictank op 

zijn plaats heeft getild.  

• Ontruiming pand Kodijko: Dinsdagavond beginnen met de spullen naar de garageboxen van 

Albert Roxs te brengen. Frans Bax rekent op medewerkers.  

• Steentjes leggen: André van de Broek heeft uitgerekend dat er 40 m3 geel zand nodig is of 80 

m3 als het 40 cm dik moet liggen: er ligt zat op het terrein hij Albert Roxs! Albert Roxs zal 

regelen dat er flink wat zand gebracht wordt. De gildebroeders worden bedankt voor het ver-

plaatsen van de stenen.  

• Geluid: Nol van Bussel regelt alles, wil wel van tevoren een voorstel maken.  

• Oplevering: donderdag of Goede Vrijdag. Guido Bax kan er zijn, Mathieu van der Voort maakt 

de afspraak, Iedereen wordt verzochte goed op te letten en defecten te melden.  

• Datum gebruiksklaar: Regerend-deken moet aan de Bond van Schuttersgilden meedelen of op 

10 mei de grote bondsvergadering in het nieuwe gildehuis kan worden gehouden. Er moeten 

dan tafels en stoelen staan, de tap moet klaar zijn. De vergadering vindt het krap aan, het gaat 

om vloer, licht, toiletten en geluid, over 10 dagen hebben we er weer veel meer zicht op. Re-

gerend-deken zal het nog even aanhouden. Wim van der Aa meent dat het moet kunnen als 

alle werkzaamheden elkaar goed opvolgen. 
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• Spanten en dak: De stalen spanten werden zodanig bekleed met hout dat het één doorlopende 

balk lijkt, In hoeverre de kosten van de stalen spanten van de rekening van IBC kunnen worden 

afgetrokken zal waarschijnlijk een discussiepunt worden. Wim van der Aa wijst nog eens op 

het krimpen van de houten wanden terwijl de stalen spanten niet mee krimpen: gaan de span-

ten op den duur door het dak heen steken?  

Nol van Bussel vraagt of er nog is gesproken over de spant die verkeerd staat: was een groot 

probleem, hadden ze veel los moeten halen, het wordt nu allemaal heel stevig samenge-
bouwd. De achterwand is nogal bewegelijk, komt aan de buitenkant nog een verstevigingsbalk. 

Maandagavond 9 april is het dak helemaal dicht, dinsdagmorgen wordt begonnen met pannen 

leggen, dinsdagavond zou het dan klaar kunnen zijn. Als we de pannen alvast over de vier hoe-

ken verdelen zijn er dinsdagmorgen maar drie man nodig om te helpen. 

André van de Broek is er dinsdagmorgen in elk geval, Ronnie van der Aa komt ook. Zaterdag 7 

april kan de verdeling van de pannen beginnen.  

• Nol vraagt of we van IBC nog wat van hetzelfde hout kunnen krijgen voor de betimmering 

achter de bar. Vindt de regerend-regerend deken wat moeilijk, eerst maar kijken wat er over-

blijft, ze nemen niets mee terug.  

• Arie stelt voor om een fatsoenlijk barmeubel te timmeren. Arie vindt dat er speciale hoven-en 

onder dakpannen moeten komen, anders krijg je prompt schade hij de eerste de beste storm, 

mede in verband met de geringe hellingshoek van het dak. De regerend deken zal dit, evenals 

het punt reservepannen, bespreken, weet niet of het zal lukken. Om 09.00 uur beginnen de 

pannen-plaatsers.  

• Elektriciteit: Dankzij goede relatie met Jan Vromans van het Sint Jansgilde te Duizel Is de groe-

penkast zaterdagmiddag om 1100 uur gemonteerd (was door Jan Huijbers gehaald). Wim van 
der Aa had gezorgd voor extra aardlekschakelaarkastjes waardoor de mensen veilig hadden 

kunnen werken, hoe ze het echt doen was en is hun verantwoordelijkheid.  

• De deken schrijver zal de fa.  Snoeks bedanken voor hun offerte.  

• Dinsdag, woensdag en donderdag gaat Peter Engel de leidingen leggen, komen onder tempex. 

• Keuken: Er zijn nu (voor een zeer gering bedrag) 3 keukenblokken plus een kapot keukenblok 

plus nog wat deurtjes en laatjes. Er zitten ook twee gasstellen bij, Ronnie van der Aa zal tactisch 

proberen om nog aan drie bovenkastjes te komen.  

• Inbraakpreventie: Er wordt rekening mee gehouden bij het leggen van elektrische leidingen. 

Er is een eigen beveiliging, is best een ding. Er wordt ook gesproken over de voor- en nadelen 

van de diensten van Early Bird.  

• Smeervloer:  Wout adviseert om het door een vloerenbedrijf te laten doen. We moeten nog 

een keer praten met Wim Philipsen en Wout Sweegers. Arie zal Wim op de hoogte stellen. 

Wim heeft een dag nodig, daarna moet de vloer drie dagen drogen en uitharden.  

• Schilderen buiten en binnen: Verf is bijbesteld, nemen ze maandag en dinsdag mee, moet met 

de kwast worden opgebracht, kan beginnen als de leidingen gelegd zijn, Jan van Bijsterveld 

vraagt wanneer de aluminium steiger moet worden gebracht: is ook makkelijk voor de elektri-

ciens. 

• Verwarming: Wim van der Aa  heeft contact gehad met Jacques van Erven, broer van Tiny. 

Jacques opties lijkt hem de juiste man en hij vraagt volmacht om met Jacques in zee te gaan. 

1990-06 

Notulen I 
GILDEHUIS 

• Afwerking: Nol van Bussel en Jan Huijbers houden er deze week mee op, we moeten een week-

rooster maken, anders duurt het te lang i.v.m. de opening: wie komt er werken? Frans Bax zal 

het organiseren. Binnen twee weken zal hij een rooster klaar hebben nadat hij iedereen ge-

vraagd heeft wat er nog moet gebeuren. 

• Vloer: Anton zal in de eerste week van augustus de vochtigheid van de vloer meten om te 

kijken wanneer de vloerbedekking kan worden gelegd. 
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• Opening: De harmonie wil ons een serenade brengen ter gelegenheid van de opening. Ver-

schillende andere mensen hebben ook al naar de datum gevraagd in verband met hun agenda. 

• Er is nog geen warm water, dat moet er dan wel zijn. 

• Is de datum van 2 september (de zondag na het koningschieten) haalbaar? Anton kan er stuk-

ken tapijt neerleggen als tijdelijke oplossing, kost niets. 
De openingscommissie wordt benoemd: Mathieu van der Voort, Frans Bax, Peter Engel, Harry 

Malingré sr., Jan Huijbers, Nol van Bussel. Is dit tevens de commissie koningschieten? We be-

kijken 2 september in samenhang met het rooster van werkzaamheden. Peter Engel pleit voor 

een officieuze opening voor de buurt. 

• Wout Sweegers: Is zijn kabelhaspel kwijt, opgeven bij de verzekering als die niet terugkomt. 

• Wout vraagt ook of er een financieel verslag is geweest: vorig jaar heeft Peter Engel in grote 

lijnen verslag gedaan. Regerend-deken: volgende week wordt er met de twee penningmees-
ters de stand opgemaakt. Wat hebben we? Wat moeten we nog doen? Wat gaat dat kosten? 

• Nol van Bussel: Wordt de onderste rij stenen nog toegevoegd? Is wel de bedoeling van Wout, 

zegt Jan. Kan het biljart besteld worden? Pas als het vocht eruit is, anders trekt het krom. Wil 

Peter iets zeggen over de beveiliging? Peter moet nog bericht krijgen over de premie in diverse 

scenario’s. 
• Arie Philipsen: Noemt een aantal functionarissen die voor de opening moeten worden uitge-

nodigd, wordt bekeken in de openingscommissie. 

Notulen II 
Met IBC zal worden overlegd dat op korte termijn een aantal dingen worden gerepareerd dan wel 

aangepast. 

Het probleem met het lage keukenraam zal dan aan de orde worden gesteld. 

Ofschoon er heel veel aan is gedaan (de bar met 

alles erop en eraan, behalve de verf aan het 

barmeubel, is ook al volop in bedrijf) neemt het 

aantal werkers toch af terwijl er nog het nodige 

moet gebeuren. Frans Bax zal nagaan wat er 

nog hangende is en met u overleggen wie wat 

wanneer kan afmaken. 
Een en ander hangt natuurlijk heel nauw samen 

met de datum van de officiële opening: deze 

datum moet vroegtijdig bekend zijn om ieder-

een in de gelegenheid te stellen deze dag vrij te houden. Genoemd is de zondag na het koningschieten, 

zondag 2 september dus. 

Heel belangrijk is dat er dan vloerbedekking ligt: Anton van der Linden zal begin augustus de vochtig-

heid meten en bepalen of het verantwoord is om in de tweede helft van augustus de vloerbedekking 

te leggen. 

Een ander punt is warm water, daarin moet voor de opening (provisorisch?) zijn voorzien. 
Dan is er vraag: Wie nodigen wij uit? Er zijn zoveel mensen en instanties die ons op een of andere 

manier hebben geholpen of ter wille zijn geweest, we mogen niemand vergeten! Laat daarom iedereen 

nadenken over dit probleem en aan de openingscommissie namen doorgeven, beter 10 namen dubbel 

dan een tekort. De openingscommissie is in de vergadering benoemd: Mathieu van der Voort, Frans 

Bax, Harry Malingré sr., Peter Engel, Jan Huijbers, Nol van Bussel. 

Notulen III 

• De wandtegels in de toiletten: nog geen tegels zetten, het gebouw werkt nog, misschien later. 

Frans Bax en Jan van Bijsterveld zijn naar de Leeuwerik geweest, daar zei Cor Verhagen: “Zet 
een cementplaat vast met slobgaten en plak daar de tegels op”. Maar de plaat is 18mm en 
daar komt dan nog de dikte van de tegel bij; daar is geen ruimte meer voor!  

Arie Philipsen vraagt wat IBC ervan vindt: hebben ze er geen speciale lak voor? Wanneer komt 

IBC?  
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Wim van der Aa is de week van 17-06 terug, dan kan gelijk de keuken bekeken worden.  

De regerend-deken zal contact opnemen met IBC. Kunnen we dan gelijk de lijst met nog af te 

werken punten aanleveren? Zijn er nog opmerkingen? 

Arie: De ramen scheuren! Is niet voor IBC: is stukgewaaid of door gildebroeders stuk gewron-

gen. Vanavond zullen de opmerkingen worden geïnventariseerd. 

• De ventilatie in de wc’s: wachten op Wim van der Aa. 

• De verlichting: Tiny van Erven meldt dat de tl-buizen er wel komen, als we geduld hebben 

kosten ze niets. 

• Bescherming tegen graffiti: Jan van Bijsterveld meldt dat de beschermende laag blinkt, als we 

het netjes houden wordt er misschien niet zo gauw op gekliederd en krijg je het er nog wel af. 

• De bar: Nol zal nog een kantelbak voor afval monteren, dan is het wat hem betreft klaar. Ver-

ven en afwerken zit niet in zijn budget. Nol heeft daar wel ideeën over, maar daar is niet ie-

dereen het mee eens. Arie stelt voor om Nol samen met de barbeheerder te laten beslissen, 

maar daar gaat de vergadering niet op in. Nol wil de hemel niet doen, praten we nog over. Jan 
Huijbers wil boven de bar verlichting hebben. 

• De watermeter: De andere watermeter met 22mm moet er nog komen. Wim heeft de teke-

ningen afgegeven aan de man waar hij de spullen heeft gehaald; deze zal ze bekijken, onder-

tekenen en indienen. De regerend-deken neemt contact op met de Nutsbedrijven. 

• Het buitenwerk: Inzaaien van het gras, verwerken van de laatste stenen, puisten van de bomen 

eruit. Nol vraagt hoe het zit met de aanleg van de parkeerplaatsen. De regerend-deken is er 

nog niet in geslaagd de betreffende ambtenaar te pakken te krijgen; was met verlof. 

• De beveiliging: Jan Huijbers heeft van de politie gehoord dat ze graag namen, adressen en 

telefoonnummers willen hebben om te kunnen melden wanneer er iets aan de hand is. Frans 

Bax vraagt om een naam bij de politie. 

Arie Philipsen: Peter Engel heeft van assuradeuren een premie-aanbieding gekregen met trap-

pen van beveiliging. Jan Huijbers wil geen beheerder meer zijn wanneer er meer dan drie sleu-

tels in omloop zijn. Sleutels moeten onder certificaat worden uitgereikt. Mogen alleen worden 

bijgemaakt met schriftelijke toestemming van de overheid. Anton van der Linden bevestigt dit. 

Arie adviseert de sloten van de buitendeur te vernieuwen (verbeteren). 

1990-07 
Notulen 

• Jan Huijbers geeft aan dat volgens de heer Bijnen een verhuiskostenvergoeding mogelijk is. 

Hij, en vele anderen, zouden de opening graag zien zonder leden van het gemeentebestuur. 

Gezien de nog steeds niet voorgelezen brief van de burgemeester is ook hij niet welkom meer? 

Afgesproken wordt hier later op terug te komen. Een lijst van genodigden zal ter goedkeuring 

voorgelegd worden aan de vergadering. 

• IBC heeft verzocht het restant te betalen, de aftrekpost voorde stalen spant wordt door hen 
niet geaccepteerd. William van den Heuvel heeft een aanmaning ontvangen en stelt voor om 

ook nog de prijs van de goten af te trekken. 

• Wijziging van het keukenraam door IBC zal 30.000 Bfr. + btw kosten en herstel van de inkomst-

deur Bfr. 31.000 + btw. 

• Beveiliging van de deur zal nog nader worden besproken. 

• Na de vakantie zal een oproep gedaan worden om de stenen te verplaatsen en de spullen over 
te brengen. 

• Arie Philipsen zegt toe om de betonklomp buiten klein te maken. 

• Bij IBC zal geïnformeerd worden waarom het hout buiten een dode grijze kleur krijgt, ondanks 

dat het 2x daartegen is ingesmeerd. 

1990-08 

Notulen 

• Nol van Bussel: Heeft een versterker en een cassettedek voor de gildekamer, kosten fl. 145 (is 

na de vergadering betaald). 
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• Rienie Vos: Wanneer wordt de buitenverlichting aangesloten? Zo spoedig mogelijk. Lantaarn-

palen zullen ook op de hoeken van het gebouw komen. Hiervoor zorgt (?) Thijke van Keme-

nade. Ze worden opgehaald door Albert Roxs. 

• Jac Bax: Vloerverwarming is dringend nodig om de vloer te laten drogen. Wanneer wordt de 

ketel geplaatst zodat de vloerbedekking kan worden gelegd en het biljart geplaatst? Antwoord: 

Zal vanavond nog getracht worden door Gijs Spoor om de installateur te bereiken voor de 
ketel. 

1990-09-14 

Notulen I 

• Afwerking gildehuis: Voorgevelversiering kunstenares 0llie van Abbe heeft aangeboden om 

een ontwerp te maken voor de versiering van de voorgevel en zij zal trachten de familie van 

Abbe bereid te vinden om de versiering aan te bieden. De regerend-deken heeft laten weten 

het aanbod zeer op prijs te stellen maar wel gebonden te zijn aan de uiteindelijke goedkeuring 

van het ontwerp door de gildevergadering. Nol van Bussel wijst er op dat ook Arie Philipsen 

een versiering zou verzorgen en vraagt hoe het daarmee staat. De regerend-deken weet het 
niet. Noot van uw deken-schrijver: Op zondag 23 september heeft Arie zijn ontwerp en een 

staal van de uitvoering in de gildekamer getoond. De voorgevelversiering zou misschien op de 

openingsdag door dr. Dekker kunnen worden onthuld.  

• Bouwcommissie: Wout Sweegers heeft lange tijd niets meer gehoord van activiteiten van de 

bouwcommissie. Jan Huijbers meent dat alleen Wim van der Aa nog werkt aan de keuken en 

aan de afzuigingsinstallatie. De bouwcommissie zal a.s. vrijdag bijeenkomen.  

• Verwarming: De opmerking van de regerend-deken dat hij de verwarming nog een belangrijk 
punt vindt lokt een discussie uit over wie wat moet gaan doen en wat het zal gaan kosten. 

Deze zaak zal in de vergadering van de bouwcommissie verder worden besproken. Gijs deelt 

mee dat er voor a.s. vrijdag een offerte zal zijn van Jacques van Erven.  

• Beveiliging: Nol van Bussel wordt bedankt voor het aanbrengen van nieuwe, niet meer los te 

schroeven bouten aan de luiken, daardoor is het inbraakrisico aanmerkelijk afgenomen. Wim 

van der Aa vindt de deuren nog veel te zwak, hij komt met drie flinke keien binnen! 

Gijs Spoor doet verslag van de problemen rond de keuring van de beveiligingsinstallatie en het 

verkrijgen van een "klasse 3" voor de verzekering.  

• Bestrating: Wout heeft over een paar weken een paar avonden tijd, wil de bestrating afmaken, 

hij kan ook een trilplaat lenen. Of moeten de stenen worden afgevoerd?  

• Vochtige plekken: De stoep had 8 cm lager moeten liggen, dan was het water niet onder de 

bouw gelopen! Straat afbreken of goede goten aanbrengen: beslissen in de bouwvergadering, 

vergadering is nu reeds accoord met de door Wim van der Aa genoemde kosten: fl. 1.075 (in-

clusief beugels), Wim zal het materiaal bestellen.  

• Vloerbedekking: Hoewel het biljart staat is de vloer nog steeds te vochtig vindt Toon en hij 
vindt het daarom niet verantwoord om permanente vloerbedekking aan te brengen, ofschoon 

het materiaal er is! Voor de opening zal hij desnoods voor tijdelijke vloerbedekking zorgen.  

• Opening gildehuis: Aangezien de gildeheer het nieuwe gildehuis officieel zal openen is in goed 

overleg met hem de opening vastgesteld op zaterdag 3 november 1990. Wout Sweegers wijst 

er (enigszins geëmotioneerd) op dat enige gildebroeders die aan de opbouw hebben meege-

werkt nu niet bij de opening kunnen zijn omdat zij op zaterdag werken. De regerend-deken 

deelt mede er altijd van uit te zijn gegaan dat de opening op zaterdag zou plaats vinden met 

de mogelijkheid om op de zondag daarop open huis te houden. Op die basis hebben hij en de 

jonge-deken met de gildeheer overlegd. De opening wordt officieel vastgesteld op vier uur ‘s 
middags, de overheid zal het programma verder regelen. Thieu vraagt iedereen om adressen 

door te geven van men sen waarvan men vindt dat zij om de een andere reden moeten worden 

uitgenodigd. Frans Bax zal een adressenbestand opzetten in zijn PC. Deze maand nog zal een 

voorbericht worden uitgestuurd aan belangrijke personen, programma volgt.  

Notulen II 
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• De plaats van het gildegebouw is nu officieel in het bestemmingsplan Gennep opgenomen.  

• De verwarmingsketels zijn geleverd, leverancier wil fl. 5.000 nu, maandag komen de radiato-

ren, wil hij weer ft 5.000, dan fl. 800. 

• 2e deken: We helpen hem wel, Harry Malingré heeft voor de rest van het jaar geen druk reis-

schema meer.  

• Gevelversiering: Desnoods wordt de gevelversiering in dummy onthuld. We vragen aan Arie 

Philipsen of hij een model wil maken, mag niet te veel tijd kosten. Oe regerend deken vraagt 

aan 0llie hoe het er mee staat, of ze het binnen de gestelde tijd kan realiseren.  

• Er staan goten aan het gebouw getekend, maar die staan niet in de omschrijving. Wij willen de 

goten wel zelf betalen en monteren, trekken we fl. 1.075 van de prijs af. 

• Dan willen we nog fl. 6.000 aftrekken voor de spanten, maar het ziet er volgens de regerend- 
deken toch naar uit dat wij het moeten betalen, hij wil het niet op een conflict aan laten ko-

men. Gijs Spoor vraagt wat dat betekent “een conflict”. Dakgoten zal nog wel lukken, spanten 

niet. Gijs Spoor en Ad van Dijck zijn van mening dat we het niet moeten betalen. Mathieu van 

der Voort wil er graag naar toegaan met Peter Engel en William van den Heuvel (bestuursle-

den). Wil vergadering vragen om toestemming om zaken te doen.  

• Opening: Zaterdag 3 november 1990, 16.00 uur. Vloer: Anton van der Linden legt voorlopige 

vloerbedekking. 

• Verwarming: is woensdag 2 oktober klaar, vrijdagavond gas (Gijs Spoor).  
Keuken: Kant en klaar (Wim van der Aa).  

Gevelversiering.  

Aankleding: zilverkasten, oude geweren, kruisbogen.  

• Voor 9 oktober komt er iemand kijken voor ruimte voor het documentair archief.  

• Bestuurskamer krijgt eigen verwarmingsgroep, thermostaat, eigen koelkastje, kan dan sepa-

raat gebruikt worden. Kunnen er ook bestuursvergaderingen gehouden worden.  

• Morgen gaan Jan Huijbers en Ad van Dijck de bestuurskamer leeg maken.  

• Zilverkasten: Jan van Bijsterveld en Frans Bax, oude geweren Albert Roxs, kruisbogen Ad van 

Dijck.  

• Schilderijen tegels, boeken, gildevergadering 12 oktober convoceren, aangeklede receptie: In 

convocatie vragen wie de hapjes wil maken, geen gildemis vooraf.  

• 15.30 uur gildebroeders in uniform, 15.30-15.45 uur verzamelen genodigden.  

• Uitnodigingen: voorbericht, nee.  Definitieve uitnodiging met programma, ook aan de leden. 

Toespraak Johan Oomen over gildehuizen.  

• Keukenploeg.  

• Mathieu van der Voort praat met de pastoor over inzegening.  

• Draaiboek maken.  

• Kinderen mogen erbij? Vergadering 12 oktober. 

1990-09-17 

Aan de leden van de bouwcommissie van het Sint Jorisgilde Stratum. 

Gildebroeders, 

Zoals besproken in de ledenvergadering van vrijdag 14 september j.l. zal de commissie bijeenkomen 

op vrijdag 21 september 20.00 uur a.s. om de voortgang en afwerking van het gildehuis te bespreken. 

Wij hopen dat u ook aanwezig bent. Met vriendelijke groeten, Frans Bax. 

1990-10 

Notulen 

• Parkeren: Onze eigen gildebroeders zal worden verzocht om aan de andere zijde van de rond-

weg te parkeren, dus onder het tunneltje door. Voor het gildehuls tot aan het pad wordt aan-

rijroute, ná het pad plaats vrijhouden voor de gildebeer, de bisschop, de burgemeester en de 

kabinetschef. Plaatsen zijn alleen bij slecht weer nodig. Overigens parkeren naar eigen inzicht 

en goeddunken, wij regelen verder niets. 
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• Ontvangst hoge gasten. Bij goed weer, Mathieu zal de gildeheer, de bisschop, de burgemeester 

en de kabinetschef vragen om naar het Parkhotel te komen. Daar zullen zij worden opgewacht 

door de regerend-deken, de koning en twee zilverdragers.  

Om 15.40 uur trekt de kapitein met twee tamboers, het hoofdvaan en twee vendeliers op naar 

het Parkhotel om het gezelschap aldaar op te halen.  

Bij slecht weer: Een gildebroeder in zwart pak zal hij het Parkhotel staan om de hoge gasten 

naar gildebuis te verwijzen, hun parkeerplaats is dan gereserveerd. 
Openingsceremonie bij goed weer buiten, bij slecht weer binnen. Vendeliers vormen langs het 

toegangspad een erehaag voor de hoge gasten en blijven daar staan.  

Kort woord van welkom met uitleg van het ceremonieel door de regerend-deken.  

Bij goed weer verzoekt Frans Bax om 15.40 uur de aanwezigen in de gildekamer om zich naar 

buiten te begeven en zich op te stellen op het trottoir en op het gras, maar niet op bet inge-

zaaide gedeelte. Arie Philipsen houdt het toegangspad vrij.  

Onthulling van de Sint Joris-plastiek door de gildebeer. Bij goed weer is de plastiek reeds op 

zijn definitieve plaats aan de gevel bevestigd, bij slecht weer is de plastiek tijdelijk binnen aan-

gebracht. Arie Philipsen zorgt voor de technische aspecten van de onthulling.  

Inzegening van het gildehuis door de bisschop.  
Zegening van het crucifix uit de gildekamer door de bisschop: Brian van de ven biedt het cru-

cifix aan op een kussen. Frans Bax zorgt voor het kussen.  

Vendelgroet op de trimbaan, de hoge gasten staan op het toegangspad. Verdere verloop vol-

gens het gepubliceerde programma. 

• Bloemen: Was reeds afgesproken dat aan de dames van de vips een handzaam toefje bloemen 

zal worden aangeboden: doet Carla als koningin. 

• Bloembak buiten: Gijs Spoor regelt dat er winterviolen in komen (voor fl. 25  denkt hij). 

• Vlaggen: Vier aan elke zijde van het gildehuis aan de voorkant. Eindhoven, Brabant, Nederland, 

Europa, Philips, RABO, Bavaria, DAF. Eef Kamerbeek/Ellen Boerrigter laten Philipsvlag bij Harry 

Malingé bezorgen. Masten is nog even een probleem, moeten gehaald en gebracht worden. 

Albert biedt zich aan voor dit karwei.  

• Receptiekaartjes: Twee jonge meisjes zal worden gevraagd om bij de Ingang er op toe te zien 

dal de kaartjes door de bezoekers worden ingevuld.  

• Grote keien: Mathieu streeft ernaar dat deze plat worden neergelegd. Kunnen nog niet weg, 
misschien nodig voor de jeu de boules baan, overleggen met Piet van den Heuvel.  

• Opstelling meubilair: Er worden veel bezoekers verwacht, daarom staande receptie. Uitzonde-

ring wordt gemaakt voor de hoge gasten. Tafeltjes en stoelen worden opgesteld ter weerszij-

den van de grote zilverkast, in het midden de katheder. Stoelen langs de wand tegenover bar. 

Leuntafels in de zaal verspreid. Moeten worden gehuurd bij Ottenheimer in Stiphout, komt 

wel goed.  

• Serviesgoed: Het meeste is er of komt er, Nol heelt staande de vergadering nog het een en 
ander besteld bij het Catharina ziekenhuis!  

• Afdekplaat biljarttafel: Nol van Bussel pleit voor een plaat multiplex 18 mm, is het behoud van 

het biljart, kost ongeveer fl. 100. Hebben we bovendien bard nodig om spullen op het biljart 

te kunnen zetten, zo'n plaat is voor de eeuwigheid.  

• Natjes en droogjes: Nol vermeld voor de hapjes (‘s middags en ‘s avonds) een begroting van fl. 

1.000 nodig te hebben. Regeling voorbereiding, bediening en nazorg (afwassen!) door gilde-

zusters is helemaal rond, Tiny van Erven is “hapjesbaas”. Jan Huijbers heeft bij de Inkopen van 

dranken rekening gehouden met de te verwachten gasten. 

• Opruimen: Jan Huijbers wijst wederom op het ruimteprobleem: er ligt nog overal spul dat ei-

genlijk weg moet Gijs Spoor doet een voorstel om de mantelborden en de stoelen naar het 

zoldertje te brengen, Albert Roxs wil wel een en ander opslaan in een box, ook kan hij op de 

openingsdag twee aanhangers met spullen zolang in zijn garage zetten. Mathieu denkt aan een 

container voor het weekend.  
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SLOT VAN DIT HOOFDSTUK 

Afgesloten wordt met de volgende tekst uit het jaarverslag 1990: 
WE HEBBEN IETS TOT STAND GEBRACHT 

Na jaren van hard werken en spanning is het dan toch zover gekomen. Het nieuwe gildehuis is een 

feit en in november jongstleden geopend. Trots mogen we zijn op wat we samen hebben gepres-

teerd. Toch hoor ik u al mompelen: “maar het is nog niet helemaal afgewerkt”. Ja, dat klopt. Maar 

ook Aken en Keulen zijn niet op één dag gebouwd en het afwerken gaat door. 
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BIJLAGEN 

BIJLAGE 20-1989-12-24-BRIEF AAN DE GILDEVRIENDEN 
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BIJLAGE 21-1990-01-22-BRIEF AAN GILDEHEER, ERE-DEKENEN, GILDEBROEDERS EN -ZUSTERS 
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BIJLAGE 22-1990-02-07-BRIEF AAN BOUW EN WONINGTOEZICHT 
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BIJLAGE 23-1990-02-14-VERSLAG VAN DE BOUWVERGADERING 
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EERSTE SPADE 
Achter huize Den Elzent (toentertijd de gedachte plaats van het gildegebouw). 
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SKELETBOUW 
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Helemaal zeker zullen we nooit weten, ons gildegebouw is in 1990 geopend en in 1992 afgebrand. 

Feit is wel dat in deze korte tijd diverse (nogal wat) gebreken aan het licht zijn gekomen. 
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FINANCIEEL-1e jaar(deel) van exploitatie- 
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OPENING 
PROGRAMMA 
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TOESPRAAK DOOR JOHAN OOMEN 

 

Geachte aanwezigen,  
Waarom zijn toch de schuttersgilden blijven bestaan?  

Waar liggen de wortels van hun eeuwenlange uithoudingsvermogen?  

Wat bezielde toch onze voorgangers?  

Waarom hebben de gildebroeders altijd geloofd in de toekomst tegen de verdrukking in?  

Niet alleen in het samenzijn, het samen komen, het aankweken van sociale houding is eeuwenlang een 

van de grondgedachten van onze gilden geweest. Alle schuttersgilden hebben gemeenschappelijk dat 

ze een plaats hebben om te schieten in de steden om zich serieus in de wapenhandel te oefenen en in 

de dorpen meer als ontspanning en vrije tijd besteding.  

Over Dordrecht schrijft men in de zeventiende eeuw: "tot gerief van de schutters om haar in de wape-
nen te oefenen zijn er publieke plaatsen gemaakt die men gemeenlijk schutsboogaarden of doelen 

noemt opdat zij daar in deze boogaarden in het schieten oefenen en daarin haar doel hadden waarna 

zij schoten".  

Van het woord doel in de betekenis van schietschijf werd het woordje doelen afgeleid. De grote ste-

delijke schuttersgilden hadden een aantal omheinde schietbanen. De grond was doorgaans door de 

stad geschonken of in bruikleen gegeven. Aan beide einden werd een afdak gebouwd waaronder de 

schutter kon schuilen en het doel beter behouden kon blijven.   

De doelen lagen doorgaans aan de rand van de stad langs de gracht, of de muur of op de wallen, in 

ieder geval daar waar de bebouwing niet te dicht was en er gemakkelijk lange stroken grond vrij ge-

houden konden worden. Tussen de banen werden bomen of gevlochten, doornen struiken geplant. 
Schuttingen en schermen moesten er voor zorgen dat afwijkende pijlen geen kwaad konden doen.  

Bij de doelen hadden de rijkere schuttersgilden een gebouwtje, meestal aangeduid met het woord 

doelhuis, neergezet. De opslag van hun eigen bogen en ander materiaal was de reden om een doelhuis 

te bouwen. In de loop van de zestiende eeuw groeide dit doelhuis in de grote Zuid-Nederlandse, 

Zeeuwse en Hollandse steden uit tot grote representatieve gebouwen, doorgaans met een grote zaal 

en verschillende bijvertrekken. De doelgebouwen in de Hollandse steden hebben allerlei gebruikers 

gehad. Als voorbeeld moge dienen de kolveniersdoelen te Haarlem.  

Achtereenvolgens was dat van 1572 klooster van de commanderij van Sint-Jan. In 1608 werd er een 

schermschool in gevestigd. Het balzaal tijdens de Haarlemse kermis. Exercitiezaal voor de rekruten. 

Vaste vergaderzaal voor een onderwijzers genootschap. Tentoonstellingsruimte, gymnastiekzaal, pok 
inentingszaal, noodschool en atelierruimte.  

Het toont aan dat doelen een gemeenschappelijke functie vervulde in de steden. Als de doelen stads-

eigendom waren werden ze steeds vaker verhuurd om met de opbrengst het gebouw in stand te kun-

nen houden. Veel doelen werden in de zeventiende en achttiende eeuw tot logementen omgevormd. 

De Sint Jorisdoelen van Haarlem, de Sint Sebastiaansdoelen van Hoorn en de kloveniers of geweer-

schutter doelen van Amsterdam ondergingen dit lot. Deze functie kregen ze als vanzelf. Er zijn verschil-

lende gevallen bekend waarbij de stad belangrijke gasten op stadskosten in een doelengebouw heeft 

ondergebracht. Het waren immers representatieve gebouwen met grotere en kleinere vertrekken. De 

grote zaal was uitermate geschikt om er een feestelijke ontvangst met diner aan te bieden. Alle voor-

zieningen incluis een keuken waren aanwezig. Dit soort gebruik van de doelen gebouwen breidde zich 
van lieverlee uit.  

De grote zaal die elk doelen gebouw bezat maakte het ook geschikt voor vergaderingen en bijeenkom-

sten met politiek of godsdienstig karakter.  

Beroemd is de bijeenkomst van de Nationale Synode in de jaren 1618-1619 in de grote zaal van de 

kolveniers doelen van Dordrecht. Daar werd 'n nieuwe protestantse kerkorde vastgelegd. De remon-

strantse leer werd afgekeurd en besloten werd een nieuwe bijbel-vertaling te laten maken; de bekende 

staten vertaling.  
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Toen op het einde van de achttiende eeuw de tegenstelling tussen de patriotten en de oranje gezinde 

zo hoog opliepen en de schuttersgenootschappen werden gesticht, werden ook de stedelijke doelen 

gebruikt om daar bij elkaar te komen. Deze nieuwe organisaties ontstonden naast de bestaande (vaak 

in verval geraakte) schutterijen, die gecontroleerd werden door de plaatselijke overheid en daardoor 

minder gemakkelijk tot een instrument in handen van de burgerij te maken waren.  

Pogingen in die richting werden echter wel degelijk ondernomen (en soms met succes bekroond), maar 

activistische burgers zochten hun heil verder in het oprichten van aparte wapen-genootschappen, 

soms samenwerkend met, soms ook geheel los staand van de schutters-vendels.  
 

Uit: Voor vaderland en vrede.  

De revolutie van de patriotten, burgerbewapening pag. 37 e. v. Diverse schrijvers. Uitgegeven door: 

De Bataafsche Leeuw, Amsterdam 1987. 

Het nieuwe genootschap van wapenhandel in Middelburg koos er in de jaren tachtig van de achttiende 

eeuw domicilie in de Sint-Sebastiaansdoelen. Het patriottistisch genootschap "Pro Aris et Focis" uit 

Haarlem vergaderde in 1887 in de colveniersdoelen (dit genootschap werd opgenomen in de schutterij 

van de stad Haarlem) (Uit: Voor vaderland en vrede pag. 37.).  

Al met al kan gesteld worden dat de stedelijke doelen niet alleen diende als vergaderplaatsen voor de 

schutters of als plaats voor het doelschieten. Hun belang kreeg in de loop van de tijd een grotere uit-
straling; het waren grote representatieve sociale gemeenschapshuizen geworden. De belangrijke 

schuttersstukken van de Hollandse schutters uit de gouden eeuw werden er bewaard. In de loop van 

de tijd veranderde de doelbanen en het bijbehorende plein soms in een park met grote bomen en 

werden de doelgebouwen als ruimte voor sociëteit gebruikt.  

Minder bekend is het gebruik als muziekzaal van verschillende doelen. In het doelencomplex aan de 

Rotterdamse Coolsingel met ieder een eigen doelhof en huis. 

Alleen van het gildehuis van Sint Sebastiaan weten we iets meer door een negentiende-eeuwse prent 

die daarvan bewaard is gebleven.  

In Bergen op Zoom lagen in de vijftiende eeuw in het zuiden langs de muren schietbanen van het Sint 

Jorisgilde en het Sint Sebastiaansgilde. Het bestaan van een doelengebouw is er vooralsnog niet aan-
getoond.  

In Breda bestond een andere situatie. Het Sint Jorisgilde had er in de loop van bijna vijf eeuwen vier 

verschillende schietlocaties aan de rand van de stad. In 'n moment verzamelde de Guld zich om een of 

andere dorpsherberg, de gilde-standaard werd uitgehangen 'n muzikant met viool draailier of doedel-

zak klom er op een ton en tikte de maat stevig met een klomp en het gezelschap feestte dat het een 

lieve lust was.  

Soms werden lege schuren als gildelokaal gebruikt.  

Het was al een luxe om in een herberg een eigen ruimte te hebben, de naam gildekamer werd daarvoor 

gebruikt. Soms werd met de gildekamer de hele herberg bedoeld. Er was geen sprake van een uitge-

breide schilderijencollectie aan de muur. Hoogstens hebben de gilden enkele tafels of banken gehad 
zoals de gilde van Standaardbuiten in 1824 nog meldde.  

De Franse overheid heeft rond 1800 in de Zuidelijke Nederlanden nagenoeg al het onroerende goed 

van de gilde geconfisqueerd en publiek verkocht. Alleen het Sint Sebastiaansgilde Brugge heeft door 

een gelukkig toeval en grote offervaardigheid van de gildebroeders hun gildehuis weten te bewaren 

tot op de dag van vandaag.  

Soms bracht geldnood de gildebroeders er toe hun kostbare bezit van de hand te doen. Een belangrijke 

oorzaak daarvan was vaak dat een steeds kleiner aantal gildebroeders de hoge onderhoudskosten niet 

meer konden opbrengen.  

Functieverlies leidde er in de loop van de tijd toe dat doelgebouwen en gildehuizen vervielen. Ze wer-

den van de hand gedaan, gesloopt of ze veranderde van bestemming.  
Maar die eenvoudige kleine Brabantse schuttersgilden, die bleven bestaan. Ze hoefden geen kostbaar 

onderhoud te plegen, ze kregen onderdak bij een of andere herbergier.  

Vaak werd het gildehuis verpacht.  
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Bij de meest biedende trok men in. Een cafébaas was er alles aan gelegen een gilde binnen te krijgen. 

Bedenk wel dat de gilden tot ongeveer 1850 zowat de enige verenigingen waren in veel dorpen.  

De klandizie, de goede naam kon 'n herbergier goed gebruiken. Hij was bereid daarvoor een flinke prijs 

te betalen. Maar wat zien we de laatste 25 jaar gebeuren bij onze gilden.  

Het in huis hebben van een gilde is voor veel kasteleins niet interessant genoeg meer. De moeite die 

hij moet doen en de omzet die hij erdoor maakt zijn in veler ogen niet recht evenredig meer. Het 

wederzijds belang tussen zaalhouder en gilde neemt af.  

Het gewone dorpscafé zonder veel omhaal, waar iedereen alle gildebroeders en alle gildezusters met 
goed fatsoen 'n avond kunnen buurten is aan het verdwijnen.  

Een zaal kreeg je vroeger er bij als je maar kwam. Nu wordt sterk op de vaten gelet en de zalen zijn 

voor de gilden erg duur geworden. Cafébazen geven de voorkeur aan grote gezelschappen, nachtbra-

kers en discogangers, als er maar omzet is zonder veel poespas.  

En daarom is er in de loop van de afgelopen vijf en twintig jaar de wens bij een toenemend aantal 

gilden ontstaan een eigen onderkomen te hebben om niet meer afhankelijk te zijn van de nukken en 

streken van de een of de ander.  

De Brabantse gilden komen steeds intensiever bij elkaar dan vroeger en we doen het liever op een 

eigen stek dan op 'n ander. Verschillende gilden zijn uitgeweken naar een gemeenschapshuizen. Maar 

een eigen gildehuis was vroeger en is nog steeds een grote wens van veel gilden.  
Het hebben van 'n eigen bezit is overigens voor een gilde een goede zaak. Het is een soort levensver-

zekering. Van de driehonderd gilden die in 1824 in Noord-Brabant bestonden zijn er ongeveer honderd 

vijftig  blijven bestaan en honderd vijftig  zijn verdwenen. Van de overgebleven gilden had in 1824 2/3 

de deel onroerend goed en 1/3de niet. Maar van de verdwenen gilden had 2/3de deel geen onroerend 

goed en 1/3de wel. Krijg je alleen met keihard werken voor elkaar. Lang niet iedereen, en ik weet het 

zeker want ik heb het hier mogen volgen dat lang niet ieder zal er van overtuigd zijn geweest dat dit er 

zou komen.  

Niet iedereen heeft er van het begin af aan in geloofd en bij het bouwen zal misschien Gods naam wel 

eens oneerbiedig gebruikt zijn.  

Monseigneur, ik hoop maar dat de Almachtige Heer het niet te zeer de Stratumse gildebroeders kwalijk 
neemt. U weet dat ze geen kwade bedoelingen daarmee hebben gehad. Integendeel, uw zegenwensen 

onderschrijven zo van harte de betekenis van een goed gildehuis.  

Hoofdman Driek van de Ven van het Eersels Sint Catharina en Sint Barbaragilde heeft daar zo zijn eigen 

mening over. "Ja ja de kring en de gewone vereniging die vergaderen maar de gilden die compareren. 

Wij vergaderen niet wij compareren. Oomen zeg nou zelf ge weet toch een hele hoop over de guld 

maar ge weet toch zelf wel dat de gilden niet vergaderen mar compareren".  

Zo gaat 'n discussie met Driek en als ik eerlijk ben moet ik hem gelijk geven.  

De beste momenten van het gildebroeder zijn beleven we niet plannen makend en uitvoerig discussi-

eren over allerlei moeilijke gildezaken. Maar gewoon als we bij elkaar komen zoals vandaag onder dit 

dak. Als we anderen ontmoeten om een deel van elkaars leven te mogen delen. Om elkaars lief te 
delen, om elkaars leed te dragen. In een goede omgeving, in een stijlvol onderkomen dat draagt er 

allemaal toe bij dat waarom de schuttersgilden toch zijn blijven bestaan.  

Waar de wortels liggen van hun eeuwen lang uithoudingsvermogen.  

Wat onze voorgangers bezielde "het samenzijn", dat samenzijn met zoveel verschillende mensen.  

Als spelende mensen dat hield en houd de gilden overeind.  

Geloof in de toekomst, succes ermee. 
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